

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလကွယ်နေ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့၊ အတွဲ [၅၅]၊ အမှတ် [၀၁၃]

**အေးစေ မြစေ မေတ္တာရေ**

- ❖ နှစ်ရွာတစ်ရွာ၊ ဆက်ဆံရာ၊ မေတ္တာလိုရင်းသုံး!
- ❖ မိတ်ဆွေချင်းသာ၊ ပေါင်းသင်းရာ၊ မေတ္တာအမြတ်ဆုံး!
- ❖ အေးစေမြစေ၊ မေတ္တာရေ၊ သုံးလေ ရပ်ရွာသုံး!
- ❖ မေတ္တာစိတ်ဓာတ်၊ လွန်မြင့်မြတ်၊ လူနတ်အချစ်ဆုံး!
- ❖ မေတ္တာရန်၊ ကြိုင်လှိုင်နံ့၊ သင်းပျံ့နယ်မဆုံး!
- ❖ မေတ္တာပန်းခိုင်၊ ကိုယ်စီကိုင်၊ ဖက်ပြိုင်သူတို့ရှုံး!
- ❖ တစ်ဦးမေတ္တာ၊ တစ်ဦးမှာ၊ ရှည်ကြာရုံမမှန်!
- ❖ တရားပျောက်ကွယ်၊ မေတ္တာပြယ်၊ ကြီးငယ်အများမှန်း!
- ❖ မေတ္တာနတ်ပန်း၊ ပန်ဆင်မြန်း၊ ရွှင်လန်းစိတ်နှလုံး။

(စံကင်းဆရာတော်ဘုရားကြီး)

## KNU၊ ABSDF၊ RCSS / SSA-S တို့အား မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
 ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန  
 အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂/၂၀၁၅)  
 ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် (၁၄) ရက်  
 ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ (၁၂) ရက်  
 မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ခြင်း

နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် မတရားအသင်းများအက်ဥပဒေအရ မတရားအသင်းများအဖြစ် ကြေညာထားသော အောက်ပါအဖွဲ့အစည်းများအား (၁၂-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့မှစ၍ မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်လိုက်သည်-

- ၁။ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (Kayin National Union-KNU)
- ၂။ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (All Burma Students Democratic Front -ABSDF)
- ၃။ ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ ရှမ်းပြည်တပ်မတော်(တောင်ပိုင်း) (Restoration Council of Shan State -( RCSS ) / Shan State Army-South -(SSA-S))

အမိန့်အရ- ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကိုကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

## ABSDF၊ RCSS / SSA-S တို့အား အကြမ်းဖက်သူများအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
 ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန  
 အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၃/၂၀၁၅)  
 ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် (၁၄) ရက်  
 ၂၀၁၅ ခုနှစ် ၊ အောက်တိုဘာလ (၁၂) ရက်  
 အကြမ်းဖက်သူများအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ခြင်း

နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အကြမ်းဖက်တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ အကြမ်းဖက်သူများအဖြစ်မှ ကြေညာထားသော အောက်ပါအဖွဲ့အစည်းများအား (၁၂-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့မှစ၍ အကြမ်းဖက်သူများအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်လိုက်သည်-

- ၁။ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (All Burma Students Democratic Front- ABSDF)
- ၂။ ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ ရှမ်းပြည်တပ်မတော်(တောင်ပိုင်း) (Restoration Council of Shan State -(RCSS)/ Shan State Army- South-(SSA-S))

အမိန့်အရ- ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကိုကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

# ရေဘေးသင့်ကလေးဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆောင်ရွက်နေ



ကလေးမြို့နယ်ကျောက္ကာကျေးရွာမှ ရေဘေးဒဏ်သင့်ခဲ့သည့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများအတွက် အလှူရှင်များ လှူဒါန်းသော ငွေ၊ ပစ္စည်းများဖြင့် အိမ်ရာသစ်များဆောက်လုပ်နေစဉ်။

**သတင်းဆောင်းပါးနှင့်ဓာတ်ပုံ ခရမ်းစိုးမြင့်**

ကလေးခရိုင်၏ ရေဘေးသည် ကလေးဝ-ကျီကုန်း-တမူးကားလမ်းကိုလည်း ချမ်းသာမပေးခဲ့ပေ။ ကားလမ်းတစ်လျှောက် နေရာပေါင်း ၄၇ နေရာတို့တွင် ကတ္တရာလမ်းသားများ ရေတိုက်စားခြင်း၊ လမ်းတာပေါင် မြေသားများပဲ့ကျခြင်း၊ တံတားများ ရေတိုက်စားသဖြင့် မော့ပါကုန်ခြင်း၊ လမ်းပေါ်၌ ရွံ့နွံတန်းကြီးများ ဖြစ်ပေါ် တင်ကျန်နေခဲ့ခြင်းတို့ ဖြစ်ခဲ့သဖြင့် တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၄၄ သန်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သောကြောင့် ယာယီ ပြင်ဆင်မှုများကို ငွေကျပ်သန်း ၃၅၀ အကုန်အကျခံ၍ ပြုလုပ်ထားရကြောင်း သိရသည်။

အောက်တိုဘာ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကလေးလမ်းဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာ S.A.E ဒေါ်ဥမ္မာအပါအဝင် စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ \*

50+ **Spektrum**  
For active life above fifty

DMAE + Ginseng + Multivitamin + Minerals

ခန္ဓာကိုယ်အတွက်လိုအပ်သော ဗီတာမင်နှင့် သတ္တုဓာတ်အပြင် သက်လုံ ကောင်းစေသော ဂျင်စင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ တွင်တစ်ခုတည်းသော မှတ်ဉာဏ်နှင့် အာရုံစူးစိုက်မှုအားကောင်းစေသည့် **DMAE** ပါဝင်သောအားဆေး။

WALMARK®



### ရှေးဟောင်းတန်ဖိုး ချစ်မြတ်နိုး

နိုင်ငံတိုင်း၊ လူမျိုးတိုင်းတွင် ကိုယ်ပိုင်ဟန်၊ ကိုယ်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှုများရှိပါသည်။ မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုးကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ဝင့်ထည်စွာရပ်တည်ခဲ့ကြောင်းကို ရှေးဟောင်းသမိုင်းအထောက်အထားများက သက်သေထူပြနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ပစ္စည်းများသည် လူ့သမိုင်းကိုဖော်ထုတ်ပြသရာတွင် ခိုင်မာသော အထောက်အထားဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း နိုင်ငံတိုင်း၊ လူမျိုးတိုင်းက မိမိတို့၏ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ပစ္စည်းများကို အမြတ်တနိုးထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်လေ့ရှိပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပုဂံခေတ်မတိုင်မီ ထွန်းကားခဲ့သော ပျူရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များကို အစောဆုံးအဖြစ် ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ဖြစ်လာခဲ့သည့် ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုးနှင့် သရေခေတ္တရာရှေးဟောင်းမြို့များသည် ပျူရှေးဟောင်းအမွေအနှစ် မြို့များဖြစ်ပါသည်။ ဤရှေးဟောင်းမြို့များ အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ခေတ်အဆက်ဆက်ကတည်ရှိခဲ့သော ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်အားလုံးကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ထားလျက်ရှိပါသည်။

ယခုတစ်ဖန် ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေ မြစေတီဘုရားရင်ပြင်ရှိ ပျူ၊ မွန်၊ မြန်မာ၊ ပါဠိလေးဘာသာဖြင့် ရေးထိုးထားသည့် မြစေတီကျောက်စာနှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံ ဟန်နိုဗာမြို့ Gottfried Wilhelm Leibniz စာကြည့်တိုက်၌ ထိန်းသိမ်းထားရှိသော မြန်မာဘုရင်အလောင်းဘုရားက ဗြိတိန်ကျောဘုရင်-၂ ထံသို့ပေးပို့ခဲ့သော ရွှေပေလွှာတို့မှာ ယူအေအီးနိုင်ငံ အဘူဒါဘီမြို့၌ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်မှ ၆ ရက် အထိကျင်းပသော ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ် အစီအစဉ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကောင်စီ၏(၁၂)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ် လျှောက်ထားမှုပေါင်း ၈၈ခု အနက်မှ ယူနက်စကို ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်း အမွေအနှစ်စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းအတည်ပြု သတ်မှတ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြစေတီကျောက်စာကို ယခုအခါ ရာဇဂုဏ်ကျောက်စာဟုလည်း ခေါ်ကြသည်။ ထိုကျောက်စာကို ကျန်စစ်သားမင်းနှင့် သမ္မုလမိဖုရားတို့၏သားဖြစ်သူ အမတ်ကြီးရာဇဂုဏ်က ဖခင်ဖြစ်သူ ကျန်စစ်သားမင်းကြီး၏ ကျေးဇူးတရားကို အောက်မေ့ကာ ဂူပြောက်ကြီး (မြင်းကပါ)စေတီတည်ထားကိုးကွယ်မှု သမိုင်းမှတ်တမ်းကျောက်စာဖြစ်ပြီး သက္ကရာဇ် ၄၅၅ (အေဒီ ၁၁၁၃) ခုတွင် ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဤကျောက်စာကိုလေ့လာခြင်းဖြင့် ပုဂံခေတ်တွင် ပျူ၊ မွန်၊ မြန်မာနှင့်ပါဠိစာပေများ ထွန်းကားခဲ့ကြောင်း အထင်အရှားတွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဤသည်မှာ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များ၏ တန်ဖိုးပင်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ ဤကျောက်စာမှာ မြန်မာ့အမွေအနှစ်အဖြစ်သာမက ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်အဖြစ်သို့ပင် ရောက်ရှိသွားပြီဖြစ်ပါသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ပုဂံခေတ်တွင် စာပေယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာကို ထုတ်ဖော်ပြသလိုက်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးအတွက် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာပင်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြကုန်သော တိုင်းရင်းသားအားလုံးက မိမိတို့၏ဒြပ်ရိုး၊ ဒြပ်မဲ့ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များကို သမိုင်းပေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ်ခံယူကာ အလေးအနက်တန်ဖိုးထား၍ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်အပ်ပေးကြောင်း။ ။

### ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တံခွန်စိုက်ခိုင်း ဘော်လီဘောပြိုင် ပိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂ (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးတံခွန်စိုက်ခိုင်း ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က နေပြည်တော် ဇေယျသီရိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း ဘော်လီဘောအားကစားရုံ(B)၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာနနှင့် မီးသတ်ဦးစီးဌာနတို့မှ အမျိုးသား ဘော်လီဘောအသင်းခြောက်သင်း၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောအသင်း ခြောက်သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကာ ပိုလ်လုပွဲအခမ်းအနားကို ဒုတိယဝန်ကြီး ပိုလ်ချုပ်အောင်စိုး တက်ရောက်အားပေးသည်။



ကို သုံး ပွဲပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ အမျိုးသားအသင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့(က)အသင်းက ရဲတပ်ဖွဲ့အသင်းက ပထမ၊ အကျဉ်းဦးစီးအသင်းက ဒုတိယ၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနအသင်းက တတိယ အသီးသီးရရှိကြပြီး အမျိုးသမီးအသင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့(က)အသင်းက ပထမ၊ အကျဉ်းဦးစီးအသင်းက ဒုတိယ၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနအသင်းက တတိယ အသီးသီးရရှိကြပြီး အမျိုးသမီးအသင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့(က)အသင်းက ပထမ၊ အကျဉ်းဦးစီးအသင်းက ဒုတိယ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့(ခ)အသင်းက တတိယအသီးသီးရရှိခဲ့ပြီး အမျိုးသားအသင်း ပထမဆု၊ ဒိုင်းဆုနှင့် ငွေသားဆု၊ အမျိုးသမီး အသင်း ပထမဆု၊ ဒိုင်းဆုနှင့် ငွေသားဆုတို့ကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ပေးအပ်ပြီး ဒုတိယဆု၊ တစ်ဦးချင်းပင့်ထောင်၊ ရိုက်ခတ်၊ ပိတ်ဆို့ဆု၊ စပေးဘောဆု၊ ဆယ်မဆုနှင့် ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုများကိုလည်း ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

### ကွင်းဆင်းဆေးကုသပညာပေး စကားဝိုင်းပြုလုပ်

ပျဉ်းမနား အောက်တိုဘာ ၁၂ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏာခရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် နတ်သူရကျေးရွာအုပ်စု ပေါ်စခေါကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ခရိုင်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ကွင်းဆင်းဆေးကုသပညာပေးစကားဝိုင်းပြုလုပ်သည်။



ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်းပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ ကိုမျိုး (ရွှေပေါက်)

### ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

ကော့ကရိတ် အောက်တိုဘာ ၁၂ ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကော့ကရိတ်မြို့အတွင်းရှိ ပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းဝေးရေးအတွက် ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ကော့ကရိတ်ခရိုင်ရုံးမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်စိုး-၁ ဦးဆောင်၍ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ကော့ကရိတ်မြို့ အလက(ခွဲ)လှိုင်ဝဌ် ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ခရိုင်ရုံးမှ စစ်ဆေးရေးမှူး-၃ ဦးသန့်ဇော်ဦးက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှုကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဟောပြောပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

## မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

**Myanma Alinn Daily**

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး  
 စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ  
 စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်  
 သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ  
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)  
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)  
 ကြော်ငြာ - ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁- ၅၅၉၁၀၈  
 Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၀၄၈  
 ဖြန့်ချိ - ၀၁-၅၄၄၁၃၇၊ Fax- ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆

### ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၁၂-၁၀-၂၀၁၅

ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သဟာမီ)			
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၉၃၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၄၆၄၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၉၃၀၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(စက်သုံးဆီအသင်း)			
ဓာတ်ဆီ	တစ်လီတာ	ကျပ်	၇၀၀/၇၁၀
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	ကျပ်	၆၄၀/၆၅၀
အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	ကျပ်	၆၉၀/၇၀၀
အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	ကျပ်	၇၉၀/၈၀၀
ပရီမီယံဒီဇယ်	တစ်လီတာ	ကျပ်	၆၈၀/၆၉၀
သားငါးနှင့် ဟင်းချက်စရာဈေးနှုန်း(သား/ငါးဒိုင်များ)			
၁။ ငါးကြင်း	တစ်ပိဿာ	၄၅၀၀-၆၀၀၀	
၂။ ငါးမြစ်ချင်း	တစ်ပိဿာ	၄၀၀၀-၄၅၀၀	
၃။ ငါးရံ	တစ်ပိဿာ	၆၅၀၀-၇၅၀၀	
၄။ ငါးဖယ်	တစ်ပိဿာ	၆၅၀၀-၁၂၀၀၀	
၅။ ပုစွန် (ကျော)	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀-၁၀၀၀၀	
၆။ ပုစွန်တုပ်	တစ်ပိဿာ	၁၀၀၀၀-၂၇၀၀၀	
၇။ ငါးသလောက်	တစ်ပိဿာ	၇၅၀၀-၁၂၀၀၀	
၈။ ကြက်	တစ်ပိဿာ	၅၀၀၀-၁၂၀၀၀	
၉။ ဝက်	တစ်ပိဿာ	၅၀၀၀-၉၀၀၀	
၁၀။ အမဲ	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀-၉၀၀၀	
၁၁။ ဆိတ်	တစ်ပိဿာ	၁၃၀၀၀-၁၇၀၀၀	
၁၂။ ဘဲ	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀-၁၃၀၀၀	
နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘက်)			
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၂၈၅	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၄၄၇.၇	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၉၈.၂၄	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၅.၂၆၂	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၉.၆၀၁	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၂၀၂.၃၃	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၉၀.၄၉	

ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

၅-၁၀-၂၀၁၅ မှ ၉-၁၀-၂၀၁၅ ရက်အတွင်း ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်းသည့် စက်သုံးဆီများ၏ ဆိပ်ကမ်းအရောက် ပျမ်းမျှအရင်းဈေးမှာ အောက်တိုန်း ၉၂-Ron တစ်လီတာလျှင် ၆၃၈ ကျပ်နှင့် ဒီဇယ်တစ်လီတာလျှင် ၅၉၉ ကျပ်ဖြစ်ပြီး လက်လီဆိုင်များမှာ ခရီးအကွာအဝေးပေါ်မူတည်ပြီး (မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)



# ဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဆန်းစစ်ချက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

ရေဘေးလွန်ကာလ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် မဟာဗျူဟာများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆန်းစစ်မှုများကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဆန်းစစ်မှုများတွင် ရေဘေးလွန်ကာလ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး အတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် ကဏ္ဍများ၊ အမျိုးသမီးများ၊ ကလေးငယ်များ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် မသန်စွမ်းများ စသည် ထိခိုက်လွယ်အုပ်စုများအတွက် လူမှုကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ကူညီမှုများကိုပါ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စနစ်တကျဖြင့် အဆင့်အလိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက်လည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် ထားရှိပါကြောင်းဖြင့် ရေဘေးသင့်ဒေသများ အမြန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုကော်မတီဝဏ္ဏ ညွှန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်က ဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဆန်းစစ်ချက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင်

ပြောကြားခဲ့သည်။ (ယာဝုံ) အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ Hilton Hotel ၌ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရေဘေးလွန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ UN၊ EU၊ JICA၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့မှ ပညာရှင်များနှင့် ပြည်တွင်းမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ရေဘေးသင့်ဒေသများဆိုင်ရာ အရေးပေါ်လုပ်ငန်းဌာနများနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးဌာနတို့၏ ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးအောင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်လင်းတို့က လည်းကောင်း၊ ဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များ ဆန်းစစ်ချက်အပေါ် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ မစ္စတာ မိုက်ကယ်ဝရေပန်တင်က လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့ပြင် ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်



ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ တွေ့ရှိချက်များ၊ လူမှုကဏ္ဍ၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံကဏ္ဍ စသည်ဖြင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်သမ္မတအကြံပေးများဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာဒေါ်ရင်ရင်နွယ်၊ ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ ဦးဇော်ဦးတို့ ဦးဆောင်ကာ တက်ရောက်လာကြသူများက စုပေါင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့မှုကြောင့် ပြည်သူ ၁ ဒသမ ၆ သန်းသည် ရေဘေးဒဏ်ကို တိုက်ရိုက်ခံစားခဲ့ကြရပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် သဘာဝဘေးဆိုင်ရာ အကျိုးသက်ရောက်မှုများရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ရေဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ JICA၊ EU နှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ ပူးပေါင်းကာ ဆန်းစစ်ချက် အစီရင်ခံစာကို ရေးဆွဲခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး

ဌာနများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ အီးယူ၊ JICA တို့မှ ပညာရှင်များနှင့် ပြည်တွင်းမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပါဝင်သော ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဖိုရမ်ကိုလည်း နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ ၌ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



## ရေလမ်းအကောက်ခွန်ခန့်မှန်းမှု ပန္နလေးဆိပ်ကမ်း၌ ဒီဇင်ဘာလတွင် ပွင့်မည်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၂

ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြစ်ကြောင်းသွားရေယာဉ်များကို ရေလမ်းဖြတ်သန်းခ အကောက်ခခန်းများ ဖွင့်လှစ်ကောက်ခခံနေပြီဖြစ်ရာ မန္တလေးဆိပ်ကမ်း၌ လာမည့် ဒီဇင်ဘာလတွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဧရာဝတီနှင့် ချင်းတိုင်းမြစ်ကြောင်းအတွင်း သွားလာနေကြသည့် ရေယာဉ်များကို ရေလမ်းဖြတ်သန်းခ အကောက်ခခန်း ၁၀ ခု ဖွင့်လှစ်ကောက်ခမည်ဖြစ်သည်။

“ရေအရင်းအမြစ်နဲ့ မြစ်ချောင်းများထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်အတိုင်း ကောက်ခခတာပါ။ ရရှိလာတဲ့ အခွန်ငွေကို ရေယာဉ်များအန္တရာယ်ကင်းစွာ ခုတ်မောင်းသွားလာနိုင်ရေးအတွက် မြစ်ချောင်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရာမှာ ပြန်လည်အသုံးပြုသွားမှာပါ” ဟု

ရေလမ်းညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (အထက်မြန်မာပြည်) လက်ထောက်ညွှန်ကြားမှု ဦးခင်မောင်ဇော်က ပြောသည်။

ကောက်ခခသည့် နှုန်းများမှာ ၃၉ ပေအောက် ရေယာဉ်များကို တစ်တန်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၊ ၃၉ ပေအထက် ရေယာဉ်များကို တန် ၁၀၀ အထိ တစ်တန်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀ နှင့် သစ်လုံးတစ်လုံး ငွေကျပ် ၃၀၊ မျောတိုင်တစ်လုံးလျှင် ငါးကျပ်၊ ရိုးရိုးတစ်လုံး နှစ်ကျပ်ခွဲနှုန်းဖြင့် ကောက်ခခကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိကောက်ခခနေသည့် ပြည်၊ မကွေး၊ မုံရွာ ရေလမ်းဖြတ်သန်းခ အကောက်ခခခန်းတွင် တစ်ရက်လျှင် ရေယာဉ် အစုန်/အဆန် ပျမ်းမျှအစီးရေ ၆၀ ခန့် ဖြတ်သန်းသွားနေကြောင်း၊ ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းတွင် ပခုက္ကူကသာ၊ ဗန်းမော်၊ ချင်းတိုင်းမြစ်ကြောင်းတွင် ကလေးဝ၊ ဟုမ္မလင်းမြို့များ၌ ဖွင့်လှစ်မည်ဟုလည်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

### မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မိတ္ထီလာမြောက်ကန် မြေသားတာပေါင် ရေတိုက်စားခံရ

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၂- မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ မိုးအဆက်မပြတ် နေ့စဉ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မိတ္ထီလာမြောက်ကန် ကန်ဦးထိပ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်သည့် ဓမ္မသုခရွှေစည်းခုံစေတီတော် ကုန်းတော်အရှေ့ဘက်မှ ကွန်ကရစ်ပြားတချို့နှင့် မိတ္ထီလာမြောက်ကန်အရှေ့ဘက် မြေသားတာပေါင်တချို့မှာ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်နံနက်ပိုင်းက မိုးရေတိုက်စားမှုဒဏ်ခံရကြောင်း သိရသည်။ “မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ဓမ္မသုခရွှေစည်းခုံစေတီတော်ကုန်းတော်အရှေ့ဘက်မှာရှိတဲ့ မြေသားကိုကာရံထားတဲ့ ကွန်ကရစ်ပြားတချို့အတွင်းက မြေသားပြိုကျလို့ ပြုတ်ကျနေတာကိုတွေ့ရတယ်။ ပြီးတော့ ဓမ္မသုခရွှေစည်းခုံစေတီတော်အနီးကနေ ကန်သာယာရပ်အထိ မိတ္ထီလာမြောက်ကန်အရှေ့ဘက် မြေသားတာပေါင်တချို့ မိုးရေတိုက်စားထားတာတွေ့ရတယ်” ဟု ဈေးအရှေ့ပြင်ရပ်ကွက်မှ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

## မန္တလေးရှိ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းတွင် IFC က ကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာရေးကော်ပိုရေးရှင်း (IFC)သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ အကောင်အထည်ဖော်မည့် ဓာတ်အား မဂ္ဂပ်ဝ ၂၂၅ ထုတ်လုပ်နိုင်သော ဓာတ်ငွေ့သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ စီမံကိန်းအတွက် ကန်ဒေါ်လာသန်း ၄၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်စီစဉ်နေပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ဆောင်မည့်ပုံစံမှာ သတ်မှတ်ကာလတစ်ခုအတွင်း ပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည့် ငွေကြေးပုံပိုးမှုဖြစ်ကြောင်း၊ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို စင်ကာပူအခြေစိုက် Sembcorp Utilities ကုမ္ပဏီနှင့် MMID Utilities ကုမ္ပဏီတို့အပါအဝင် ကုမ္ပဏီများ ယာယီပူးပေါင်းထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း IFC ၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြထားသော စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

စီမံကိန်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပထမသုံးလအတွင်း

စတင်ရန်ရည်မှန်းထားပြီး စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး ပြီးမြောက်သည်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နှစ်နှစ်နီးပါးကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို မြင်းခြံ သံမဏိစက်ရုံရှိ ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ချိတ်ဆက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းစတင်လည်ပတ်မှုကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ပထမသုံးလအတွင်းဖော်ဆောင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း IFC မှ တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

ယင်းဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၌ ဓာတ်ငွေ့တာဘိုင်နှစ်ခု၊ ရေခွေးငွေ့သုံးစက်နှစ်လုံး၊ ရေခွေးငွေ့သုံး တာဘိုင် ဓာတ်အားထုတ်ယူနှစ်တစ်ခု၊ ရေအေးစက်စနစ်နှင့် ရေဆိုးသန့်စင်စက်ရုံတစ်ခုနှင့် ဓာတ်အားထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးရာနေရာတစ်ခုတို့ ပါရှိမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းစီမံကိန်းအတွက် ကန်ထရိုက်တာလက်ခွဲအဖြစ် ဒီလိုက်အင်ဂျင်နီယာရင်းကုမ္ပဏီ၊ ရွှေတောင်ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ၊ အရုဏ်ဦးဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီနှင့် မြန်မာ့အလင်းရောင် ကုမ္ပဏီ

ကျော်သဲအိမ်

တို့ကဲ့သို့သော ပြည်တွင်းကုမ္ပဏီများက ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး IFC က အဆိုပြုချက်များကို ပြီးခဲ့သော ဇူလိုင်လအတွင်းက တင်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ဘူမိသိပ္ပံအသင်းမှ အတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်မြတ်ကျော်က ပြောကြားသည်။

ဓာတ်အားပေးစက်ရုံအတွက် သုံးစွဲမည့်ဓာတ်ငွေ့မှာ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဓာတ်ငွေ့တင်ပို့ပေးသော ရွှေသာဘဝဓာတ်ငွေ့မြေမှဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းမြေအကျယ်အဝန်းမှာ ၁၁ ဒသမ ၆ ဟက်တာ ဝန်းကျင်ရှိပြီး စီမံကိန်းတည်ရှိရာနေရာမှာ ဟက်တာ ၂၈၀ အကျယ်အဝန်းရှိသော နိုင်ငံပိုင်သံမဏိ စက်ရုံတစ်ရုံအတွင်း တည်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

## အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်းဖွင့်

ဘီးလင်း အောက်တိုဘာ ၁၂

သထုံခရိုင် ဘီးလင်းမြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၆ ရက်က ဒုတိယအကြိမ်ဖွင့်လှစ်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်း သင်ကြား/သင်ယူနေသည့် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများနှင့် မွန်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးကြည်တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးသည် သထုံခရိုင် ဦးစီးမှူး၊ ဘီးလင်းမြို့နယ်ဦးစီးမှူးတို့နှင့်အတူ သဘာဝဘေးကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် ဇုတ်သုတ်-ဇုတ်လိတ်တာ (၁၉၀x၁၆x၂၄)ပေ ဘိုးပိုင်တူးခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)



### တူရကီတပ်ဖွဲ့များက ကာဒ်စစ်သွေးကြွများနှင့် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့များကို အရှိန်မြှင့်နိုင်မည်

**အန်ကာရာ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
တူရကီအစိုးရသည် ကာဒ်စစ်သွေးကြွများနှင့် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့များကို နှိမ်နင်းမှုများ အရှိန်မြှင့် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့အရှိန်မြှင့် လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် မြို့တော်အန်ကာရာ၌ လွန်ခဲ့သော စနေနေ့က ပေါက်ကွဲမှုနှစ်ခု ဆက်တိုက်ဖြစ်ပြီး လူပေါင်း ၁၀၀ နီးပါး သေဆုံးခဲ့ပြီးနောက် စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တူရကီလုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့များသည် နိုင်ငံတွင်းနှင့် အိမ်နီးခြား မြောက်ပိုင်းရှိ ကာဒ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့များကို တနင်္ဂနွေနေ့က တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ စစ်သွေးကြွ ၄၉ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက မြို့တော်ကိုညာနှင့် ဘန်လီယာဖာ အရှေ့တောင်ဘက်ဒေသများမှ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ ၄၃ ဦးကို ထပ်မံဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း အင်န်အိတ်ချီကေ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (အင်န်အိတ်ချီကေ)



### နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်းများကြားမှ နီပေါဝန်ကြီးချုပ်ခန့်အပ်

**အတ္တမန္တူ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
နိုင်ငံရေး အကျပ်အတည်းများကြားမှ နီပေါ ပါလီမန်က ဝန်ကြီးချုပ်သစ်ကို ရွေးချယ်တင်မြောက်လိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။

မစ္စတာ အိုလီအား ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ပါလီမန်အဖွဲ့ဝင် ၅၉၇ ဦး ရွေးချယ်အနက် ၃၃၈ မဲဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြောက်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ လွှတ်တော်က ကြေညာသည်။

မစ္စတာ အိုလီက သူ့အား ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြောက်

လိုက်ခြင်းသည် ဂုဏ်ပြုမှုနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို ရွေးချယ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လွှတ်တော်အမတ်များအား ပြောကြားလိုက်သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်သစ်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသစ်အပေါ် ဆန္ဒပြနေမှုများနှင့် ဧပြီလ မြေငလျင်နှင့် စက်သုံးဆီ ပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် နိုင်ငံပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးတို့ကို ရင်ဆိုင်ကိုင်တွယ်ရမည်ဟု ဆိုသည်။

မော်ဝါဒီ၊ ဗဟိုလက်ဝဲနှင့် တော်ဝင်ညွန့်ပေါင်းတို့ ကျောထောက်

နောက်ခံပြုသော မစ္စတာ အိုလီသည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေသစ်အရ ပထမဆုံး ရွေးကောက်တင်မြောက်သည့် ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်လာပြီး ယခင် ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဆူရှီးလ် ကျိုင်းယာလာ၏ နေရာတွင် ဆက်ခံမည်ဖြစ်သည်။

နီပေါနိုင်ငံတွင် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပတ်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ သစ်ပြဋ္ဌာန်းလိုက်ရာ ဆန္ဒပြမှုများ ဖြစ်ပွားပြီး သေဆုံးသူ ၄၀ ရှိသွားပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

### အန်ကာရာ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားပြီးနောက် တူရကီက ကာဒ်သူပုန်များကို စတင်ပုံးကြဲ

**အန်ကာရာ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
တူရကီလေတပ်က မြို့တော်အန်ကာရာ၌ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပွားပြီး တစ်ရက်အကြာတွင် ကာဒ်စစ်သွေးကြွများကို ဗိုလ်ချုပ်ချုပ်ဆိုတော်တော်ဖြင့် ပြောကြား တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

တူရကီစစ်လေယာဉ်များက ကာဒ်အလုပ်သမားပါတီ (ပီကေကေ)အား ပစ်မှတ်ထားကာ နိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် အီရတ်နယ်စပ်တို့တွင် တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ခဲ့သည်။

စနေနေ့က မြို့တော်အန်ကာရာတွင် ဗိုလ်ချုပ်ချုပ်ဆိုတော်အနည်းဆုံး လူ ၉၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း၊ သေပျောက်မှု အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုနောက်တွင် အိုင်အက်စ်တို့ကို သံသယရှိကြောင်း လုံခြုံရေးသတင်းရပ်ကွက်က ပြောသည်။

အစိုးရက စနေနေ့တွင် ပီကေကေတို့က အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကြေညာချက်သစ်ကို ပယ်ချလိုက်ပြီးနောက် တူရကီလေတပ်က လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုကို စတင်ခဲ့သည်။ တူရကီနိုင်ငံသည် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသွားရန် စီစဉ်ထားရာ တင်းမာမှုများ အရှိန်မြှင့်တက်လာသည်။ (ရိုက်တာ)

### ဘယ်လာရုစ်သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် လက်ရှိသမ္မတ ပေါ်ရိုရှ်ကို မဲအများဆုံးဖြင့် အနိုင်ရရှိ

**မင်္ဂလာ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီက အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်၌ ထုတ်ပြန်လိုက်သော ကနဦးရလဒ်များအရ ဘယ်လာရုစ်သမ္မတ အလက်ဇန္ဒာ လူကာရှ်ကိုသည် စုစုပေါင်းမဲအရေအတွက် ၈၃ ဒသမ ၄၉ ရရှိပြီး ရွေးကောက်ပွဲ၌ အနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အခြားရွေးကောက်ပွဲဝင် သမ္မတလောင်းသုံးဦးမှာ မဲအရေအတွက် အနည်းငယ်သာရရှိခဲ့သည်။ အဓိက ပြိုင်ဘက်ဖြစ်သော တာတီရာနာကို ရောက်တီပစ်ချီက ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲအရေအတွက် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းရရှိရန် မျှော်လင့်ထားသော်လည်း ၄ ဒသမ ၄၂ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရရှိခဲ့သည်။ သူသည် ဘယ်လာရုစ်နိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးရွေးကောက်ပွဲဝင် သမ္မတလောင်း အမျိုးသမီး တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆာဂိုဝိုင်ဒူကီပစ်ချီသည် မဲအရေအတွက် စုစုပေါင်း ၃ ဒသမ ၃၂ ရာခိုင်နှုန်းရရှိကာ နီကိုလိုင်ယူလာကို ပစ်ချီက ၎င်းထက်မဲအရေအတွက် ၁ ဒသမ ၆၇ ရာခိုင်နှုန်းအသာဖြင့် ၎င်းကိုကျော်ဖြတ်သွားကြောင်း သိရသည်။

ငါးကြိမ်မြောက် သမ္မတသက်တမ်းအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဝင်ရောက်ခဲ့သော ပေါ်ရိုရှ်ကိုသည် မင်္ဂလာနေ့၌ မဲအရေအတွက် ၆၅ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်း ထောက်ခံမဲရရှိခဲ့သည်။

သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးရန် လူသူနစ်နာစားရင်းတင်သွင်းခဲ့သည့်အနက် ၈၇ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းသာ မဲပေးခဲ့ကြောင်း ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရေးကော်မတီက ကြေညာခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

### အာဖဂန်တိုက် ဆာဟာရဒေသတွင် ယောက်ျားလေးနှင့် မိန်းကလေးများအတွက် ပညာရေးတန်းတူရရှိမှုနှုန်း နိမ့်ပါးသေးကြောင်း ကုလသမဂ္ဂပြောကြား

**ဂျီနီဗာ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံများ၏ ထက်ဝက်ကျော်ခန့်သောနိုင်ငံများတွင် ကျောင်းနေအရွယ်မိန်းကလေးနှင့် ယောက်ျားလေးဦးရေတန်းတူရရှိရန် နည်းပါးသေးကြောင်းနှင့် အာဖဂန်တိုက် ဆာဟာရဒေသတွင်ပိုင်းရှိ နိုင်ငံများတွင် လည်း ပညာသင်ကြားရန်အခွင့်အလမ်း တန်းတူမရှိသေးကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မိန်းကလေးငယ်များ အထိမ်းအမှတ်နေ့ဖြစ်သော တနင်္လာနေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂအစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂ ၁၉၃ နိုင်ငံအဖွဲ့အစည်းမှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်ချမှတ်ခဲ့ရာတွင် ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် မူလတန်းနှင့်အလယ်တန်းကျောင်း နေကလေးများ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အရောက်၌ ပညာရေးအဆင့်အားလုံးတွင် အမျိုးသား အမျိုးသမီးတန်းတူရရှိမှုကို အဆုံးသတ်နိုင်ရန်ဟု သဘောတူညီမှုပြုလုပ်ကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ကုလသမဂ္ဂယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော ယူနက်စကိုနှင့် ကုလသမဂ္ဂ

မိန်းကလေးများဆိုင်ရာ ပညာရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအစီအစဉ်တို့မှ ပြုလုပ်ခဲ့သော တိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာအရ နိုင်ငံများအရေအတွက်အလိုက် မူလတန်းနှင့်အလယ်တန်းပညာရေးတွင် အမျိုးသား အမျိုးသမီးတန်းတူညီ တူရရှိလာကြောင်း ယူနက်စကိုမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး အီရီနာဘိုကိုဗာက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါအစီရင်ခံစာတွင် ၂၀၁၂ခုနှစ်တွင် ခန့်မှန်းခြေမူလတန်းအရွယ် ကလေး ၅၈ သန်းခန့်မှာ ကျောင်းမှထွက်ခဲ့ရသည်ဟု ဆိုထားသည်။ စာရင်းတွင် ဖော်ပြထားသော အမျိုးသား အမျိုးသမီးတန်းတူညီတူမရရှိစေသည့် ပိုမိုဆိုးရွားစေသောအချက်များတွင် အမျိုးသား အမျိုးသမီးအခြေပြုသည့် အကြမ်းဖက်မှုများ၊ ကလေးသူငယ်အိမ်ထောင်ရေး၊ မိသားစုများတွင် ယောက်ျား လေးများကို မျက်နှာသာပေးသည့်အတွက် ကျောင်းပညာရေး ရပ်ဆိုင်းခံရခြင်းနှင့် ကျောင်းနေရန် ကုန်ကျစရိတ် စသည့်အချက်များ ပါဝင်သည်။ (ရိုက်တာ)

### တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဝင်ငွေနှုန်းမီသားစုများအတွက် လက်လှမ်းမီနိုင်သော အိမ်ရာအကောင်အထည်ဖော်နေ

**ဗေကျင်း အောက်တိုဘာ ၁၂**  
တရုတ်နိုင်ငံသည် နှစ်စဉ်ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သော ၎င်း၏လက်လှမ်းမီနိုင်သော အိမ်ရာစီမံကိန်းကို အပြည့်အဝအကောင်အထည်ဖော်ရန် နီးကပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း အိမ်ရာနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စာရင်းဇယားများအရ သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် လက်လှမ်းမီနိုင်သော အိမ်ရာပေါင်း ၆ ဒသမ ၈၅ သန်းကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တစ်နှစ်လုံးအတိုင်း အတာအားဖြင့်ဆိုလျှင် လက်လှမ်းမီနိုင်သော အိမ်ရာပေါင်း ၇ ဒသမ ၈ သန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ရည်ရွယ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း အိမ်ရာနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

ယခုနှစ်စတင်ဘာလတွင် လက်လှမ်းမီနိုင်သော အိမ်ရာပေါင်း ၆ ဒသမ ၂၅ သန်းပြီးစီးလုနီးပါးရှိခဲ့ရာ နောက်ထပ် ၄ ဒသမ ၈ သန်းပြီးစီးရန် ရည်မှန်းချက်ထား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

၁၉၉၉ ခုနှစ်က သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့သော အဆိုပါ အစီအစဉ်သည် အိမ်ရာဈေးကွက်ကို လက်လှမ်းမီသော ဝင်ငွေနှုန်းပါးသော မိသားစုများအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

### ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်အား ဖမ်းဝရမ်းထုတ်

**ဗန်ကောက် အောက်တိုဘာ ၁၂**  
ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်ရှင်နာဝပ်အား အသရေဖျက်မှုဖြင့် တရားရုံးသို့ လာရောက် အစစ်ဆေးခံရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ပြီးနောက် ထိုင်းတရားရုံးက တနင်္လာနေ့တွင် ဖမ်းဝရမ်းထုတ်လိုက်သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်သည် မေ ၁၉ မှ ၂၂ ရက်အထိ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် အင်တာဗျူးလုပ်ခဲ့စဉ်အတွင်း ထိုင်းတပ်တော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်အောင် စွပ်စွဲပြောဆိုခဲ့မှုဖြင့် ထိုင်းတပ်တော်က တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တရားရုံးက ယင်းအမှုကို လက်ခံခဲ့ပြီး တနင်္လာနေ့က ပထမဆုံးအကြိမ် ကြားနာစစ်ဆေးရန် စီစဉ်ထားခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်သည် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တွင် ရောက်



ရိုနေရှီ ကြားနာစစ်ဆေးခံရန်မဖြစ်နိုင်ကြောင်း သက်ဆင်၏ ရှေ့နေက တရားရုံးသို့ ပြောသည်။ ၎င်းသည် ၂၀၀၆ ခုနှစ်ကတည်းက အာဏာသိမ်းခံရပြီးနောက် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တွင် ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)



# အေးမြသောကမ္ဘာမြေကြီးဆိုင်ရာ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဖိုရမ်၏ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပသည့် အေးမြသောကမ္ဘာမြေကြီးဆိုင်ရာ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဖိုရမ်၏ ဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေး (2<sup>nd</sup> Annual Meeting of the Innovation for Cool Earth Forum-ICEF) သို့ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းထွန်း ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်သည်။

အဆိုပါဖိုရမ်၏ အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက Hotel Chinzanso ၌ကျင်းပရာ ဂျပန်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် Mr. Shinzo Abe က Video Message ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံစီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေး နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ State Minister ဖြစ်သူ Mr. Daishiro Yamagiwa နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ သမ္မတ၏ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဆိုင်ရာ လက်ထောက်ဖြစ်သူ Mr. John Holdren တို့ကလည်းကောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေး ပထမအစီအစဉ်အဖြစ် အနာဂတ်တွင် မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှု လျော့ချရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အဓိက အကြောင်းအရာများကို လည်း

ကောင်း၊ ဒုတိယအစီအစဉ်အဖြစ် တီထွင်ဖန်တီးသူ၊ ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်သူနှင့် ခေါင်းဆောင်များ က ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ၊ မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့လျော့ချမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့အလိုက် ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပခဲ့သည်။

အောက်တိုဘာ ၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက အစည်းအဝေးတတိယအစီအစဉ်အဖြစ် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ အနာဂတ်မဟာဗျူဟာနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ Panelist များက ပဲရစ်မြို့တွင်ကျင်းပမည့် ကုလသမဂ္ဂ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်း



ရှင်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အစည်းအဝေး (COP 21) နှင့်ပတ်သက်၍ အမြင်များ၊ မျှော်မှန်းချက်များ၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ နည်းပညာ ဦးစားပေးလိုအပ်ချက်များ၊ မှန်လုံအိမ် ဓာတ်ငွေ့လျော့ချရေးအတွက်

စွမ်းအင်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ တီထွင်ဖန်တီးမှုအသစ်များ စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ တစ်ဦးချင်းစီအလိုက် အမြင်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အတူ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးလှမောင်သိန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှိုင်မင်းမောင်နှင့် မြန်မာ့သစ်

လုပ်ငန်းမှ မန်နေဂျာ ဦးမျိုးညွန့်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



## ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး(KNU)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

နေပြည်တော်၌ အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင်ကျင်းပမည့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲအခမ်းအနားသို့တက်ရောက်ရန် ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး(KNU) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမူ တူးစေးဖိုး ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ HORIZON ဟိုတယ်သို့ ရောက်ရှိလာသည်။ (ခဲပုံ)

ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမူတူးစေးဖိုးနှင့်အတူ ဦးကျော်နီနှင့် အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦး လိုက်ပါလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

### \* ကျောစိုးမှ

ဆက်လက်၍ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစောနိုင်က အမှတ်(၁၇) BGB ခေတ္တတပ်ရင်းမှူးထံသို့ လေ့စီးရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသား အမျိုးသား ၁၀၃ ဦးအား ဖွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် လွှဲပြောင်းလက်ခံပြုလုပ်၍ လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် လေ့စီးရွှေ့ပြောင်း သွားလာသူဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသား

အမျိုးသား ၁၀၃ ဦးအား တောင်ပြု (လက်ဝဲ)မြို့ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး တံတားမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိုကဲ့သို့ လေ့စီးရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများ လွှဲပြောင်းခြင်းမှာ ဆဋ္ဌမအကြိမ်ဖြစ်ပြီး ယခု လွှဲပြောင်းပေးသည့် ၁၀၃ ဦး အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၇၂၉ ဦး လွှဲပြောင်းပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ပဲခူးမြို့၌ သတင်းမီဒီယာ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သတင်းမီဒီယာများ၏ ဌာနဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်ရယူရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံစာနယ်ဇင်းကောင်စီ(ယာယီ)တို့ပူးပေါင်းပြီး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ပဲခူးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သတင်းစာဆရာများအသင်းနှင့် ဂျာနယ်လစ်ကွန်ရက်တို့မှ မီဒီယာသမားများ တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ကျေးရွာမြေငှားဂရန်များ ပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

မိုးမောက် အောက်တိုဘာ ၁၀

ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မိုးမောက်မြို့နယ် ဝဝမ်ကျေးရွာ နှစ်ခြင်းဘုရားကျောင်းတွင် အောက်တိုဘာလ ပထမပတ်က ကျေးရွာမြေငှားဂရန်များ ပေးအပ်ပွဲကျင်းပရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိန်မြင့်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကျေးရွာမြေငှားဂရန်များပေးအပ်ရာ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများကိုယ်စား ဦးနော်တောင်က လက်ခံရယူသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

## လှိုင်မြစ်ကူးတံတားကြီးလေးစင်းတည်ဆောက်ထား၍ ရန်ကုန်မြို့သို့ အချိန်မရွေးသွားလာနိုင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေသည် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်တင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့က တွဲတေးမြို့နယ် ကသပေါင်းကျေးရွာသို့ ဓမ္မရက္ခိတ ကျောင်းတိုက်ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစာရဏအား ဖူးမြော်ကာ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ထန်းတပင်မြို့သို့ရောက်ရှိပြီး မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်

စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ထန်းတပင်မြို့နယ်သည် ရပ်ကွက် ၄ ခု၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၅၄ အုပ်စုပါဝင်ပြီး ဒေသနေပြည်သူများသည် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်ကြကာ မိုးစပါးစိုက်က တစ်သိန်းကျော်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခင်က သွားလာရေးခက်ခဲပြီး မှော်ဘီမြို့မှ တစ်ဆင့် ရေလမ်းခရီးဖြင့် လာရောက်ရ၍ အချိန်ကြန့်ကြာမှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ လှိုင်မြစ်ကူး တံတားကြီး လေးစင်းတည်ဆောက်ထား၍ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အချိန်မရွေး ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ပြီး ဘောလယ်ကွန်းဒေသမှ ဒေသခံများသည်လည်း ကုက္ကို

တံတားပြီးစီးပါက ထန်းတပင်မြို့နှင့် အချိန်မရွေး ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ်သည် ထန်းတပင်မြို့နယ်တွင် ၂၀၀၂ ခုနှစ်မှ စတင်ဖွင့်လှစ်ပေး ခဲ့ပြီး ကုက္ကိုတံတားကြီးပြီးစီးပါက ဘောလယ်ကွန်း၊ တက်သစ်ကွန်း၊ အိုင်ကလောင်ကွန်းဒေသမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများပါ လာရောက်ပညာသင်ကြားနိုင်တော့မည်ဖြစ်၍ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက လွှတ်တော်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသလိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်

ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ကုက္ကိုတံတား တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး တက္ကသိုလ်အတွင်း အချိန်မီပြီးစီးရေး၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ လေ့လွင့်မှုမရှိစေရေးနှင့် သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ တည်ဆောက်သွားရန် မှာကြားသည်။ ကုက္ကိုတံတားသည် ထန်းတပင်မြို့နယ်ရှိ ထန်းတပင်-လမုတန်း-လှည်းဆိပ်လမ်းပေါ်ရှိ လှိုင်မြစ်ကို ဖြတ်သန်းဆောက်လုပ်ထားပြီး အရှည် ၂၂၇၈ ပေ ၈ လက်မ၊ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၈ ပေ၊ လူသွားလမ်း တစ်ဖက်လျှင် သုံးပေစီပါဝင်ကြောင်း၊ အုတ်မြစ်နှင့် အောက်ထည်ကို သံကွန်ကရစ်၊ အပေါ်ထည် Steel Plate Girder, Steel Truss နှင့် သံကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်းဖြင့် တည်ဆောက်ပြီး ယာဉ်တစ်စီးချင်း ခွင့်ပြုအလေးချိန် ၇၅ တန် ဖြတ်သန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



# အနာဂတ်ဘဝလုံခြုံရေး သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ပေး

တက္ကသိုလ်ပွင့်သူအောင်

နှစ်စဉ်အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်နေ့သည် “အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့” (International Day for Disaster Reduction) ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးမှ နှစ်စဉ် အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်နေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးနေ့အဖြစ် ကျင်းပရန် သတ်မှတ်ကာ တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ နိုင်ငံများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျော့ချရေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ကြရန်၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်၊ စည်းလုံးညီညွတ်ကြရန် ဟူ၍ လှုံ့ဆော်တိုက်တွန်းခဲ့သည်။



၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုပေါနိုင်ငံ၌ ငလျင်လှုပ်ခတ်ပြီးနောက် အပျက်အစီးများနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများကို တွေ့ရစဉ်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်မှု ဆိုင်ရာ အာဆီယံသဘောတူစာချုပ် (ASEAN AGREEMENT ON DISASTER MANAGEMENT AND EMERGENCY RESPONSE) တွင် “သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ပါးစေရေး ဆောင်ရွက်မှုဆိုသည်မှာ လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံးတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုကျယ်ပြန့်စွာလုပ်ဆောင်ရမည့် ကိစ္စရပ်များ၌ ဘေးအန္တရာယ်များ၏ ထိခိုက်မှုကို ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ခြင်းဖြင့် ရှောင်ရှားရန် သို့မဟုတ် ဘေးအန္တရာယ်များလျော့ပါးစေခြင်းနှင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းဖြင့် ကန့်သတ်ရန်၊ ဘေးအန္တရာယ်ထိခိုက်လွယ်မှုများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို လျော့နည်းနိုင်သမျှ လျော့နည်းစေရန် ဖြစ်နိုင်ခြေများကို ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်မှုများဖြစ်သည်” ဟူ၍ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။

ယနေ့ကမ္ဘာတွင် ဘေးအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေကြသည်။ ယင်းသဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအနက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များသည် လူသားတို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေးစသည်တို့ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးကိုလည်း အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသည်။

အထူးသဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သည် မူလကတည်းက သူ့သဘောသဘာဝအတိုင်း မျှတစွာတည်ရှိနေသည့်အပြင် ကမ္ဘာ့လူသားသန်းပေါင်း ၇၀၀၀ ကျော်တို့ကို အခမဲ့ခံဆောင်ပေးနေသော ယန္တရားကြီးဆိုလျှင်မမှားပေ။ ထိုယန္တရားကြီးကို လူသားတို့ မကြာခဏဖျက်ဆီးမှုနှင့် ထိန်းသိမ်းမှု၊ ဂရုစိုက်မှုအားနည်းလာခဲ့သောကြောင့် ယိုယွင်းပျက်စီးလာခဲ့သည်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာမှုနှင့် ကမ္ဘာကြီးပူနွေးလာမှု၏ အဓိကပြဿနာတစ်ရပ်အဖြစ် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအနှံ့အပြား၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးနှင့် မကြာခဏရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိသည်။

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ အစိုးရအဆင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (International Panel on Climate Change-IPCC) ၏ အစီရင်ခံစာအရ ၂၀ ရာစုနှစ်ကာလအတွင်း ကမ္ဘာကြီး၏အပူချိန်သည် ၀ ဒီဂရီ ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တိုးမြှင့်လာကြောင်း သိရသည်။ ကမ္ဘာကြီးပူနွေးလာမှုကြောင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲဖောက်ပြန်မှုများကို တွေ့ကြုံခံစားရလျက်ရှိရာ မှတ်တမ်းများအရ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်လွှားတွင် ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှု အကြိမ်ပေါင်း ၃၁၀ ရှိခဲ့၍ လူပေါင်း ၉၃၀၀ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၈ ဘီလီယံရှိခဲ့သည်။

အထူးသဖြင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ စုစုပေါင်းလူဦးရေ သန်း ၂၃၀ ခန့် နှစ်စဉ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် တွေ့ကြုံခံစားနေရပြီး ပျမ်းမျှလူပေါင်း ၈၅၀၀၀ ခန့်အသက်ဆုံးရှုံးမှုရှိခဲ့သည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် မေလတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့၌ နာဂစ်မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှု၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာလေငလျင်စသည်တို့အပြင် မိုးတွင်းကာလ မြန်မာနိုင်ငံနေရာအနှံ့ ရေကြီးရေလွှမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။

ယခုနှစ် ဇူလိုင်လလယ်မှစတင်ကာ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် လည်းကောင်း၊ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က အားအလွန်ကောင်းသော ကိုမန်ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းအရှိန်ကြောင့် လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အများစုတွင် ရေကြီးရေလျှံ

မှုများ၊ ရေဝင်နှစ်မြုပ်မှုများနှင့် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၁ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက်အမှတ် (၁/၂၀၁၅)ကို ထုတ်ပြန်၍ ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့ကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ကြေညာခဲ့သည်။

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လ

## မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မမျှော်လင့်ဘဲ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်လာပါက ကြံကြံခံတုံ့ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေလျော့ချပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ခြင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းဟူသည့် အဆင့်လေးဆင့်ပါဝင်သော ဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို အရည်အသွေးမီထူထောင်လျက် တစ်မျိုးသားလုံး နိုးကြားတက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်

အတွင်း ရေကြီးရေလွှမ်းခြင်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၄ ခုတို့တွင် သီးနှံများရေမြုပ်ခဲ့မှု ဧရိယာ ၁၄၄၆၆၈၉ ဧကရှိခဲ့ပြီး သီးနှံများထိခိုက်မှုဧရိယာမှာ ၁၁၀၇၈၁၄ ဧကဖြစ်၍ သီးနှံများပျက်စီးမှုဧရိယာမှာ ၈၃၆၉၃၄ ဧကဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ ရေဘေးဖြစ်ပွားခြင်းခံရသော ရေဘေးသင့်ဦးရေမှာ ၁၆၃၁၆၇၂ ဦးနှင့် သေဆုံးသူဦးရေ ၁၂၂ ဦးရှိခဲ့သည်။ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ၊ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် ရေဘေးဖြစ်ပွားမှုအပေါ် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၈၆၁၁၄၉၄၀ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

အထူးသဖြင့် ရေကြီး၊ ရေလွှမ်းခြင်း လျော့ပါးစေရန် ဒေသခံပြည်သူများသည် မိမိတို့နေထိုင်သည့်အိမ်များကို ရေကြီးရေမြုပ်ခြင်းဒဏ် ကြံကြံခံနိုင်သည့် နေအိမ်များပြုပြင်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ယင်လုံအိမ်သာများကို ရေမြုပ်သည့် အမြင့်အထက်တွင် ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ရေကြီးရေမြုပ်နေစဉ်ကာလများတွင် သောက်သုံးရေရရှိစေရန် ကြိုတင်၍ ရေသိုလှောင်ခြင်းတို့ကို ကိုယ်တိုင်လုပ်ဆောင်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မကြာခဏတွေ့နေရသော သဘာဝဘေးတို့အနက် ရေကြီးရေလွှမ်းခြင်းဘေးသည် ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိပြီး နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကြုံတွေ့နေရသော ဘေးဖြစ်ကာ ၁၉၁၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အကြီးစားရေကြီးမှု (၁၂)ကြိမ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း “Hazard Profile of Myanmar” တွင် ဖော်ပြထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ မိုးတွင်းကာလဖြစ်သည့် မေလလယ်မှ အောက်တိုဘာလအတွင်း၌ မြစ်ရေ ကြီးခြင်း၊ မြစ်ရေလျှံခြင်းသည် နှစ်စဉ်ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိသော သဘာဝဘေးဖြစ်ပြီး ဇူလိုင်လ၊ ဩဂုတ်လ၊ စက်တင်ဘာလမှ အောက်တိုဘာလများသည် မိုးကြီးတတ်သောကာလဖြစ်သည်။

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ပြန်ကြည့်လျှင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေသည် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်ကာလအတွင်း သိသာ

ထင်ရှားစွာ ဆုတ်ယုတ်လျက်ရှိသည်။ ပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်းပျက်စီးမှုများသည်ပင်လျှင် သဘာဝအလျောက်ပျက်စီးမှုနှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက လူသားများကြောင့် ပျက်စီးမှုအဆပေါင်းများစွာ ပိုမိုလာခဲ့သည်။ မီးတောင်ပေါက်ကွဲခြင်း၊ တောမီးလောင်ကျွမ်းခြင်း၊ ရေကြီးရေလျှံမြေပြိုခြင်းများကြောင့် လေထု၊ မြေထု၊ ရေထုညစ်ညမ်းလာကာ မြေဆီလွှာတိုက်စားခံရခြင်းများသည် သဘာဝ အလျောက် ပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးမှုများအဖြစ် ထောက်ပြလျက်ရှိသည်။

ငလျင်၊ မုန်တိုင်း စသည့်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များသည် ကမ္ဘာဦးအစ ကာလကပင်ရှိခဲ့သော်လည်း ယနေ့ မျက်မှောက်ကာလဖြစ်သည့် ၂၀ ရာစုတွင် အန္တရာယ်ပိုမိုကြီးလာခဲ့သည်။ ၂၀ ရာစု ကာလ ၁၉၉၂ ခုနှစ်က အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် တိုက်ခတ်ခဲ့သော ဟာရီကိန်းမုန်တိုင်း အင်ဒရူး(Andrew)ကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၁၈၀၊ ၂၀ ရာစုအစ ၂၀၀၅ ခုနှစ်က တိုက်ခတ်ခဲ့သော ဟာရီကိန်းမုန်တိုင်း ကက်တရီနာ(Katrina)ကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၇၀ ဘီလီယံတို့သည် ထင်ရှားသောသဘာဝဘေး ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ၂၀ ရာစု၏ အကြီးမားဆုံးငလျင်ဖြစ်သော ၁၉၉၅ ခုနှစ်က လှုပ်ခတ်ခဲ့သည့် ဂျပန်နိုင်ငံ ကိုဘေး (Kobe) ငလျင်ကြောင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၀ ဘီလီယံကျော် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ ၂၀ ရာစုမှ ၂၀၁၀ ခုနှစ် မတ်လက ဂျပန်နိုင်ငံဆန်းဒိုင်း (Sundai) ငလျင်ကြောင့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၃၈၀ ဘီလီယံခန့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၅ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီ ၅၆ မိနစ်ခန့်က အင်အား ရစ်ချ်တာစကေး ၇ ဒီဂရီ ၉ ရှိ ငလျင်တစ်ခု လှုပ်မှုကြောင့် နိုပေါနိုင်ငံ ခတ္တမန္တမြို့၌ ပြည်ပနိုင်ငံသားများအပါအဝင် သေဆုံးသူဦးရေ ၇၀၀၀ ကျော်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငလျင်ဇုန်မြေပြိုအရ ပျက်စီးမှုဇုန်ကြီး (Destructive Zone) နှစ်ဇုန်ဖြစ်သော တောင်ဘက်မုတ္တမကျေမှ မြောက်ဘက် ပူတာအိုဒေသအထိ တောင်မြောက်သွယ်တန်းဖြစ်တည်နေသော စစ်ကိုင်းပြင်ရွှေဝန်းကျင်ဇုန်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အနောက်မြောက်ပိုင်းဇုန်တို့ဖြစ်သည်။ ယင်းတို့အနက် စစ်ကိုင်းပြင်ရွှေဝန်းကျင်ဇုန်၏ တောင်ဘက်ပိုင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်အများဆုံးဖြစ်ပြီး ယင်းအပိုင်း၌ ပဲခူး၊ ဖြူး၊ တောင်ငူ၊ နေပြည်တော်၊ ရမည်းသင်း၊ သာစည်၊

သဲတော-ဝမ်းတွင်း၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း စသော မြို့ကြီးများနှင့် မြို့လတ်များ ကျရောက်နေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စစ်ကိုင်းပြင်ရွှေငလျင်ကြီးအများစုမှာ ၁၉၃၀-၁၉၃၁ ခုနှစ်တွင် လှုပ်ခတ်ခဲ့ပြီး ပြင်းအား ပမာဏ ရစ်ချ်တာစကေး ခုနစ်ခန့်ရှိသော ငလျင်များသည် ပဲခူး၊ ဖြူး၊ မြောက်ဘက်တကောင်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့များတွင် တစ်ကြိမ်လှုပ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့မှုမရှိခဲ့သည့်မှာ ၈၅ နှစ်ရှိနေပြီဖြစ်၍ ပမာဏ အင်အား ရစ်ချ်တာစကေး ၆ ဒီဂရီ ၅ အထက် ငလျင်များ အချိန်မရွေးလှုပ်ခတ်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် မမျှော်လင့်ဘဲသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်လာပါက ကြံကြံခံတုံ့ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေလျော့ချပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ခြင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းဟူသည့် အဆင့်လေးဆင့်ပါဝင်သော ဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို အရည်အသွေးမီထူထောင်လျက် တစ်မျိုးသားလုံး နိုးကြားတက်ကြွစွာပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် သဘာဝဘေးအပါအဝင် ဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် အသက်ဆုံးရှုံးခြင်း၊ အိုးအိမ်နှင့် အသက်မွေးမှုလုပ်ငန်းများ၊ သီးနှံရိက္ခာများ၊ စားဝတ်နေရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူပစ္စည်းများ၊ ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန် ဆုံးရှုံးခြင်းများစသည့် ချက်ချင်းလတ်တလောဆုံးရှုံးမှုများအပြင် အသက်မွေးမှုလုပ်ငန်းအခြေခံများ ပျက်စီးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးလုပ်ငန်းများထိခိုက်ခြင်း၊ လမ်း၊ တံတားဆက်သွယ်ရေးအစရှိသော အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်း၊ စိုက်ပျိုးမြေ၏ သဘာဝများ ပျက်စီးခြင်း၊ သောက်သုံးရေ၏အခြေခံများ ပျက်စီးခြင်း၊ ကူးစက်ရောဂါများ ပျံ့နှံ့ခြင်းစသည့် ကာလအတန်ကြာထိခိုက်မှုများ ရင်ဆိုင်နိုင်ရန်နှင့် အနာဂတ်ဘဝလုံခြုံရေးအတွက် နိုင်ငံတော်နှင့်အတူ ပြည်သူများဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားလိုက်ပါသည်။



# ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လိုအပ်သည့်ကျွမ်းကျင်မှုပြည့်စုံရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး

## မြန်မာ့ကျောင်းသားများအတွက် ပညာရေးပြပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ကိုကိုဦးသည် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းခြံမြို့ရှိ အစိုးရနည်းပညာ ကောလိပ်(မြင်းခြံ)သို့ ရောက်ရှိပြီး လေပြင်းဒဏ်ကြောင့် မျက်နှာကြက် ပြိုကျပျက်စီးမှုများအား သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဌာနမှူး၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံ သည်။ (သာဝံ)



တည်းစီစဉ်၍ ပြင်ဆင်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများအနေ ဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အမှန်တကယ် တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင် မှုရှိစေရန် လိုအပ်သည့်ကျွမ်းကျင်မှု များ ပြည့်စုံစေရန်နှင့် စည်းကမ်း လိုက်နာ၍ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်း မွန်သည့် ပညာရှင်များ၊ ကျွမ်းကျင်သူ

များဖြစ်လာစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရည်အချင်း ရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် မိမိတို့တစ်ဦး ချင်း ဘာသာရပ်များကို ပိုမိုကျွမ်းကျင် မှုရှိစေရန် လေ့လာခြင်းဖြင့် တိုးတက် မှုရှိလာပြီး ဌာန၊ မိမိတို့၏ကျောင်း

တိုးတက်စေရေးအတွက် အဆင့် အလိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွား ကြရန်၊ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တွင် အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် အရည်အသွေးရှိသော လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များကို မွေးထုတ်ပေး နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းများကိုလည်း

ကျောင်းအလိုက် ဆောင်ရွက်နေကြ ပြီဖြစ်၍ ကောင်းမွန်စွာဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် ဆရာ ဆရာမများနှင့် ဝန်ထမ်းများအားလုံးက သင်ကြားရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ စီမံခန့်ခွဲရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ အား လုပ်ထုံး၊ လုပ်နည်းများနှင့် အညီ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်သွား ကြရန်တို့ကို ပြောကြားသည်။

အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က လေပြင်းများ တိုက်ခတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ပင်မစာသင်ဆောင် တတိယထပ်ရှိ တွန်ပျူတာခန်း မျက်နှာကြက် ပြိုကျ ပျက်စီးနေသည့် အခြေအနေများ၊ သံလွင်မဟာဆောင်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ မှ ပြန်လည်ပြုပြင်ရန် ဆောင်ရွက် နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး စာသင်ခန်းများ၊ လက်တွေ့ခန်းများနှင့် အလုပ်ရုံများ ကိုလည်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ)

(သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
မြန်မာ့ကျောင်းသားများ ပညာ ရေးကဏ္ဍတွင် ကောင်းမွန်စွာရွေးချယ် နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်၏ ဝင်ခွင့်နှင့်ပညာသင်ဆုများ လျှောက် ထားနိုင်မည့် Crown Global Education Expo 2015 ကို ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့၌ ကျင်းပ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ ပညာရေးပြပွဲများကို ရန်ကုန်မြို့၊ Summit Parkview Hotel, Ball Room ၌ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်တွင် နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ လည်းကောင်း၊ မန္တလေး မြို့၊ Hotel Mandalay, Ball Room ၌ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိလည်း ကောင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သိဟသူ

## တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် မိုးရွာသွန်းမည့်အခြေအနေ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

မိုးလေဝသနှင့် လေဗေဒညွှန် ကြားမှူးဦးစီးဌာန သတင်းထုတ်ပြန် ချက်အရ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် တွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးတို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား၊ ကယားပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်း ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ ကချင် ပြည်နယ်တွင် နေရာကျကျ မိုးရွာနိုင် သည်။

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချန်းရွာမည်။  
နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်း ချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ တောင်ပိုင်း ဒေသများတွင် ထစ်ချန်းမည့်အခြေ အနေများ ဖြစ်ပေါ်နေမည်။  
မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ မှာ မာန်အောင်မြို့တွင် ၉ ဒသမ ၄၁ လက်မ၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်း ၇ ဒသမ ၄၈ လက်မ၊ ဝှံမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၉၉ လက်မ၊ သာစည်မြို့တွင် ၂ ဒသမ ၈၇ လက်မ၊ နွားထိုးကြီးမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၇၇ လက်မ၊ မြဝတီမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၇၂ လက်မ၊ မော်လိုက်မြို့နှင့် ကလေးဝမြို့တို့တွင် ၂ ဒသမ ၆၈ လက်မစီ၊ ထီးလင်းမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၄၈ လက်မ၊ ဝမ်းတွင်းမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၄၆ လက်မနှင့် ကျောက်ထု မြို့တွင် ၂ ဒသမ ၄၅ လက်မတို့ ဖြစ်ကြသည်။  
(မိုး/လေ)

# ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခြင်းမပြုနိုင်သည့် နယ်မြေများ ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင်ကျင်းပမည့် ပါတီစီမံကိန်းရေစီ အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲတွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နယ်မြေအချို့၌ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် အခြေအနေမရှိသဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပခြင်း ပြုမည်မဟုတ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက်(၅)စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။  
အဆိုပါ ကြေညာချက်အမှတ် (၆၁/၂၀၁၅) တွင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မချမ်းဘော မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၁၅)စု၊ ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၃၁)စု၊ ခေါင်လန်ဖူး မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၂)စု၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၁၆)စု၊ ချီဖွေမြို့နယ်မှ ကျေးရွာ အုပ်စု (၉)စု၊ ဆော့လော်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၈)စု၊ အင်ဂျန်းယန်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၆၁)စု၊ တနင်္သာရီမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၉)စု၊ မိုးမောက်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၂၇)စု၊ မံစီ မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၂၃)စုနှင့် ရွှေကျီမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု(၁၀)စုတို့ ပါဝင်သည်။  
ကြေညာချက်အမှတ် (၆၂/၂၀၁၅)တွင် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဘားအံမြို့နယ်မှ ကျေးရွာ အုပ်စု (၁)စု၊ လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၈)စု၊ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၉)စု၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၇)စု၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု

(၃၈)စု၊ မြဝတီမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၆)စုနှင့် ဖာပွန်မြို့နယ်မှကျေးရွာအုပ်စု (၂၅)အုပ်စုတို့ ပါဝင်သည်။  
ကြေညာချက်အမှတ် (၆၃/၂၀၁၅)တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျောက်ကြီးမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၁၂)စုနှင့် ရွှေကျင်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၂၉)စုတို့ပါဝင်ပြီး ကြေညာချက်အမှတ် (၆၄/၂၀၁၅)တွင် မွန်ပြည်နယ် ဘီးလင်းမြို့နယ်မှ ဘောနောဒီးကျေးရွာအုပ်စုတို့ ပါဝင်သည်။  
ကြေညာချက်အမှတ် (၆၅/၂၀၁၅)တွင် ရှမ်းပြည်နယ် ပန်ဆန်း(ပန်ခမ်း)မြို့နယ်၊ ပန်ပိုင် မြို့နယ်၊ မိုင်းမောမြို့နယ်၊ နားဖန်းမြို့နယ်နှင့်မိုင်းလားမြို့နယ်တစ်ခုလုံးကို လည်းကောင်း၊ မူဆယ် မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု(၄)စု၊ တုန်းကြမ်းမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၂)စု၊ မန်တုံမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၂)စု၊ ဝိုင်းခတ်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၄)စု၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၁၅)စု၊ မိုင်းယောင်းမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၈)စု၊ မိုင်းတုံမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၄)စုနှင့် မက်မန်းမြို့နယ်မှ ကျေးရွာအုပ်စု (၁၇)စုကိုလည်းကောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။  
အဆိုပါ ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြုနိုင်သည့် မြို့နယ်အလိုက် ကျေးရွာအုပ်စု အမည် များကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး၏ Website ဖြစ်သော www.uecmynanmar.org တွင် အသေးစိတ်ဖော်ပြထားရှိသဖြင့် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
(သတင်းစဉ်)

# အင်းလေးဒေသဟိုတယ်ဇန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးလုပ်ငန်းကော်မတီမှ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပြီးစီး

တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၂

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေမြို့နယ်တွင် အင်းလေးဒေသ ဟိုတယ်ဇန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး လုပ်ငန်း ကော်မတီမှ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဟိုတယ်ဇန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး လုပ်ငန်း ကော်မတီမှ ၆၆/၁၁ ကေပီ ၂၀ အမ်ပီအေ ဓာတ်အားခွဲရုံတစ်ရုံ တည်ဆောက် ခြင်း၊ နောင်ကားခွဲရုံမှ ဟိုတယ်ဇန်ခွဲရုံထိ ၆၆ ကေပီဓာတ်အား လိုင်း ၂၆ ဒသမ ၄ မိုင် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဟိုတယ်ဇန်(အေ၊ ဘီ၊ စီ)အတွင်း ၁၁ ကေပီ ဓာတ်အားလိုင်း ၂၀ ဒသမ ၈၄ မိုင် တည်ဆောက်ခြင်း၊ လမ်းမီးတိုင် Double Pole အလုံး ၃၆၀ နှင့် Single Pole အလုံး ၂၂၀ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၁/၀ ဒသမ ၄ ကေပီ၊ ၅၀ ကေပီအေ ထရန်စဖော်မာ ၁၀ လုံး တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းနေအိမ် လေးခန်းတွဲ ပေ(၆၀x၅၀)တစ်လုံး တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်း နေအိမ်နှစ်ခန်းတွဲ (၄၈x၄၄)ပေ တစ်လုံးတည်ဆောက်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်း များ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ ၆၆ ကေပီဓာတ်အားလိုင်းအား ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ၆၆/၁၁ ကေပီ၊ ၂၀ အမ်ပီအေ ဓာတ်အားခွဲရုံကို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ဓာတ်အားပို့လွှတ် ဖြန့်ဖြူးထားပြီးဖြစ်၍ ဟိုတယ်ဇန်အတွင်း ဟိုတယ်ဇန်မှ တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ဓာတ်အားလိုအပ်မှု ကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)



အင်းလေးဒေသဟိုတယ်ဇန် (၂၀)အမ်ပီအေ ၆၆/၁၁ ကေပီဓာတ်အားခွဲရုံ(လျှပ်စစ်ပိုင်းဆိုင်ရာ)တပ်ဆင် တည် ဆောက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မှတ်သုံလေအားနည်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းနေသည်။  
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/လေ)



# ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ချောင်းရေတိုက်စား

ဆင်ပေါင်ဝဲ အောက်တိုဘာ ၁၂

ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၂ နာရီမှ ၅ နာရီထိ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဇောင်ချမ်းတောင်ကျေးရွာအုပ်စု ချောင်းသာ ကျေးရွာ၌ အိမ်ခြေ ၆၅ လုံး ရှိသည့်အနက် ၃၅ လုံး သုံးပေခန့် ရေလွှမ်းခဲ့ပြီး အိမ်ခြေ ၂၀လုံးမှာ ကမ်းပါးပြို၍ ချောင်းရေတိုက်စားပြီး အိမ်ခြေကိုးလုံးသာ ရေလွတ်ကျန်ရှိခဲ့ပြီး ရေလွှမ်းမိုးသည့် အိမ်ခြေ ၃၅ လုံးမှာ ယခုအခါ ရေကျသွားပြီဖြစ်၍ ရွာနံရိုးများ ဖယ်ရှား သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

အလားတူ စွယ်ကျီးကျေးရွာ၌လည်း (၃x၃) ပင် (သက်ငယ်မိုး၊ ထရီကာ၊ ကြမ်းခင်း) အိမ်နှစ်လုံးတို့ ကမ်းပါးပြိုကျ၍ ချောင်းရေတိုက်စားပါသွားပြီး စည်တိုင်းကျေးရွာ အုပ်စုတွင်လည်း စည်တိုင်း(ရွာမ)ကျေးရွာရှိ စေတီတစ်ဆူနှင့် စည်တိုင်း (မကြီးကုန်းလေး) ကျေးရွာ၌ နေအိမ်ခုနစ်လုံးတို့ ကမ်းပါးပြိုကျ၍ ချောင်းရေတိုက်စားသွားသည်။

ရေတိုက်စားပါသွားသည့် ချောင်းသာကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၂၀ လုံး၊ အိမ်ထောင်စု ၂၀ စု၊ စွယ်ကျီးကျေးရွာ



မှ အိမ်ခြေနှစ်လုံး၊ အိမ်ထောင်စုနှစ်စု၊ မကြီးကုန်းလေးကျေးရွာမှ အိမ်ခြေ ခုနစ်လုံး၊ အိမ်ထောင်စုခုနစ်

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများက ပို့ဆောင်ပေးကြပြီး အဆိုပါ အိမ်ထောင်စု ၃၀ အတွက် ခုနစ်ရက်စာ စားသောက်နိုင်ရေး ဆန်နှင့် အခြားစားသောက်ဖွယ်ရာများကို မြို့နယ်အစီအစဉ်ဖြင့် ပေးပို့နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ နေရာများသို့ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပြုလုပ်နိုင်ရန် မြို့နယ် ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့နယ် မွေး/ကုဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအား အမြန်ဆုံးသွားရောက်စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီအသင်းတို့မှ ထောက်ပံ့ပေးပို့ပေးသည့် ရရှိရေးတာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ကျေးရွာတို့တွင် စုစုပေါင်း အိမ်ခြေအလုံး ၃၀ ရေတိုက်စားခံရပြီး လူ တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



## မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မန်ကျည်းပင်လဲပြို

ပခုက္ကူ အောက်တိုဘာ ၁၂

ပခုက္ကူမြို့တွင်မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် အမှတ်(၇)ရပ်ကွက် ဝန္တာရုံလမ်း ဒေါ်အေးဇွေ၏ နေအိမ်ရှေ့ရှိ မန်ကျည်းပင်တစ်ပင် လဲပြိုမှု ယနေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်ကဖြစ်ပွားသည်။

လုံးပတ် ၆ ပေအမြင့် ပေ ၅၀ ခန့်ရှိ မန်ကျည်းပင်သည် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဒေါ်အေးဇွေ၏ အိမ်ပေါ်သို့ ပိကျနေကြောင်း သတင်းအရ ပခုက္ကူခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သန္ဓေတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး၊ အရန် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးဖြင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရှင်းလင်းပေးသည်။ သစ်ပင်လဲပြိုမှုကြောင့် လူတိရစ္ဆာန်ထိခိုက်မှုမရှိဘဲ ပေ (၂၀x၃၀) သွပ်မိုးထရံကာ နေအိမ်အမိုးများသာ ပျက်စီးကြောင်းသိရသည်။

ဇော်ဌေးအောင်(ပြန်/ဆက်)

## ချောင်းရေလျှံ၍ လမ်း၊ တံတားနှင့် သီးနှံများပျက်စီး

ကျွန်းလှ အောက်တိုဘာ ၁၂

ရွှေဘိုခရိုင် ကျွန်းလှမြို့နယ် သဖန်းဆိပ်ဆည် အနောက်ခြမ်းရှိ ဒေသများ၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့သောကြောင့် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က မော်ကယ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ သက္ကယ်ကျင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ လိပ်ဆင်းတောင်ကျေးရွာအုပ်စုများအတွင်း ချောင်းရေလျှံ၍ ရေဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းများရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ဝေလမှုကျေးရွာနှင့် သက္ကယ်ကျင်းကျေးရွာ ဆက်သွယ်သော လမ်းပိုင်း တစ်မိုင်ခန့်နှင့် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ဆောက်လုပ်ထားသော အရှည်ပေ ၅၀ ခန့်သစ်သား တံတားတစ်စင်းနှင့် ရေကျော်တစ်ခုပျက်စီးသွားကြောင်းသိရသည်။

“ဆည်အနောက်ဘက်ခြမ်းက အသုံးများတဲ့ လမ်းပိုင်းပါ။ တံတားပျက်နေလို့ ဆိုင်ကယ်ကို အထမ်းငှားခဲ့ရတာ ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ပေးခဲ့ရပါတယ်။ နှစ် ၂၀ ကျော်အတွင်း ချောင်းရေလျှံမှု အကြီးဆုံးပါပဲ”ဟု အဆိုပါ လမ်းကို အသုံးပြုသွားလာ နေရသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

ချောင်းရေဖုံးလွှမ်းမှုကြောင့် စိုက်ပျိုးထားသော မိုးစပါးနှင့် အခြားသီးနှံ စိုက်ကေအချို့ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများရှိခဲ့ပြီး အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များ မျောပါ ပျောက်ဆုံးမှုများလည်းရှိသည်”ဟု သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



## ဆားပွက်ချောင်း ရေကြီး၍ ကျေးရွာများသို့ ချောင်းရေဝင်ရောက်

မင်းဘူး အောက်တိုဘာ ၁၂

မင်းဘူးမြို့၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် ညပိုင်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဆားပွက်ချောင်းအတွင်း ချောင်းရေများမြင့်တက်လာကာ ဆားပွက်ချောင်းအနီးရှိ ရေမြက်ကျေးရွာ၊ ချောင်ဖြူကျေးရွာ၊ ရေတွင်းကုန်းကျေးရွာ၊ ကျောက်တန်းကျေးရွာတို့တွင် ချောင်းရေများ လျင်မြန်စွာဝင်ရောက်လာသဖြင့် ရေဘေးကင်းလွတ်ရာနေရာသို့ ခေတ္တပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့ရသည်။

ကျောက်တန်းကျေးရွာ၌ လူနေအိမ်သုံးလုံးနှင့် နွားတစ်ကောင်၊ ဆိုင်ကယ်များနှင့် ပရိဘောဂပစ္စည်းများမျောပါပျက်စီး ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးသီးနှံများ ပျက်စီးခဲ့သည်။

ကျောက်တန်းကျေးရွာမှ ဦးနိုင်ဝင်းက “ဆားပွက်

ချောင်းရေမြင့်တာ ၅၁ နှစ်ကြာပြီ။ အခုမှ အထက်ဘက်က ချောင်းတွေရေကျလာလို့ တစ်ရက်ထိုး ချောင်းရေကြီးလာတာ၊ ည ၂ နာရီက ချောင်းရေဝင်တယ်။ မနက် ၄ နာရီမှာ ချောင်းရေပြန်ကျသွားတယ်။ ရေတက်တာ ၁၈၀၀ အချိန်ကြာတယ်။ ယာခင်းထဲက စိုက်ပျိုးသီးနှံတွေ အကုန်ပျက်စီးသွားတယ်။ ရေတင်စက်နဲ့ လယ်ယာသုံးပစ္စည်းကိရိယာတွေလည်း ချောင်းရေထဲမျောပါသွားတယ်။ နွားတွေကိုတော့ ကျောက်တန်းအနောက်ကျောင်း(မြဟေမိကျောင်း)ဝင်းအတွင်း ရွှေထားရတယ်”ဟု ပြောပြခဲ့သည်။

ဆားပွက်ချောင်းရေကြီးမှုသည် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် ရေများကျဆင်းသွားပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်းဦး(မင်းဘူး)

## မြစ်ရေ၊ ကွင်းရေကြီးမြင့်ခဲ့မှုနှင့် မိုးကြီးမှုကြောင့် စံကင်းကျွန်းရှိကျေးလက်လမ်းအချို့ပျက်စီး

ညောင်တုန်း အောက်တိုဘာ ၁၂

ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ ရောဝတီမြစ်ရေနှစ်ကြိမ်တိုင်တိုင် စိုးရိမ်ရေမှတ်နှင့် အန္တရာယ်ရေမှတ်များအထက် ကျော်လွန်ရောက်ရှိခဲ့မှုနှင့် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း မိုးရွာသွန်းမှုများပြားမှုများကြောင့် ညောင်တုန်းမြို့နယ် စံကင်းကျွန်းဒေသရှိ ကျေးလက်လမ်းအချို့ပျက်စီးမှုများ ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

မြစ်ရေ၊ ကွင်းရေကြီးမြင့်မှုနှင့် မြစ်ကြောင်း အချို့ပိတ်ဆို့ထားမှုများကြောင့် စံကင်းကျွန်းတွင်ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုဒဏ်ကို အချိန်ကြာမြင့်စွာခံရမှုများကြောင့် မွေးမြူ စိုက်ပျိုး

ရေးလုပ်ငန်းများပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများပြားခဲ့သည့်အပြင် စံကင်းကျွန်းရှိ ကျေးလက်လမ်း အချို့မှာ ရေတိုက်စားမှုခံရပြီးပျက်စီးမှုများရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကြက်တူရွေးတောင်ကျေးရွာနှင့် ဘုရားကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ဝါးတောကျေးရွာ ဆက်သွယ်ထားသည့် သုံးမိုင်ခန့် ရှည်လျားသော ကျေးလက်လမ်းမှာလည်း မြစ်ရေ ကွင်းရေကြီးခဲ့စဉ်က ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ပျက်စီးပြတ်တောက်သွားခဲ့သည်ကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က တွေ့ခဲ့ရသည်။

မြစ်ရေ၊ ကွင်းရေကြီးခဲ့စဉ်က ပျက်စီးခဲ့သဖြင့် ပြန်လည်စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသော စပါးခင်းများမှာ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် အခြေအနေကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုဘေးမှ ကင်းလွတ်ခဲ့သော မိုးစပါးစိုက်ခင်းများမှာ ဝင်းမှည့်နေပြီး ရိတ်သိမ်းရမည့်အချိန်တွင် မိုးများနေသဖြင့် ရိတ်သိမ်းရန် အခက်အခဲဖြစ်နေကြောင်းလည်း သိရသည်။

မိုးပြတ်သွားပါက ဝင်းမှည့်နေသောစပါးခင်းများ လှိုင်လှိုင်ရိတ်သိမ်းနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

နေလင်း(ညောင်တုန်း)

ရေဘေးသင့်ဒေသပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေး



# တမူးခရိုင်အတွင်းမှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် လူနေအိမ်များ အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးလျက်ရှိ

**တမူး အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်းတွင် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်းက နေရာကွက်၍ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် တမူးခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် ရေဘေးသင့်ခဲ့ပြီး လူနေအိမ် ၃၈၅ လုံး ရေနှစ်မြုပ်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 သို့ဖြစ်ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလတွင် ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ရသည့် တမူးမြို့နယ် ထင်းဇင်ကျေးရွာအုပ်စု ကမ္ဘကြီးကျေးရွာမှ လူနေအိမ်များ အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးနေမှုကို မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုထွေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 တမူးဒေသတွင် ကျေးရွာအုပ်စု (၁၁) အုပ်စုမှ လူနေအိမ် ၃၈၅ လုံး ရေကြီးနှစ်မြုပ်ပျက်စီးခဲ့ပြီး ယခုအခါ လူနေအိမ်များ အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖိုးချမ်း(မုံရွာ)



ကျေးဇူးမူ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်များတွင် မိုးသည်း ထန်စွာရွာသွန်းပါက စီးဝင်ရေများပြီး ရေလျှော်တံခံအတွင်း ရေမှတ်များ အချိန်တိုအတွင်း မြင့်တက်လာလေ့ရှိ သည်။  
 သဖန်းဆိပ် ရေလျှော်တံခံ၏ ရေပြည့်မှတ်မှာ ၅၄၅ ပေဖြစ်ပြီး သို့လျှင်နိုင်သော ပမာဏမှာ

၂၈၈၀၀၀၀ ဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှ ၁၂ ရက် အထိ သဖန်းဆိပ်ရေဆင်းစေရိယာ အတွင်းရှိ သဖန်းဆိပ်၊ ကောလင်း၊ ဝန်းသိုနှင့် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တို့တွင် မိုးရေချိန်စုစုပေါင်း ၃၄ ဒသမ ၄၈ လက်မရွာသွန်းခဲ့သဖြင့် တံခံရေမှတ် များ အချိန်တိုအတွင်း မြင့်တက်ခဲ့ရာ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်တွင် တံခံ

အတွင်း ရေပြည့်မှတ် ၅၄၅ ပေ ထက် ၃ ဒသမ ၁ ပေ ကျော်လွန်၍ ၅၄၈ ဒသမ ၁၀ပေသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ ထိုသို့ တံခံတွင်းရေလျှော် ပမာဏမှာ ၃၁၉၁၆၁၄၄ ဧကပေ ရှိလာ သဖြင့် သတ်မှတ်ရေလျှော်နိုင်သော ပမာဏ ၂၈၈၀၀၀၀ ထက် ၃ ဒသမ ၁ သိန်းဧကပေခန့် ကျော် လွန်ခဲ့သဖြင့် ရေတံခါးတပ် ရေပိုလွှဲမှ

၃ ဒသမ ၁ ပေခန့်နှင့် အကူရေပိုလွှဲမှ ၁ ဒသမ ၁ ပေခန့်ကျော်ကျခဲ့သည်။ ယခုအခါ မိုးဆက်လက်ရွာသွန်း လျက်ရှိသဖြင့် ရေလျှော်တံခံအတွင်း သို့ ထပ်မံရေဝင်ရောက်လျက်ရှိရာ တံခံကြိုခိုင်မှု ထိခိုက်မှုမရှိစေရန် အတွက် ရေတံခါးတပ် ရေပိုလွှဲမှ ရေ များ ထိန်းညှိထုတ်လွှတ်ပေးလျက် ရှိ သဖြင့် ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကန်

တွင်းရေမှတ်မှာ ၅၄၇ ဒသမ ၁၀ ပေ၊ သို့လျှင်ပမာဏမှာ ၃၁၅၆၆၇၄ ဧကပေသို့ ပြန်လည်ကျဆင်းလျက်ရှိ ကြောင်း၊ သဖန်းဆိပ်ရေလျှော်တံခံ ၏ ရေတံခါးတပ် ရေပိုလွှဲမှလည်း ၂ ဒသမ ၁ ပေနှင့် အကူရေပိုလွှဲမှလည်း ၀ ဒသမ ၁ ပေသာ ရေကျော်ကျလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနအနေ ဖြင့် သဖန်းဆိပ်ရေလျှော်တံခံ၏ကြံ့

ခိုင်မှုနှင့်လုံခြုံမှုအတွက်လည်းကောင်း၊ ရေလျှော်တံခံအောက်ဘက်ရှိ ဒေသ များ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုစေရေးအတွက် လည်းကောင်း၊ အလေးထားပြီး အချိန် ပြည့် စောင့်ကြည့်စီမံဆောင်ရွက် လျက်ရှိသဖြင့် ပြည်သူများအနေ ဖြင့် စိုးရိမ်ပူပန်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဖြင့် သဖန်းဆိပ်ရေလျှော်တံခံ၏ကြံ့ ဝန်ကြီးဌာနမှသိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

# မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် အရာတော်မြို့နယ်၌ မူးမြစ်ရေများဝင်ရောက်ပြီး မုံရွာ-ရွှေဘိုကားလမ်းပိုင်းနေရာအချို့ရေကျော်

**မုံရွာ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာ ခရိုင် အရာတော်မြို့နယ်တွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၌ မိုး အဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့်

အရာတော်မြို့နယ် မူးမြစ်ကမ်းဘေးရှိ ကျေးရွာများဖြစ်သော ပေါက်ပင်ဆိပ်၊ ကူးတို့တိုင်း၊ အောင်သာ၊ လက်ပံသာ နှင့် ဆင်တလည်ကျေးရွာတို့တွင် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ

စတင်ပြီး မူးမြစ်ရေများရေဝင်ရောက်မှု များဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ အရာတော်မြို့နယ် မူးမြစ်ကမ်း ဘေးရှိ ကျေးရွာများတွင် တတိယ အကြိမ် ရေကြီးရေလျှံမှု ထပ်မံဖြစ်ပွား

ခြင်းဖြစ်ပြီး အရာတော်မြို့နယ်ကူး တို့တိုင်းကျေးရွာအနီး ရွှေဘို- အရာတော်-မုံရွာ ကားလမ်းပေါ်ရှိ မူးမြစ်ကူး သမရိုးတံတားသည် စိုးရိမ် ရေမှတ် ၉၅ ပေဖြစ်ပြီး လက်ရှိ ရေမှတ်မှာ ၉၂ ပေ ခြောက်လက်မ ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ဇရစ် ရေကျော်တံတား ခြောက်ခုဖြစ်သော အမှတ် ၁/၃၅၊ ၂/၃၅၊ ၃/၃၅၊ ၄/၃၅၊ ၅/၃၅၊ ၆/၃၅ တို့မှာ ရေများ ဖြတ်ကျော်လျက်ရှိ၍ မုံရွာ-ရွှေဘို သွားကားလမ်းတွင် ယာဉ်များ သွားလာမှု ခေတ္တပြတ်တောက်လျက် ရှိပြီး ယာဉ်များအန္တရာယ်မဖြစ်ပေါ် စေရေး မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လမ်းဦးစီးဌာန တို့နှင့်ပူးပေါင်းပြီး ကြပ်မတ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

**နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်**  
 နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂  
 မိုးလေဝသနှင့် ဇလပေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ယနေ့ထုတ်ပြန်ချက်အရ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင် သည်။ ရွာရန် ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

# သာစည်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အချို့တွင် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေများဝင်ရောက်

**သာစည် အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်း ခဲ့မှုကြောင့် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ဂါတ်တန်းကန်ကြီးကျိုးပေါက်သဖြင့် အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်အနိမ့်ပိုင်းတောင်ဘက်ခြမ်းနှင့် မီးရထားဝန်ထမ်းများ နေထိုင်သည့် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်အနိမ့်ပိုင်းနေရာများသို့ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့ သည့်အပြင် မိုးရေများ အလုံးအရင်းဖြင့်လမ်းမကြီးများပေါ် သို့ ဖြတ်သန်းစီးဆင်း သွားသောကြောင့် သွားလာမှုအဆင်ပြေရေးအတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့မှ ရေလမ်းကြောင်းပြုပြင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ယင်းနေရာရွာသွန်းသော မိုးရေချိန်မှာ ၂ ဒသမ ၇၈ လက်မရှိကြောင်း မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ မောင်ကို(သာစည်)



# အရှေ့ရိုးမဘက်မှ ရွာသွန်းသောမိုးရေကြောင့် ချောင်းကူးတံတား ချဉ်းကပ်လမ်းပျက်စီး

**အောင်လံ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 အရှေ့ရိုးမဘက်မှ ရွာသွန်းသောမိုးရေကြောင့် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၃ နာရီက ရေများ ချောင်းတစ်လျှောက် အရှိန်ဖြင့်စီးဆင်းလာ၍ အောင်လံမြို့နယ်ရှိ ပျဉ်ပုံကျေးရွာအနီး ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၀၁/၀)ရှိ တလောင်းချောင်း သစ်သားတံတား ချဉ်းကပ်လမ်း ပျက်စီးမှုဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။  
 အလျားပေ ၈၀၊ အကျယ် ၁၅ ပေရှိ ယင်းတံတားမှာ ချောင်းရေတိုက်စားမှု ကြောင့် မြောက်ဘက်ခြမ်းချဉ်းကပ်လမ်းအရှည် ၁၀ပေ၊ အကျယ် ၁၈ ပေ၊ အနက် ခြောက်ပေခန့် ရေတိုက်စားပြတ်ကျပြီး တံတားအောက်ခြေ၌ အမှိုက် များ ပိတ်ဆို့နေမှုကို ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ဦးသန့်ဇင်ထွန်း (AE) နှင့် အဖွဲ့တို့က ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေပြီး တံတားချဉ်းကပ်လမ်းရေတိုက်စားမှု ကို ဘက်တိုးဖြင့် မြေဖို့ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
 သိန်းလွင်(ပြန်/ဆက်)

# မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် သရက်မြို့နယ် တုတ်ကိုင်းတံတားပျက်စီး

**သရက် အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့ တွင် မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှု ကြောင့် သရက်-မင်းလှလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် ၁၄/၅ ပေါ်ရှိ တံတားအမှတ် ၄/၂၀၁၅ သံဘေလီတံတားပေ ၂၄၀ ခန့်၊ တုတ်ကိုင်းတံတားသည် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၂ နာရီက ချောင်းရေစီးကြောင့် မျောပါ ပျက်စီးခဲ့သည်။ ရေဘွက်အုပ်စု တောမွန်ကျေးရွာအနီး မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၁/၄ ပေါ်ရှိ တံတားအမှတ် ၁/၁၂ သံကူကွန်ကရစ်တံတား ပေ ၁၄၀ ခန့်၊ စွယ်တော်တံတား ချောင်းရေ ကျော်သဖြင့် သွားလာရေးပြတ် တောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
 ဇော်ထက်(သရက်)







ချောက်မြို့၌ မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် မြေပြိုမှုဒဏ်ခံရသည့် အိမ်တစ်လုံးကို တွေ့ရစဉ်။

# မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မြေပြိုမှုနှင့် သစ်ပင်ပြိုလဲမှုများဖြစ်ပွား

ချောက် အောက်တိုဘာ ၁၂

ချောက်မြို့နယ်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် အမှတ်(၆) ရပ်ကွက် အောင်မြေရပ်ရဲစခန်း အရှေ့မြောက် နှစ်ဖာလုံခန့်အကွာ ဆက်သွယ်ထားသည့် ၁၀ ပေခန့်အကျယ်ပေ ၃၀၀ အရှည်ခန့်ရှိ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ကျောက်ရိုး မြေသားလမ်းကျယ်သည် ယနေ့နံနက်က အကျယ်ငါးပေခန့် အရှည် ပေ ၅၀ ခန့် မြေပြိုကျ၍ လမ်းပျက်စီးခဲ့ပြီး ယင်းမြေပြိုမှုကြောင့် လူ၊ တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းက အမှတ် ၁၀ ပတ္တမြားရပ်ကွက် လမ်းမတော်လမ်း ရန်အောင်စတိုးဆိုင်ရှေ့ရှိ လုံးပတ်ငါးပေခန့် အမြင့်ပေ ၅၀ ခန့်ရှိ တမာပင်သည် လမ်းမတော်လမ်းပေါ်သို့ လဲကျခဲ့သဖြင့် လမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မြို့နယ်ဒုတိယဦးစီးရုံးမှ ခင်မောင်ရွှေနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စည်ပင်မှု ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ဝန်ထမ်း ငါးဦး၊ မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစီးသော အရန်တပ်ဖွဲ့ဝင်တို့နှင့်အတူ မြို့နယ် ပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းရှင်းလင်းပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းသစ်ပင်ပြိုလဲမှုကြောင့် လူ၊ ယာဉ်၊ တိရစ္ဆာန်အဆောက်အအုံတစ်စုံတစ်ရာပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု မရှိကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းအိန္ဒြေ(ပြန်/ဆက်)

## ကယားပြည်နယ် ဖားဆောင်းမြို့နယ် မော်ချီးကျေးရွာအုပ်စုတွင် မြေပြိုကျ သေဆုံးမှုနှင့်ပျောက်ဆုံးမှုများဖြစ်ပွား၍ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

ကယားပြည်နယ် ဘော်လခဲခရိုင် ဖားဆောင်းမြို့နယ် မော်ချီးဒေသတွင် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နှင့် ၁၁ ရက်နေ့များက မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် နေအိမ် ၆၀ခန့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ပြီး လူ ၁၇ ဦး သေဆုံးကာ ခြောက်ဦးမှာ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိသဖြင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါမြေပြိုမှုကြောင့်(ယာပုံ)မော်ချီးတောင်ပေါ်ဒေသ (၁၅)ရပ်ကွက်မှ နေအိမ် ၂၉ လုံး၊ ဇီးပင်ကျွေ (၁၆)ကုန်းမှ နေအိမ် ၂၉ လုံး စုစုပေါင်းနေအိမ် ၆၀ ခန့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ရာ ကျား ၁၀ ဦး၊ မ ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၇ ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ကျား နှစ်ဦး၊ မ လေးဦး စုစုပေါင်းခြောက်ဦး ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိသဖြင့် ဘော်လခဲခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဖားဆောင်းမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ ဦးစီး၍ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် ညပိုင်းမှစပြီး အရေးပေါ်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် အိမ်ထောင်စု ၉ စုမှ လူဦးရေ ၃၆၉ ဦး သဘာဝဘေးသင့်ခဲ့သဖြင့် မော်ချီးအထက်ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ကျား ၉၇ ဦး၊ မ ၁၁၂ ဦးနှင့် လိုခါးလိုတိုက်နယ်ဆေးရုံကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ကျား ၄၁ ဦး၊ မ ၄၃ ဦးတို့အား ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားပေးပြီး ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ

ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် အမက (၁၃)ကုန်းကျောင်း၊ အမက (၁၆)ကုန်းကျောင်း၊ အမက (လိုခါးလို/ကွက်သစ်) အလကခွဲတောင်ပေါ်၊ အလက (လိုခါးလို)နှင့် အထက (မော်ချီး) စာသင်ကျောင်းများ ယာယီပိတ်ထားရကြောင်း၊ ဘော်လခဲခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးဦးစီးအဖွဲ့သည် ဖားဆောင်းမြို့နယ်တွင်းသို့ရွှေ့ပြောင်းအခြေပြု၍ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သော ပြည်နယ်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအစည်းအဝေးပြုလုပ်၍ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းတာဝန်များ ခွဲဝေသတ်မှတ်ပြီး ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် သစ်တောနှင့် သတ္တုဝန်ကြီးတို့ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့များသည် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများနှင့်အတူ မော်ချီးဒေသသို့ သွားရောက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဘော်လခဲတပ်နယ်မှ စစ်ဗျူဟာမှူးနှင့် ဖားဆောင်းမြို့နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ တပ်မတော်သားများသည် ဖားဆောင်း- မော်ချီး လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်တွင် မြေပြိုပြီး လမ်းပိတ်ဆို့မှုများအား ရှင်းလင်းလျက်ရှိကာ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



**\* ရှေ့ပိုင်းမှ**  
ကျွန်တော်တို့သတင်းအဖွဲ့ကို တင်ဆောင်ထားသည့် ကားတစ်စီးနှင့် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန့်ဇင်ထိုက် လိုက်ပါလာသည့် ကားတစ်စီး စုစုပေါင်းကားနှစ်စီးဖြင့် ရေဘေးသင့်ခဲ့သည့် ကလေး-ကျီကုန်း-တမူး လမ်းပိုင်းသို့ သွားရောက်ခဲ့ကြသည်။ ကလေး-ကျီကုန်း-တမူးကားလမ်းသည် ကျီကုန်းအရောက်၌ တမူးသွားသည့် လမ်းက ဘယ်သို့ကွေ့ရပြီ၊ ကလေးဝသွားသည့် ကားလမ်းက ညာဘက်သို့ကွေ့ရသည်။ ထိုသို့ကွေ့ပြီးနောက် ဆက်လက် မောင်းနှင်လာခဲ့ရာ ကလေးဝသွားကားလမ်းမှာ မြစ်သာမြစ်ကြီးကမ်းနဖူးမှ တောက်လျှောက်ဖောက်လုပ်ထားသော လမ်းဖြစ်သောကြောင့် ကားပေါ်မှမြစ်ကို တောက်လျှောက် တွေ့နေရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ ဒီကားလမ်းက မြစ်သာမြစ်ကြီးကမ်းနဘေးမှ ဖောက်ထားတဲ့ လမ်းဖြစ်တဲ့အတွက် မိုးကြီး၍မြစ်သာမြစ်ရေလျှံတော့ ရေတွေ

ကားလမ်းပေါ်ရောက်လာပြီး ခင်းထားတဲ့ကတ္တရာလမ်းသားနဲ့ မြစ်ကမ်းနဘေးဘက်က မြေသားတွေပဲ့ကျတာတို့ဖြစ်ကုန်ပြီး ကားသွားလို့ မရတော့ဘူး။ အဲဒါကြောင့် လမ်းပေါ်သွားလာမောင်းနှင်နေတဲ့ယာဉ်ကြီး၊ ယာဉ်ငယ်နဲ့ ကုန်ကားကြီးတွေ အန္တရာယ်မဖြစ်ရအောင် သတိပေးဆိုင်းဘုတ်တွေချိတ်ဆွဲ၍ မြစ်ဘက်က ပြိုကျသွားတဲ့မြေသားတွေနေရာမှာ တုတ်ချိတ်၊ ကတ္တရာပိပိလွတ်များ၊ သဲအိတ်များချခြင်း၊ တောင်နံရံဘက်ကိုလည်း စက်ကြီးများဖြင့် လမ်းချဲ့ပေးခြင်း၊ မြေညှိပေးခြင်းတို့ကို အချိန်နဲ့ တစ်ပြေးညီဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့၍ ကားများအန္တရာယ်ကင်းစွာ ပြန်လည်သွားလာမောင်းနှင်နိုင်ကြပြီဖြစ်တဲ့အတွက် အဆိုပါချဲ့ထားသော မြေသားလမ်းတွေကိုလည်း ကတ္တရာလမ်းဖြစ် ဆက်လက်အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း” ဟု ကားနဲ့အတူပါလာသော ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကလေးလမ်းဦးစီးဌာန လက်

ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန့်ဇင်ထိုက်က ရှင်းပြသည်။ ကလေးခရိုင်၌ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် လူနေအိမ်များလည်း ရေဖျော်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိခဲ့ရာ ကလေးတွင် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာပေါင်း ၂၇ ရွာမှ အိမ်ပေါင်း ၃၅၈ လုံးရေထဲမျှော်ပါခဲ့ပြီး၊ ဖျက်သိမ်းပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည့် အိမ်ပေါင်း ၁၃၄ လုံး၊ ပြိုကျပျက်စီးသွားသည့်အိမ်ပေါင်း ၅၄၃ လုံး၊ ကလေးဝ၌ ကျေးရွာနှင့် ရပ်ကွက်ပေါင်း ၁၁ ခု၌ ရေထဲမျှော်ပါသည့် အိမ် ၉၁ လုံး၊ ဖျက်သိမ်းပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည့်အိမ် ၁၉ လုံး၊ ပြိုကျသည့် အိမ် ၈၂ လုံး၊ မင်းကင်း၌ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်ပေါင်း ၁၈ ခုတို့၌ ရေထဲမျှော်ပါသည့်အိမ် ၂၄ လုံး၊ ဖျက်သိမ်းပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည့် အိမ် ၆၆ လုံး၊ ပြိုကျသည့် အိမ်လေးလုံးတို့ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အိမ်များ ရေထဲမျှော်ပါသွားသော ရွာများ၌ ကလေး-ကျီကုန်းကားလမ်းမြစ်သာမြစ်ကမ်းနဘေးမှ ကျောကုတ်ရွာသည် အိမ်ပေါင်း ၁၀၀

လုံးရေထဲမျှော်ပါသွားသဖြင့် အိမ်ခြေရာခြေမဲ့သွားသော ရွာသူရွာသားများအတွက် အလှူရှင်များ လှူဒါန်းသော ပျဉ်ထောင်၊ သွပ်မိုးအိမ်ပေါင်း ၁၀၀ လုံးကို ကျောကုတ်ကျေးရွာဟောင်းအနီး တောင်ကုန်းတစ်ခုပေါ်၌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကလေးခရိုင်လမ်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူကြီးကြပ်၍ ဆောက်လုပ်နေသည်ကို လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးက လိုက်လံပြသသည်။ အိမ်များဆောက်လုပ်ရာတွင် မိသားစုငါးဦးနှင့် အောက်အတွက်စတုရန်းပေ ၂၅၂ ရှိတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ သိန်းတန်ပျဉ်ထောင်၊ ပျဉ်ခင်း၊ သွပ်မိုး ၅၈ လုံး၊ မိသားစုငါးဦးနှင့်အထက် အတွက် ၄၂၀ စတုရန်းပေရှိ ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ တန်ပျဉ်ထောင်၊ ပျဉ်ခင်း၊ သွပ်မိုးအိမ် ၄၃ လုံးစုစုပေါင်း ၁၀၀ လုံး ဆောက်လုပ်လျက်ရှိရာ ယခုအောက်တိုဘာလကုန်တွင် အပြီးဆောက်လုပ်ပြီး ကျောကုတ်ကျေးရွာမှ အိမ်ရာမဲ့များကို အခမဲ့ပေးအပ်

သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကလေးခရိုင်အတွင်း အိမ်များထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအတွက်အိမ်သစ်များ တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ကလေးတွင် အိမ်သစ် ၃၅၈ လုံး၊ ကလေးဝတွင် ၉၁ လုံး၊ မင်းကင်းတွင် ၂၄လုံးစုစုပေါင်း ၄၇၃ လုံးရှိပြီး ယင်းအိမ်များကို အလှူရှင်များ၏ ပစ္စည်း၊ ငွေကြေးများနှင့် ဆောက်လုပ်လျက်ရှိပြီး ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကလေးခရိုင်တွင် ယခုကဲ့သို့ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုသည် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ အတွင်းတစ်ခါမှဖြစ်စေ့ဖြစ်ခဲ့သည်ဟု လူကြီးသူမများက ဆိုကြသည်။ သဘာဝဘေးဆိုသည်မှာ မြစ်လာလျှင်ခံရမည်သာဖြစ်သည်။ သို့သော်ပြည်သူအနေဖြင့် တွန်းလှန်၍ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရပေမည်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးများဖြင့် ကလေးခရိုင်တွင် အောက်တိုဘာလအတွင်း ဒေသသည်မကြာမီကာလအတွင်း ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ လာတော့မည်ဖြစ်သည်။

**ပွင့်ဖြူမြို့၌ ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းဖောက်**

ပွင့်ဖြူ အောက်တိုဘာ ၁၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၅၃ ဒသမ ၈ သန်းဖြင့် နန်းမြင့်သူ ကုမ္ပဏီမှ ဖောက်လုပ်လျက်ရှိသော လယ်ကင်း-ရွာသစ် - နတ်ကုန်း - ရေဖြူတွင်း ကျောက်ချောလမ်း (၁/ ၀. ၁) မိုင်လုပ်ငန်းအား မင်းဘူးခရိုင်နှင့် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် လုပ်ငန်းအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခဖဲ)



# တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲ နာမည်ကြီးအဖွဲ့များ စာရင်းသွင်း

**တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 နှစ်စဉ် ကျင်းပမြဲဖြစ်သော တောင်ကြီးမြို့၊ စူဠာမုနိလောက ချမ်းသာ ဘုရားပွဲတော်နှင့် မီးပုံးပျံ ပြိုင်ပွဲ ဖွဲ့စည်းပေးသော မြို့လုံးကျွတ် ဘုံကထိန်ပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ မှ ၂၇ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက် စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲတော်၏ အဓိကပြိုင်ပွဲ တစ်ခုဖြစ်သည့် မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲအား ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းများ စာရင်းလာရောက် လျှောက်ထားမှုမှာ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်အထိ ညမီးကြီး ၃၀ လုံး၊ စိန်နားပန် ၁၄ လုံး၊ ခြေနှစ်ချောင်း အရုပ် ၁၆ လုံး၊ ခြေလေးချောင်းအရုပ် ၁၀ လုံးနှင့် အုပ်စုလိုက် နှစ်လုံးတို့ စာရင်းပေးသွင်းထားကြောင်း မီးပုံးပျံ ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေးကော်မတီမှ တာဝန် ရှိသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးတင်ဝင်းက ပြောသည်။

၎င်းမှဆက်လက်၍ ထိခိုက်မှုဖြစ်စဉ် လျော့နည်းစေရန် အတွက် ယခုနှစ်အတွက် ယမ်း အလေးချိန် ၃၅ ပိဿာအထိသာ လက်ခံမည်ဖြစ်ပြီး မီးပုံးပျံခေါင်အချင်း ကန့်သတ်ထားမှုမရှိကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲ ဝင်ရန်အတွက် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေး များ ထောက်ခံစာလိုအပ်ပြီး ဝင်ကြေး အဖြစ် ညမီးကြီး ၆၀၀၀၊ စိန်နားပန် ၆၀၀၀၊ နေ့လွတ် အရုပ်များ ၁၅၀၀ ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

စာရင်းပေးသွင်းရန် နောက်ဆုံး ရက်မှာ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက် ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများအနက် ညမီးကြီးတွင် တိမ်ယံ၊ ဟာသ၊ ဆောင်းခ၊ ကြယ်ပြောင်၊ ယခင်နှစ် ပထမဆုရ အိုဇိုး၊ စိန်နားပန်တွင်



ယမန်နှစ်ကကျင်းပခဲ့သည့် တောင်ကြီးမြို့ မီးပုံးပျံပြိုင်ပွဲကို တွေ့ရစဉ်။

တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်၊ နေကြာစေ၊ AIR KBZ1၊ စိမ်းလွမ်းအစရှိသည့် နာမည်ကြီးမီးများ စာရင်းပေးသွင်း ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း အသေးစိတ် သိရှိလိုပါက ဖုန်း- ၀၈၁-၂၀၁၁၅၇၊ ၀၈၁-၂၀၀၀၄၇ တို့သို့ ဆက်သွယ် မေးမြန်းနိုင်ကြောင်းနှင့် ယမန်နှစ် ၁၃၇၆ ခုနှစ်တွင် ညမီးကြီး ၈၄ လုံး၊ စိန်နားပန် ၃၆ လုံး၊ ခြေနှစ်ချောင်း ၉၁ လုံး၊ ခြေလေးချောင်း ၆၇ လုံး၊

အုပ်စုလိုက် ၃၆ လုံး စာရင်းသွင်း ခဲ့ကြသော်လည်း တန်ဆောင်တိုင်ပွဲ တော်ကာလအတွင်း မိုးများ အဆက် မပြတ်ရွာသွန်းပြီး အချို့သော ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ ယှဉ်ပြိုင် ရခြင်းမရှိသဖြင့် ရှမ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲ တော်မှသာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ဖြုတ်ပြီး ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

**နိုင်ထွန်း (TGI)**

# ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အထူးရဲများခန့်ထားခြင်း သတင်းစာရှင်းလင်း သန့်လျှင်

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန့်လျှင်မြို့နယ်၌ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အထူးရဲများခန့်ထားခြင်းနှင့် တာဝန် ပေးအပ်ခြင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပရာ သန့်လျှင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမြင့်ဦးက အထူးရဲများခန့်ထားခြင်းနှင့် တာဝန်ပေးခြင်း အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ယင်းအခမ်း အနားသို့ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ သန့်လျှင်မြို့နယ် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာ ဆရာများ၊ ရုပ်မီ ရုပ်ဖများ တက်ရောက်၍ သိရှိလိုသည့် အကြောင်းအရာများအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဖြိုးမင်းလတ်**

## ဒီးဟေ့ဆို

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်လှိုင် က အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းအသေးစိတ်အား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့မရဲစခန်း ဗဟိုမှူး ဦးစိုးနိုင်က ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

## ဘားအံ

၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲအား လွတ်လပ်မှုတပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်သည့်ကာလအတွင်း လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အထူးရဲများခန့်ထားခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတင်းထုတ်ပြန်ရှင်းလင်းခြင်းကို ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးခရိုင်/ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သတင်းမီဒီယာ များတက်ရောက်ကြပြီး ရွေးကောက်ပွဲကာလတွင် အထူးရဲများခန့်ထားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)**

## လမ်းဖြတ်ကူးသူတစ်ဦးအား ရှောင်တိမ်းရင်း ယာဉ်တိမ်းမှောက်

**နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂**

မန္တလေးမှ နေပြည်တော်သို့ ထွက်ခွာလာသော JJ Express ယာဉ်လိုင်းမှ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးသည် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် ၂၇ နာရီခွဲခန့်က မန္တလေးမှ နေပြည်တော်သို့အသွား မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၄၆/၆) အရောက်တွင် လမ်းဖြတ်ကူးသူတစ်ဦးအား ရှောင်တိမ်းရင်း အရှိန်လွန်ကာ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်စဉ်အတွင်း ယာဉ်ပေါ်၌လိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်များအနက် ငါးဦး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း သိရသည်။ ယင်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယာဉ်ပေါ်၌ပါလာသော ခရီးသည်များကို JJ Express နှင့် ရောမြန်မာအာမခံမှ ပူးပေါင်းပြီး တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း JJ Express မှ ကနဦးသတင်းများ အရ သိရသည်။ **သီဟစည်သူ**

# လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

**တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၁၂**  
 တာချီလိတ်မြို့ မကာဟိုခမ်း ရပ်ကွက်ရှိ အောင်မြင်ခန်းမ၌ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန (လူကုန် ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟို အဖွဲ့)၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဝေါလီဗွီရှင်း မြန်မာ(ရန်ကုန်)တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ် ကျင်းပသော လူကုန်ကူးမှုတားဆီး ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက်ကကျင်းပရာ ဟိုတယ် နှင့် ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီး ဌာနမှအမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးရည်ခွန် က တက်ရောက်အမှာစကား ပြော ကြားသည်။ **မြင့်စိုရ်(တာချီလိတ်)**

**ရွှေပြောင်းသွားလာ အလုပ်လုပ်ကိုင်ရာ ကြိုတင်လေ့လာ ဘေးကင်းကွာ**

ဆန္ဒမဲ့သယ်လိုပေးရမည်ဆိုတာ သိချင်ပါသလား?  
 ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေအကြောင်း သိချင်ပါသလား?  
 ဝါတီတွေရဲ့ မူဝါဒတွေအကြောင်း သိချင်ပါသလား?

**၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲနှင့်သက်ဆိုင်သော မေးခွန်းများ၏အဖြေများကို ဤနေရာတွင်ရယူပါ။**

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ Web နှင့် Mobile Apps များကို [www.maepaysoh.org](http://www.maepaysoh.org) တွင်အခမဲ့ရယူနိုင်ပါပြီ။

**www.maepaysoh.org Website မှ mVoter 2015 Mobile App ရယူနည်းအဆင့်ဆင့်**

**အဆင့်(၁)** သင်၏ဖုန်းအား အင်တာနက်ကွန်ရက်ဖြင့် ဦးစွာချိတ်ဆက်ပါ။

**အဆင့်(၂)** ချိတ်ဆက်ပြီးပါက [www.maepaysoh.org](http://www.maepaysoh.org) website ကိုဖွင့်ပါ။

**အဆင့်(၃)** mVoter 2015 မိုဘိုင်းဖုန်း app ကိုရယူရန်အတွက် "ရယူရန်" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။

**အဆင့်(၄)** [m voter2015.com/apk/](http://m voter2015.com/apk/) စာမျက်နှာသို့ရောက်သွားပါလိမ့်မည်။ "This type of file can harm your device. Do you want to keep mVoter 2015 (v2.0).apk anyway?" ဆိုသည့် စာတန်းကျလာပါက OK ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။ m voter2015.apk ဖိုင်သည်သင်၏ ဖုန်းအတွင်းရောက်ရှိသွားမည်ဖြစ်သည်။

**အဆင့်(၅)** mVoter2015.apk ဖိုင်ကိုဖွင့်လိုက်ပါက ၎င်း၏ Privacy နှင့် Device Access စာမျက်နှာ သို့ရောက်သွားပါလိမ့်မည်။ "INSTALL" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။

**အဆင့်(၆)** တပ်ဆင်ပြီးပါက App installed ဟုပြလိုမည်။ App ကိုဖွင့်ရန် "OPEN" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။ mVoter 2015 app ကိုစတင်အသုံးပြုနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ရက်ချင်းအသုံးမပြုလိုပါက "DONE" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။

Android ဖုန်းအသုံးပြုသူများနှင့် ၎င်းဖုန်းဖြင့် gmail အသုံးပြုသူများသည် mVoter 2015 မိုဘိုင်းဖုန်း app အပါအဝင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ apps များကို Play Store မှလည်းတိုက်ရိုက်ရယူနိုင်ပါသည်။

သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ပတ်သက်၍ အမှားပြင်ဆင်ရန်ရှိပါက Mae Pay Soh API facebook page မှတစ်ဆင့်ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အဆင့်(၁) Google Play Store မှ mVoter 2015 Android မိုဘိုင်းဖုန်း App ရယူနည်းအဆင့်ဆင့်

အဆင့်(၂) mVoter 2015 App ကိုရယူရန်အတွက်သင်၏ဖုန်းအား အင်တာနက်ကွန်ရက်ဖြင့် ဦးစွာချိတ်ဆက်ပါ။ ချိတ်ဆက်ပြီးပါက [www.maepaysoh.org](http://www.maepaysoh.org) website ကိုဖွင့်ပါ။

အဆင့်(၃) mVoter 2015 App ကိုရယူရန်အတွက် "ရယူရန်" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။

အဆင့်(၄) mVoter 2015 App ကိုဖွင့်လိုက်ပါက ၎င်း၏ Privacy နှင့် Device Access စာမျက်နှာ သို့ရောက်သွားပါလိမ့်မည်။ "INSTALL" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။

အဆင့်(၅) mVoter 2015 App ကိုဖွင့်လိုက်ပါက App installed ဟုပြလိုမည်။ App ကိုဖွင့်ရန် "OPEN" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။ mVoter 2015 app ကိုစတင်အသုံးပြုနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

အဆင့်(၆) mVoter 2015 App ကိုဖွင့်လိုက်ပါက App installed ဟုပြလိုမည်။ App ကိုဖွင့်ရန် "OPEN" ခလုတ်ကိုနှိပ်ပါ။







# ယာဉ်ငယ်ကြမ်းခင်းအောက် တင်ဆောင်လာသော ကျောက်စိမ်းတုံးများ ဖမ်းဆီးရမိ

နောင်ချို အောက်တိုဘာ ၁၂

အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က နောင်ချိုမြို့အဝင် အေးရှားဝေါလ်တိုးဂိတ် အနီး ယာယီအခြေပြုလျက် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများ ကုန်သွယ်မှုတားဆီး ထိန်းချုပ်ရေး အကောက်အခွန်မှပစ္စည်းများ ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုမရှိစေရေး နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာများ လေလွင့်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု မရှိစေရေးအတွက် ရွှေလျား လှုပ်ရှားရေး ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ မန္တလေး- မူဆယ်ကားလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက် စစ်ဆေးနေစဉ် ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်လာသည့် ပရိဘောဂ် အဖြူရောင် ယာဉ်ငယ်ကိုရပ်တန့်စစ်ဆေးစဉ် ယာဉ်မောင်းမှာ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်သွားခဲ့သည်။

ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် ယာဉ်ကိုစစ်ဆေးရာတွင် ယာဉ်၏ရှေ့ခန်း၊ နောက်ခန်းကြမ်းခင်းအပြည့် သိုဝှက်သယ်ဆောင်လာသော ကျောက်စိမ်းတုံး အရွယ်မျိုးစုံ ကီလို ၅၁၀ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ယာဉ်အား အကောက်ခွန်အမှု



တွဲဖွင့်၍ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။(အပေါ်)

စိုးဝင်း(နောင်ချို)

# ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

ရေတာရှည် အောက်တိုဘာ ၁၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည် မြို့နယ် သာဂရကျေးရွာအုပ်စု ငါးခုံးမချောင်း ရပ်ကွက်အတွင်း တရားမဝင် ကျွန်းခွဲသားများရှိကြောင်း သတင်း အရ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က နေပြည်တော် သစ်တော ဦးစီးဌာနရုံးချုပ်မှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးအောင်မင်း ဦးစီးသော အဖွဲ့သည် ရေတာရှည်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းထွန်းနိုင် ဦးစီးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်တွင် ဒေါ်မာဦး၏ နေအိမ် အတွင်းမှ ကျွန်းခွဲအရွေ ကိုးချောင်း



၀ ဒသမ ၂၅၅၆ တန်၊ မငယ်လေးထံမှ ကျွန်းခွဲအရွေ ခုနစ်ချောင်း ၀ ဒသမ ၂၁၀၄ တန်၊ ကိုအောင်ထံမှ ကျွန်းခွဲအရွေ ၀ ဒသမ ၁၉၂၀ တန်၊ မနိထံမှ ကျွန်းခွဲအရွေ သုံးချောင်း ၀ ဒသမ ၁၇၂၈ တန်၊ မနိထံမှ ကျွန်းခွဲအရွေ ခုနစ်ချောင်း ၀ ဒသမ ၁၀၄၈ တန်၊ တရုတ်နီအင်ဂျင်တစ်လုံး၊ အချင်း ၁၃ နှစ်ပေ လွှဲပိုင်းတစ်ခု၊ အချင်း ၁၃ လက်မရှိ ပူလီသီးတစ်ခုနှင့်ရုပ်တန်း တစ်ခုတို့ကို တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ ပြီး သစ်တောအက်ဥပဒေဖြင့် အရေး ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရှိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)

# ကုန်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဆိုင်ကယ်များတင်ဆောင်လာသောယာဉ် မီးလောင်

အောင်လံ အောက်တိုဘာ ၁၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံ မြို့နယ် စမ်းချောင်းရပ်ကွက် အဝေး ပြေးကားဂိတ်ရှိ ကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်တွင် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က မီးလောင်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မန္တလေးမှ ပြည်မြို့သို့ ကုန်များတင်ဆောင်ကာ ယာဉ်မောင်း သိန်းဝင်း မောင်းနှင်လာသော ယာဉ် အမှတ် 5F/----တီးခိုး (၁၂)တီး ယာဉ်သည် အောင်လံမြို့သို့ရောက် ရှိပြီး ယာဉ်ပေါ်ပါ ပစ္စည်းအချို့အား ကားဂိတ်အတွင်း အတင်အချ ပြုလုပ် ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ယာဉ်အတွင်းရှိ ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အတူ ဆိုင်ကယ်များ တင်ဆောင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ခြောက်စီးအနက် တစ်စီး တွင် ပါလာသော ဓာတ်ဆီအကြွင်း အကျန်များမှ အပူရှိန်လွန်ကာ မီးလောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် ပတ်ဝန်း ကျင်မှ ပြည်သူများဝိုင်းဝန်းမြှိမ်းသတ် မှုကြောင့် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၅၄ မိနစ် တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင် ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွားစေသူ ယာဉ်မောင်း သိန်းဝင်းအား အောင်လံမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

မောင်ညီညာ(မြေလတ်)

# အငြိုးကြောင့် နေအိမ်မီးရှို့သူများကို အရေးယူ

ရေး အောက်တိုဘာ ၁၂

ရေးမြို့ အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက်တွင်နေထိုင်သူ မနိနီထွေး၏ နေအိမ်ကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်က တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ ရပ်ကွက်သားနှစ်ဦးက မီးရှို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက် ၄ လမ်းနေ မနိနီထွေး၏ နေအိမ်ကို အဆိုပါရပ်ကွက်နေ ကျော်ကျော်မွန်နှင့် အောင်နိုင်သူတို့ နှစ်ဦးက မနိနီထွေး ၏မိခင်နှင့် စကားများရန်ဖြစ်ထားသည်ကို အငြိုးထားကာ ၎င်းတို့ဝယ်ယူ ထားသော ဓာတ်ဆီ သုံးဂါလံကို ဆိုင်ကယ်ဖြင့်သယ်ယူလာကာ မနိနီထွေး၏ အိမ်ရှေ့အရောက် ခြံဝင်းတံခါး ကိုပက်ဖျန်း၍ မီးရှို့သွားခဲ့သဖြင့် အိမ်ရှင် ဖြစ်သူက တရားလိုပြုလုပ်ကာ တိုင်တန်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါတိုင်တန်း မှုကြောင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ကျော်ကျော်မွန်နှင့် အောင်နိုင်သူတို့အားရေး ရစခန်းက ဖမ်းဆီးအရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးထွဋ်(ရေး)

# ကမာရွတ်မြို့နယ်ရှိ ပုန်းအရောင်းဆိုင်၌ မီးလောင်မှုဖြစ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂

ရန်ကုန်မြို့ ကမာရွတ်မြို့နယ် အမှတ် (၁) ရပ်ကွက် အင်းစိန်လမ်းမကြီး ပေါ်ရှိ စံရိပ်ခြင်မှတ်တိုင်အနီး တိုက်အမှတ် (၅၃/B) ပထမထပ် Orbit Used Market, Laptop Computer and Mobile Phone အရောင်းဆိုင်၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာတွင် ကနဦးစစ်ဆေးချက်များအရ တိုက်ခန်း အနောက်ဘက်ရှိ ထမင်းချက်ရာနေရာအနီးတွင် ဖုန်းဘက်ထရီအဟောင်းများနှင့် ခဲဂေါက်မီးကြိုးများ လောင်ကျွမ်းထားကြောင်း သိရသည်။ မီးခိုးမွန်နေသော အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးတို့ကို ကယ်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး လူထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ မီးကို ည ၇ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် မီးထိန်း နိုင်ခဲ့ပြီး ၇ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် အပြီးသတ်ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မီးလောင်ရာသို့ မီးသတ်အင်အား ၆၀ ခန့်နှင့် မီးသတ်ယာဉ် ၁၁ စီး၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ်နှစ်စီးတို့ ဖြင့် လာရောက်ငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြသည်။

ထင်ပေါင်း(ကမာရွတ်)



**သားလေး မင်းပြည့်စုံသန့်အတွက် မွေးနေ့ဆုတောင်း**

\* မိဘပေါ်မှာ၊ အလိမ္မာနှင့် ကြင်နာမြတ်လေး၊ ပြုစုပေးသည့် သားလေးပြည့်စုံ၊ ပန်းကြာငုံသို့ သင်းထုံပျံပျံမွှေးပါစေ။

\* ဘိုးဘိုးဘွားဘွား၊ ဦး/ဒေါ်များကို လေးစားကြင်နာ၊ ဆက်ဆံပါသည့် သည်းချာချစ်သား၊ ဘေးရန်များလည်း လားလားမသိဝေးပါစေ။

\* မိတ်ဆွေပေါင်းသင်း၊ သူငယ်ချင်းကို ရင်းနှီးခင်မင်၊ ကူညီချင်၍ ဖြူစင်စိတ်ထား၊ မေတ္တာအားကြောင့် သားလေးလျှောက်လှမ်း၊ ဘဝလမ်းဝယ် စိမ့်စမ်းရေနှယ်အေးပါစေ။

\* အောက်တိုဘာလ၊ သည်ချိန်ကျတိုင်း သားလှမွှေးနေ၊ ရင်ချမ်းမြေ့၏ ဖေမေမေတ္တာ၊ စေတနာကြောင့် နောင်ခါသက်လုံး၊ ပျော်မဆုံးဘဲ ပြုံးပန်းကုဋေ၊ ဖုံးလွှမ်းစေဟု ဖေတို့မေတို့ဆုမွန်မြေ့။

\*\*မင်းပြည့်စုံသန့်\*\* သားလေးရေး... မွေးနေ့တစ်ရာတိုင်ပါစေ။ ။

ဖေဖေ ဦးမြင့်ထွေး-မေမေ ဒေါ်မိုးစန္ဒာမြင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား ညီ၊ ညီမများ-ကျန်ကျောင်း၊ ခွန်းဆင့်၊ ရှင်မိုး၊ သွန်းသွန်း၊ ရွန်းရွန်း

**ဒေါ်ခင်ခင်ကျော် ၁၂/လမန(နိုင်)၀၄၇၁၂၄နှင့် အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စဥ့်ကူးရပ်ကွက်၊ အောက်မင်္ဂလာဒုံလမ်းမကြီး၊ အမှတ် ၆၉၄ တွင် နေထိုင် သော ကျွန်တော်၏မိခင် ဒေါ်ခင်ခင်ကျော်နှင့် အသက်အရွယ်အညီအမျှ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ၁၂ လမ်း၊ အမှတ် ၁၉၅၇၃ ခေါ် တွင်သော နှစ်ခန်းတွဲ ခြောက်ထပ်တိုက်၏မြေညီထပ်(ဘယ်ဘက်အခြမ်း) အလျား ၁၂၂၊ အနံပေ ၅၀၊ အမြင့် ၁၄ ပေ တိုက်ခန်းကို လက်ရှိနေထိုင်ပိုင်ဆိုင် လျက်ရှိသော ဦးရန်ရှင်၏ သား ဦးအောင်နိုင် ၁၂/မရက(နိုင်)၀၄၇၁၂၄ နှင့် ၁၉-၉-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အသိသက်သေများရှေ့မှောက်တွင် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူခဲ့ပြီး အဆိုပါ တိုက်ခန်းကို လက်ရောက်ရယူခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်ခင်ကျော်ဆိုသူမှ ကျွန်ုပ်၏မိခင်ဆွေ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသော တိုက်ခန်းအပေါ်တွင် ဟန့်တားနှောင့်ယှက်ထိခိုက်မှုများပြုလုပ်နေ သည့်ဟုသိရှိရပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ကျွန်ုပ်၏မိခင်ဆွေအား စိတ်အနှောင့် အယှက်ဖြစ်စေရန်နှင့် စိတ်ပြိုင်စေရန် ကိစ္စရပ်များမပြုလုပ်ရန် သတိပေးတားမြစ်လိုက်သည်။

ကျွန်ုပ်၏တားမြစ်ချက်ကို လိုက်နာခြင်းမပြုဘဲ ယှက်ကွက်ခဲ့ပါက လူကြီးမင်းဒေါ်ခင်ခင်ကျော် အပေါ် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-

ဦးမျိုးမြင့်(ဥပဒေဘွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(၆၈၄၈) အင်းစိန်ရှေ့နေများအသင်း စုပေါင်းရုံးဝင်း အင်းစိန်မြို့နယ် ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၀၉၁၀

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

သယ်ဆောင်မှုကြီးကြီး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်၁၆၊ မြေကွက်အမှတ် ၂၀၈ (Portion)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၈/၂၉၈/မြောက် ရပ်ကွက်၊ သယ်ဆောင်မှုကြီးကြီး (ရန်ကုန် မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ) အမည် ပေါက် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမြေအား ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး ၁၂/ သယက(နိုင်)၀၄၆၄၆၂၇ က အရပ်ကတီ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်များတင်ပြ၍ အထူး ဝန်ဆောင်ခနှုန်းထားဖြင့် နှစ် ၆၀ မြေငှား ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနစ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၂၇၀၊ မြေကွက်အမှတ် ၇၆၈/၁/၆၊ မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် ၅၅၅၊ ရှင်စောပု လမ်း၊ အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်း (အိတ်ပစ် ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အမည်ပေါက် ဂရုန်ရုံ မြေပိုင်မြေအား ဒါရိုက်တာအဖွဲ့အစည်း အဝေးမှတ်တမ်း-၆-၆-၁၅ အရ ကုမ္ပဏီ ကိုယ်စား ဒေါ်ထွန်းပပလင်း ၁၂/လမန (နိုင်)၀၄၆၄၆၂၇ က ကုမ္ပဏီ မှတ်ပုံတင်လက် မှတ် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ၊ ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်း စာချုပ်လက်ခံမှုနှင့် တိုင်ပြ၍ အရောင်းအဝယ်မြေပုံကူးလျှောက် ထားလာရာတရားဝင်ခိုင်လုံသောအထောက် အထားများဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ် ထုံး လုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ် ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ဖခင်အမည်မှန်**

မြင်းခြံမြို့၊ အထက(၄) တက္ကသိုလ် ဝင်တန်းမှ မနှင်းနုနုအောင်အမည်မှန် မှာ ဦးဇော်ဇော်(ခ) ဦးဘုန်းဇော်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ဦးဘုန်းဇော် ၉/မခန(နိုင်)၀၆၉၄၆၇

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း**

မိတ္ထီလာမြို့၊ အထက (၁) တက္ကသိုလ် ဝင်တန်း(B)မှ မဇင်မိုးနိုင်၏ ဖခင် ဦးဇော်ဇော်(ခ) ဦးဘုန်းဇော်(ခ) ဦးအောင်ဇော်ထူးမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၁၅(သမိုင်း)၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၁၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၃၄၊ ဘုတာရုံလမ်း၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (မြန်မာ့ မိမိ) အမည်ပေါက် A ရွာမြေ ၃(က) ရပြီး မြေအား အမည်ပေါက်များဖြစ်ကြသည့် ဦးပြန် ရုံမှာ ၂၇-၇-၁၉၆၈ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ဒေါ်တောမှာ ၃၀-၁၀-၁၉၈၉ ရက်တွင်လည်း ကောင်း အသီးသီးကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် သားသမီးများဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်အေးမြင့် ၁၂/ မရက(နိုင်)၀၀၇၅၃၅၊ ဒေါ်တင်လှိုင် ၁၂/မရက(နိုင်) ၀၀၇၅၃၅ တို့အား ဒေါ်တင်လှိုင်နှင့် ဦးဝင်းနိုင်တို့က သားသမီးများ ဖော်စပ်ကြောင်း ကျွမ်းကျင်လွှာ၊ ဝေစာရင်း၊ ၃(က)အထောက်အထား၊ G/P အထွေထွေ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ G/P ပေးခြင်းအတွက် ကျွမ်းကျင်လွှာတို့တင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင် ကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထား လာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါ ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံး လုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင် ရွက်ပေး မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါ သည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရွှပါရန်**

၄-၁၀-၂၀၁၅ ရက်ထုတ် စာမျက်နှာ ၂၅၅ နှင့် ၆-၁၀-၂၀၁၅ ရက်ထုတ် စာမျက်နှာ ၂၆၂ အမှတ် ၁၄၊ အကြီးစားစက်ရုံ(သာဂရ)၏ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကြော်ငြာတွင် တင်ဒါပိတ်ရက် မှာ ၁၆-၁၀-၂၀၁၅ ရက်အစား၁၆-၁၀-၂၀၁၅ ရက်ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရွှပါရန်။

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ် ၅၆၊ မြေကွက် အမှတ် ၈၀၁၊ မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် ၈၀၁၊ စာနည် ပိုင်း(၅)မြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင် ပိုင်း)မြို့နယ် ဦးချိန်ကင်း ISN-၁၆၆၀၉၅ အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးချိန်ကင်းထံမှ အရပ်ကတီစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးပြည့်လင်းအောင် ၁၂/ လမန(နိုင်)၁၂၅၄၆၂၊ ဒေါ်ခင်ခင် ၁၂/လမက (နိုင်)၀၁၅၆၃၁ က ပါမစ်ရောင်းတင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ်ရန် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင် လုံသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နှင့် ကန့် ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ် ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ် ၅၆၊ မြေကွက် အမှတ် ၈၀၁၊ မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် ၈၀၁၊ စာနည် ပိုင်း(၅)မြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင် ပိုင်း)မြို့နယ် ဦးချိန်ကင်း ISN-၁၆၆၀၉၅ အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးချိန်ကင်းထံမှ အရပ်ကတီစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးပြည့်လင်းအောင် ၁၂/ လမန(နိုင်)၁၂၅၄၆၂၊ ဒေါ်ခင်ခင် ၁၂/လမက (နိုင်)၀၁၅၆၃၁ က ပါမစ်ရောင်းတင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ်ရန် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင် လုံသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နှင့် ကန့် ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ် ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**သမီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ခြင်း**

တောင်ကြီးမြို့၊ သောင်ရွှေမောင်ကုန်းရပ်၊ မြသော်ကြားလမ်း၊ အမှတ် ၁၅၀ နေထိုင်သူ ဦးအောင်ဝင်း ၁၃/တကန(နိုင်)၀၄၆၄၆၂၄ နှင့် ဒေါ်ဌေးဌေး ၁၃/တကန(နိုင်) ၀၄၆၄၆၂၄ တို့သည် ၁၃/တကန(နိုင်)၀၄၆၄၆၂၄ သည် မိဘနှစ်ပါး၏ကွယ်လွန်မှုကြောင့် တာဝန်မယူပါ။

ဦးအောင်ဝင်း- ဒေါ်ဌေးဌေး



ကျောပိုးမှ

လာအိုအသင်းကို အနိုင်ကစားနိုင်ခဲ့သော မြန်မာလက်ရွေးစင်အသင်းသည် မြန်မာအသင်းနှင့် လာအိုအသင်းတို့သည် ပထမအကျော့ လာအိုကွင်း၌ တွေ့ဆုံစဉ်က နှစ်ရက်စီသာ ရေ ကျထားသည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပထမအကျော့ပွဲစဉ် များတွင် လာအိုအသင်းနှင့်သရေကျခဲ့ပြီး တောင်ကိုရီးယား အသင်းကို အိမ်ကွင်း၌ နှစ်ရက်စီသာ ရှုံးခဲ့ပြီး ကူပိုက်အသင်းကို အဝေးကွင်း၌ ကိုးရီး-ရီးမရှိ၊ လက်ဘနွန်အသင်းကို အိမ်ကွင်း၌ နှစ်ရက်စီသာ ရှုံးခဲ့ပြီး ရှုံးနိမ့်ထားသည်။



မြန်မာလက်ရွေးစင်အသင်းကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - MFF

မြန်မာလက်ရွေးစင်အသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်း ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲနှင့် နိုင်ငံတကာ ခြေစစ်ပွဲများတွင် နိုင်ပွဲမရသေးဘဲ လာအိုနှင့်ပွဲမှာ ပထမဆုံးနိုင်ပွဲရရှိရန် အကောင်းဆုံးအခွင့်အရေး ဖြစ်နေသည်။ ယခုပွဲကိုလည်း ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာ ဘောလုံးပရိသတ်များ တစ်ခဲနက်လာရောက်အားပေးဖွယ် ရှိနေသည်။

ပေမယ့် အဆုံးသတ်အားနည်းလို့ ရိုးမရတာပါ။ လာအို ကြောင့် လေးလေးစားစားယှဉ်ပြိုင်မှာပါ။ လာအိုအသင်း ကို အနိုင်ယူဖို့ကြိုးပမ်းသွားမှာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ယူရို ၂၀၁၆ အုပ်စုခြေစစ်ပွဲ ပေါ်တူဂီတို့ ဆားဗီးယားကိုနိုင်

သီဟ

ယူရို ၂၀၁၆ အုပ်စုခြေစစ်ပွဲများကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး အုပ်စု(I) မှ နောက်ဆုံးအုပ်စုပွဲစဉ်အဖြစ် ဆားဗီးယားနှင့် ပေါ်တူဂီ တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ပေါ်တူဂီအသင်းက နှစ်ရက်စီသာ ရှုံးခဲ့ပြီး အနိုင်ရခဲ့သည်။ နည်းပြ ရာဒီဗန်ကာဆစ်၏ ဆားဗီးယားအသင်းသည်

၄-၅-၁ ကစားကွက်ဖြင့် ပွဲထွက်လာပြီး အဒမ်အယ်လ် ဂျာဂျစ်ကို အထောင်ထားခဲ့သည်။ နည်းပြ ဖာနန်ဒိုဆန် တိုစ်၏ ပေါ်တူဂီအသင်းမှာ ၄-၃-၃ ပုံစံဖြင့်ပွဲထွက်လာပြီး စီရော်နယ်ဒို မပါဝင်ဘဲ တိုက်စစ်ပိုင်းတွင် ဂျိုစီမီဒို၊ နာနို၊ ကွာရက်စ်မာတို့ပါဝင်လာသည်။ ပွဲစပြီး ၆ မိနစ်တွင် ဒန်နီ ဖန်တီးပေး၍ တိုက်စစ်မှူး

နာနိုက ပေါ်တူဂီအတွက် ဦးဆောင်ပေးသွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းပွဲချိန် ၆၅ မိနစ်တွင် ကွင်းလယ်ကစားသမား ဇိုရန်တိုဆစ်က ဆားဗီးယားအတွက် ချော့ပိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၇၈ မိနစ်တွင် လူစားဝင်လာသော မော်တင်ဟိုက ပေါ်တူဂီအတွက် အနိုင်ပေးသွင်းယူခဲ့သည်။ ဆားဗီးယား နောက်တန်းကစားသမား ကိုလာရောအား မိနစ် ၈၀ တွင် နှစ်ပတ်တစ်နိမ့်ဖြင့် ထုတ်ပယ်ခဲ့ပြီး ၈၁ မိနစ်တွင် ကွင်းလယ် လူ မာတစ်ကိုတိုက်ရိုက်အနိုင်ဖြင့် ထပ်မံထုတ်ပယ်ခဲ့သည်။ ဆားဗီးယားအသင်း နှစ်ယောက်လျော့ဖြင့် ချော့ပိုးသွင်း ယူနိုင်ဘဲ ပွဲပြီးချိန်တွင် နှစ်ရက်စီသာ ရှုံးခဲ့ရသည်။ အုပ်စု (I) မှ တခြားပွဲစဉ်အဖြစ် အယ်လ်ဘေးနီး ယားက သုံးရိုး-ရိုးမရှိဖြင့် အာမေးနီးယားကို အနိုင်ရရှိခဲ့ သည်။ ရှစ်ပွဲကစားပြီး ပေါ်တူဂီအသင်းသည် ရမှတ် ၂၁ မှတ်နှင့် အယ်လ်ဘေးနီးယားအသင်းက ရမှတ် ၁၄ မှတ် ရရှိကာ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်သွားသည်။ အုပ်စု (D) မှ ဂျာမနီကနှစ်ရက်စီသာ ရှုံးခဲ့ပြီး ဂျော်ဂျီရာ ကိုအနိုင်ရပြီး စကော့တလန်က မြောက်ရိုး-ရိုးမရှိဖြင့် လိုဘရေလတာကို အနိုင်ရခဲ့သည်။ ပိုလန်ကနှစ်ရက်စီသာ ရှုံး ဖြင့် အိုင်ယာလန်ကိုအနိုင်ရခဲ့သည်။ ၁၀ ပွဲ ကစားပြီး ဂျာမနီအသင်းရမှတ် ၂၂ မှတ်နှင့် ပိုလန်က ရမှတ် ၂၁ မှတ်ရရှိပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်သွားသည်။ အုပ်စု (F) မှ ရိုမေးနီးယားက ဖာရိုကျွန်းစုကို သုံးရိုး- ရိုးမရှိဖြင့်အနိုင်ရပြီး ဖင်လန်နှင့် မြောက်အိုင်ယာလန်မှာ တစ်ဖက်တစ်ရိုးစီသာရေကျခဲ့သည်။ ဂရိက လေးရိုး-သုံးရိုး ဖြင့် ဟန်ဂေရီကိုအနိုင်ရခဲ့သည်။ ၁၀ ကစားပြီး မြောက် အိုင်ယာလန်သည် ရမှတ် ၂၁ မှတ်နှင့် ရိုမေးနီးယားက ရမှတ် ၂၀ ရရှိပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်သွားသည်။



အမည်မှန်
ဦးအောင်လွင် ၁၂/ဗဟထ(နိုင်)၂၀၅၅၄၈
၏သား အထက(၂)လမ်းမတော် ကျောင်း
ဝင် အမှတ် ၃၃/၁၄ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(B)
မှ မောက်ထက်မြက်နိုင်၏ အမည်မှန်မှာ
မောင်ထက်မြက်နိုင် ဖြစ်ပါသည်။
မောင်ထက်မြက်နိုင် ၁၃/တကန(နိုင်)၂၀၅၅၁၂

ရွှေကြေးစည် မှ အင်းလေးပွဲ / ကျိုက္ခိတ်ဆွမ်းပွဲများ
အင်းလေးပွဲ၊ တောင်ကြီး၊ ပင်းတယ၊ ကိုလုံ၊ မေတော်ကဏ္ဍ၊ ထမိန်စမ်းလိုက်စု
ဆက်၍ - (ရိုင်ကော်၊ တောင်ကွဲစေတီ) (မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်) (ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ မုပွဲ)၊
ပုဂံ၊ မုပွဲ၊ စွယ်တော်လေးသူ၊ ပုသိမ်၊ ဆက်၍ - စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်အနီး
ကျိုက္ခိတ်၊ ကော်ခဲ၊ မော်လမြိုင်၊ မြောက်တောင်၊ ဆက်၍ - ထားဝယ်ရင်ကိုရင်၊ မောင်မဟာ၊ မော်ရင်
(ပြည်/အကောက်တောင်) (ကျိုက္ခိတ်၊ နေ့စဉ်) Oct 16, 23, 26, 27, 28
ဖုန်းနံပါတ် 01-240860/01-372290 ခေါ်ပုံ 09-49282825 ကမာ့ကြည် 09-421029191

နန်းဦးလှိုင် အင်းလေးပေါင်တော်ဦးတုရားပွဲ
အင်းလေးပေါင်တော်ဦးတုရားပွဲနှင့် တောင်ကြီး၊ မေတော်ကဏ္ဍ၊ ထမိန်စမ်းလိုက်စု၊ ကလေးကောင်စဉ်(၄)ရက်၊
ဆက်၍ - ကယားပြည်နယ်၊ ရိုင်ကော် တောင်ကွဲစေတီ၊ ထီးပွဲကန်(၆)ရက်၊ (၂၃/၂၈-၃၀-၂၀၁၅)ထွက်ပွဲ။
ပြင်ဦးလွင်၊ မဲဆောက်၊ ကျောက်ကလေး၊ ကျောင်းကု၊ ရေသံပျံ၊ ဘုရားပြင်(၃)ရက်၊ (မဲဆောက်ကားနှင့် ပြင်ဦးလွင်)
ပုဂံ(ပွဲစတင်လေး)၊ မုပွဲ၊ မြောက်တောင်၊ မြောက်တောင်(၄)ရက်၊ မေတော်လေး(၂)ရက် - ကျိုက္ခိတ်(၂)ရက်၊
မန္တလေး စစ်ကိုင်း မုပွဲ၊ ပြင်ဦးလွင် (၄)ရက်၊ ထားဝယ် ရင်ကိုရင်၊ ပင်းတယ၊ ကျိုက္ခိတ် စစ် (၅)ရက်၊
Oct 23, 26, 27, 30 ကျိုက္ခိတ်(နေ့စဉ်)၊ နေ့စဉ်(နေ့စဉ်)၊ မေတော်လေး(နေ့စဉ်)၊ မေတော်(နေ့စဉ်)၊ ၂၈-၃၀-၂၀၁၅
ထူးထူး အကောက်တောင်နှင့် ပြည်ဘုရား(စနေ)၊ မေပွဲ(နေ့စဉ်)၊ မေပွဲ(နေ့စဉ်)၊ မေပွဲ(နေ့စဉ်)၊ ၀၁-၀၂-၂၀၁၅
အမှတ်(၄၂)၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ (အထက်)၊ ကျောက်တော်၊ မြို့နယ်၊ ၀၉-၂၅၂၂၉၆၆
အမှတ်(၂၅၁)၊ ဖုန်းနံပါတ်(အထက်)၊ ကျောက်တော်၊ မြို့နယ်၊ ၀၉-၂၅၂၃၄၀၆၅
အမှတ်(၁၄)၊ ကျိုက္ခိတ်လမ်း၊ ကျောက်တော်၊ မြို့နယ်၊ ၀၉-၂၅၂၃၄၀၆၅

အမည်မှန်
ဦးကျဆီ၏သမီး ကျိုင်းတုံမြို့၊ အထက
(၄)၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(C)မှ မလှမေ၏
အမည်မှန်မှာ မလှမေ ၁၃/တကန(နိုင်)
၀၉၇၀၁၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။
မလှမေ

(ခင်ထရယ်) အထက(၁) လသာ ကျောင်းသားဟောင်းများက
မြတ်ဆရာများအား ပူဇော်ကန်တော့မည်
၁၉၆၅ခုနှစ်မှ ၁၉၈၅ခုနှစ်အထိ (ခင်ထရယ်) အထက(၁) လသာ ကျောင်းသားဟောင်းများသည် နှစ်စဉ် စဉ်ဆက်မပြတ်
ပူဇော်မြ ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများအား ၂၀၁၅ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် (သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့) (ပုဒုမု၊ နေ့) နံနက်
၈:၀၀ နာရီတွင် အထက(၁) လသာ (ဗဟိုစံပြခန်းမဆောင်)၌ (၂၃)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံစားပွဲကို စည်ကား
သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပူဇော်မည်ဖြစ်ပါသည်။
အာစရိယပူဇော်ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံစားပွဲအတွက် ကျင်းပရေးကော်မတီမှ အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ ကိုယ်တိုင်လာရောက်အလှူခံမည်
ဖြစ်ပါ၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပရှိ ကျောင်းသားဟောင်းများက
မိတ်ဆုံစားပွဲသို့လည်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
ဦးအောင်နိုင် ဖုန်း-၀၉-၅၀၆၈၉၆၈
ဦးနိုင်ဌေးဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၇၂၁၂
ဦးခင်မောင်ကြီး ဖုန်း-၀၉-၇၉၈၄၀၂၄၉၂
ဦးစိန်ထွေး ဖုန်း-၀၉-၃၂၂၅၃၃၃၆
ဦးအောင်မြင့်(၁) ဖုန်း-၀၉-၃၁၂၉၀၅၅၅
ဦးခင်မောင်ဘို ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၅၁၀၁၀
ဦးခင်မောင်စိန် ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၄၀၅၂
ဗိုလ်မှူးခင်ညို(ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၃၇၅၄၆
ဦးအမင်း ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၀၀၆၀၁၅
ဦးအေးထွန်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၉၇၂၇
ဦးထင်ကျော် ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၆၀၂၁
ဦးထွန်းအောင်လှိုင် ဖုန်း-၀၉-၅၀၆၄၄၄၁

နန်းဦးလှိုင် အင်းလေးပေါင်တော်ဦးတုရားပွဲ
အင်းလေးပေါင်တော်ဦးတုရားပွဲနှင့် တောင်ကြီး၊ မေတော်ကဏ္ဍ၊ ထမိန်စမ်းလိုက်စု၊ ကလေးကောင်စဉ်(၄)ရက်၊
ဆက်၍ - ကယားပြည်နယ်၊ ရိုင်ကော် တောင်ကွဲစေတီ၊ ထီးပွဲကန်(၆)ရက်၊ (၂၃/၂၈-၃၀-၂၀၁၅)ထွက်ပွဲ။
ပြင်ဦးလွင်၊ မဲဆောက်၊ ကျောက်ကလေး၊ ကျောင်းကု၊ ရေသံပျံ၊ ဘုရားပြင်(၃)ရက်၊ (မဲဆောက်ကားနှင့် ပြင်ဦးလွင်)
ပုဂံ(ပွဲစတင်လေး)၊ မုပွဲ၊ မြောက်တောင်၊ မြောက်တောင်(၄)ရက်၊ မေတော်လေး(၂)ရက် - ကျိုက္ခိတ်(၂)ရက်၊
မန္တလေး စစ်ကိုင်း မုပွဲ၊ ပြင်ဦးလွင် (၄)ရက်၊ ထားဝယ် ရင်ကိုရင်၊ ပင်းတယ၊ ကျိုက္ခိတ် စစ် (၅)ရက်၊
Oct 23, 26, 27, 30 ကျိုက္ခိတ်(နေ့စဉ်)၊ နေ့စဉ်(နေ့စဉ်)၊ မေတော်လေး(နေ့စဉ်)၊ မေတော်(နေ့စဉ်)၊ ၂၈-၃၀-၂၀၁၅
ထူးထူး အကောက်တောင်နှင့် ပြည်ဘုရား(စနေ)၊ မေပွဲ(နေ့စဉ်)၊ မေပွဲ(နေ့စဉ်)၊ မေပွဲ(နေ့စဉ်)၊ ၀၁-၀၂-၂၀၁၅
အမှတ်(၄၂)၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ (အထက်)၊ ကျောက်တော်၊ မြို့နယ်၊ ၀၉-၂၅၂၂၉၆၆
အမှတ်(၂၅၁)၊ ဖုန်းနံပါတ်(အထက်)၊ ကျောက်တော်၊ မြို့နယ်၊ ၀၉-၂၅၂၃၄၀၆၅
အမှတ်(၁၄)၊ ကျိုက္ခိတ်လမ်း၊ ကျောက်တော်၊ မြို့နယ်၊ ၀၉-၂၅၂၃၄၀၆၅

မိခင်အမည်မှန်
တောင်ကြီးမြို့၊ အထက(၁၀)၊
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(ခ)မှ ခွန်သော်စင်ဦးနှင့်
သတ္တမတန်း(ခ)မှ ခွန်သန်စင်ထွန်း၏ မိခင်
အမည်မှန်မှာ ဒေါ်နန်းသက်နိုင် ၁၃/တကန
(နိုင်)၁၃၀၉၉၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးမောင်နိုင်(ခ)ဦးမောင်မောင်နိုင်

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
တောင်ကြီးမြို့၊ အထက(၁၀)၊ ပဉ္စမတန်း
(က)မှ မောင်ဟန်စိန်၏မိခင် ဦးမောင်နိုင်
နှင့် ဦးမောင်မောင်နိုင် ၁၃/တကန(နိုင်)
၀၂၆၆၅၆၅၆၅၆ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးမောင်နိုင်(ခ)ဦးမောင်မောင်နိုင်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကြေညာခြင်း
ကျွန်တော်များ ကုမ္ပဏီပိုင် စက်ယန္တရားဖြစ်သော DOOSAN
EXCAVATOR DX 225LCA (21.5 TNE) ၏ သွင်းကုန်လိုင်စင်မရရှိ (No.ILV
14\_15 0 176 25/04/14)နှင့် သွင်းကုန် ကြော်ငြာလွှာ အမှတ်မှရင်း (Im-
port Declaration No.113928) များ ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း အများသိစေ
ရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
CLEAN OIL TRADING CO.,LTD

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
တောင်ကြီးမြို့၊ လမ်းအိမ် ကိုယ်ပိုင်
အထက်တန်းကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ
မောင်ခန့်မင်းသန့်၏မိခင် ဦးမောင်နိုင်နှင့်
ဦးမောင်မောင်နိုင် ၁၃/တကန(နိုင်)၀၂၆၆၅၆
သည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးမောင်နိုင်(ခ)ဦးမောင်မောင်နိုင်





အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စီးကုန်းမြို့နယ် သစ်နဖားကျေးရွာအုပ်စု ရေအိုးစဉ်ကုန်း ဘုန်းကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ ကံ့ကော်ပျိုးပင် ၂၀၀ ကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မြင့်လှိုင် ဦးဆောင် မှုဖြင့် ကျေးရွာပြည်သူများ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးကြစဉ်။ သိန်းတိုး (ဇီးကုန်း)

### ညောင်တုန်းမြို့၌ မဲရုံမျိုး၊ ဒုမဲရုံမျိုးများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပုံ သင်တန်းပွင့်



**ညောင်တုန်း အောက်တိုဘာ ၁၂**  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ညောင်တုန်းမြို့တွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ကြီးမှူး၍ မဲရုံမျိုး၊ ဒုမဲရုံမျိုးများလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပုံသင်တန်းပွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးဖိုးလစ်သောင်းရွှေက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဖွဲ့ဝင် ဦးညွန့်ဝင်း(မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး) က ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် မဲရုံပြင်ဆင်ခြင်း၊ မဲရုံဖွင့်ခြင်း၊ ပိတ်ခြင်းကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ ဦးကျော်ဝင်းထက်(မြို့နယ်ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး)က မဲပေးခြင်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များ၊ ကြိုတင်မဲပေးခြင်းကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်များက ရွေးကောက်ပွဲနှင့် မရရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲနေ့ မဲရုံပြင်ဆင်ခြင်း၊ မဲပေးရာတွင် ခိုင်လုံမှုမရှိနိုင်သည့် နမူနာပုံစံနှင့် ပယ်မဲဖြစ်စေမည့် မဲပေးမှုဖြစ်ရေတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၅၄ အုပ်စုမှ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ မဲရုံမျိုးနှင့် ဒုမဲရုံမျိုးများ တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နှင့် ၁၁ ရက်နှစ်ရက်ကြာ သင်တန်းပို့ချပေးခဲ့သည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သပြေထွန်း

### အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေး

**သီပေါ အောက်တိုဘာ ၁၂**  
၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးတင်ဇော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းသာလှိုင်က ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမြင့်ဆွေက ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားမှုများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

# ပျူယဉ်ကျေးမှုတစ်ခုဖြစ်သည့် အရိုးအိုးမြှုပ်နှံမှုစေ့ဆိုင်ရာ နေရာဒေသများအကြောင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

**နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့ ရှေးဟောင်းသုတေသန နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း၌ ပျူယဉ်ကျေးမှု၏ အထောက်အထားတစ်ခုဖြစ်သော အရိုးအိုးမြှုပ်နှံမှုစေ့ဆိုင်ရာ နေရာဒေသများအကြောင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Workshop on PYU Culture; Cemeteries and Burials Identification, Excavation and Conservation Guidelines) ကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်နှင့် ၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။



အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်စန္ဒာခင်က ပျူမြို့ဟောင်းများကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်အဖြစ် အတည်ပြု သတ်မှတ်ခံခဲ့ရသည်မှာ တစ်နှစ်ကျော်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဖြစ်ပြီးနောက် ယူနက်စကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ကော်မတီက အကြံပြုထားသည့် စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်ဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များအနက် ပျူယဉ်ကျေးမှု၏ အထောက်အထားတစ်ခုဖြစ်သော အရိုးအိုးမြှုပ်နှံမှုစေ့ဆိုင်ရာ နေရာဒေသများကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာခြင်း၊ တူးဖော်သုတေသနပြုခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းအတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စာတွဲများရေးသားပြုစုပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မတိုင်မီ ယူနက်စကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ကော်မတီသို့ ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း ကျင်းပမည့် အကြိမ်(၄၀)မြောက် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် ကော်မတီညီလာခံတွင် စာတွဲပါအကြောင်းအရာကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာတွဲ

များကို ယူနက်စကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း ပြီးပြည့်စုံအောင် ရေးသားပြုစုရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ကော်မတီက သတ်မှတ်ပေးသည့် အချိန်အတွင်း ပြီးမြောက်အောင် တာဝန်ရှိသူများက စစ်ဆေးခြင်း၊ ပြန်လည်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ထပ်ဆင့်စစ်ဆေးခြင်းဖြင့် စနစ်ကျနစွာ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။  
ထို့နောက် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဌာန ခွဲ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဇော်ဦးက ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များအား စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်၊ ခရီးသွားဧည့်သည်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်နှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှု

အစီအစဉ်များအကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။  
အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် လက်တွေ့ကျင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၇ရက်မှ ၁၂ရက်အထိ ပြည်မြို့ ရှေးဟောင်းသုတေသန နည်းပညာသင်တန်းကျောင်းနှင့် သရေခေတ္တရာမြို့ဟောင်းအတွင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ယူနက်စကိုမှ ပညာရှင်များ၊ Italy Leric Foundation မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကာ ဌာနဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် ပြည်ပပညာရှင်များနှင့် အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းခွင်သင်ကြားရေးကိုပါ ဆောင်ရွက်ရန်၊ တူးဖော်ရေးနည်းစနစ်များ၊ စာရင်းကောက်ယူမှတ်တမ်းတင်ခြင်း နည်းစနစ်များ၊ ထိန်းသိမ်းရေးနည်းစနစ်များကိုလည်း လေ့လာဆည်းပူးရန် မှာကြားခဲ့သည်။

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် သရေခေတ္တရာမြို့ဟောင်းရှိ အရိုးအိုးများ မြှုပ်နှံထားရှိသည့်နေရာများကို လက်တွေ့ကျင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး Italy Leric Foundation မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကာ ဌာနဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် ပြည်ပပညာရှင်များနှင့် အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းခွင်သင်ကြားရေးကိုပါ ဆောင်ရွက်ရန်၊ တူးဖော်ရေးနည်းစနစ်များ၊ စာရင်းကောက်ယူမှတ်တမ်းတင်ခြင်း နည်းစနစ်များ၊ ထိန်းသိမ်းရေးနည်းစနစ်များကိုလည်း လေ့လာဆည်းပူးရန် မှာကြားခဲ့သည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

## ကလေးဒေသ လယ်ယာကဏ္ဍထူထောင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာပညာရှင်များ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

**ကလေး အောက်တိုဘာ ၁၂**  
စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာပညာရှင်များသည် ကလေးဒေသ လယ်ယာကဏ္ဍထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့သို့ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်မှစတင်၍ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။  
“စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ပဲမျိုးစုံကျွမ်းကျင်တဲ့ ဒေါက်တာထွန်းရွှေ၊ ဒေါက်တာစန်းစန်းရီနဲ့ ဦးကျော်စွာဝင်း၊ မြေဆီလွှာဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်တဲ့ ဒေါ်သဇင်ဦးနဲ့ ဦးဇော်ဇော်ကို၊ သီးနှံကွယ်ရေးဘာသာရပ်က ဒေါ်မြင့်ရီတို့က ကလေးဒေသ လယ်ယာကဏ္ဍထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နေပါ

တယ်”ဟု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးခင်မောင်ညွန့်က ပြောသည်။  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးဒေသအတွင်း ရေနစ်မြုပ်ပျက်စီးသွားသော မိုးသီးနံ့စိုက်ဧကများတွင် လယ်ယာကဏ္ဍပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ စနစ်တကျဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ အစီအမံဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် ပညာရှင်များက ကလေးမြို့သို့ ကွင်းဆင်းဆောင် ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ ပညာရှင်အဖွဲ့သည် ကလေးမြို့သို့ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်က ရောက်ရှိခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာ ၃၀ရက်တွင် ကလေးမြို့ ရာဇဝါဟ်ကျေးရွာသို့သွားရောက်၍ ခုံတိုးမြို့သာရှိ တောင်သူများနှင့်

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် ကြီးကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ စပါးစိုက်ခင်းများကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဆက်လက်၍လည်း ကလေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေကြီးရေလွှမ်း၍ ပျက်စီးခဲ့သော မိုးသီးနံ့စိုက်ပျိုးမြေများသို့သွားရောက်၍ စိုက်ပျိုးပြီးစိုက်ခင်းများရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းရေးနှင့် ဆက်လက်စိုက်ပျိုးကြမည့် ဆောင်းသီးနှံများကို အောင်မြင်စွာစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများအပေါ် ကွင်းဆင်းလေ့လာခြင်း၊ နမူနာများရယူခြင်း၊ တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအကြံပြုခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(၃၃၄)

**ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်မှုများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး**

**ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂**  
ရန်ကုန်အောက်ပိုင်းခရိုင် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၌ ရွေးကောက်ပွဲကာလ လုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကြည့်မြင်တိုင် အထက(၁)ကျောင်း မြဝတီရည်ခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲလင်းအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးသင်းက ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားမှုများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားကာ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်သန်းက ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဥပဒေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

တင်ဝင်းလေး(ကြည့်မြင်တိုင်)



# ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး စာအုပ်ရိုရာသို့

ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ်သည် မုံရွာတက္ကသိုလ်မှ နံနက်စောစော ထွက်လာခဲ့ကြသော်လည်း မန္တလေးတောင်ခြေသို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် နေအတော်စောင်းနေပြီဖြစ်ပါသည်။ တက္ကသိုလ်မှ ထွက်လာကြပြီး မုံရွာမိုးညှင်း သမ္မုဒ္ဒေ၊ လေးကျွန်းစင်္ကြာ ရပ်တော်မှ၊ ဗောဓိတစ်ထောင်၊ စစ်ကိုင်းကောင်းမူတော်နှင့် မန္တလေးမဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်တို့ကို ဝင်ရောက်ဖူးမြော်ကြပြီးမှ မန္တလေးတောင်သို့ လာခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သဖြင့် နောက်ကျနေခြင်းဖြစ်ပါ၏။

ကျွန်တော်တို့သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာခရိုင် ဘုတလင်မြို့နယ်ရှိ ညောင်ကန်ကြေးခေတ်ဒေသသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာရေး ခရီးထွက်ခဲ့ကြသည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရှေးဟောင်းသုတေသနပညာဌာနမှ မဟာဝိဇ္ဇာ၊ ဒီပလိုမာနှင့် ဒုတိယနှစ် ထူးချွန်ကျောင်းသားများ ဖြစ်ကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်တွင် ထင်ရှားလှသော ဆရာတော် ဦးဗုဓိဖွားမြင်ခဲ့ရာ ဇာတိမြေလည်းဖြစ်၊ မြန်မာ့ရှေးဟောင်းကြေးခေတ်ဒေသလည်းဖြစ်သည့် ညောင်ကန်ကျေးရွာတွင် ငါးရက်ကြာ လေ့လာမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး ရန်ကုန်သို့အပြန်တွင် စစ်ကိုင်း၊ အမရပူရနှင့် မန္တလေးမြို့များသို့ ဝင်ရောက်ကာ စေတီပုထိုးများကို ဝင်ရောက်လှည့်လည်ဖူးမြော်ကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကြီးကြပ်ဆရာဆရာမ ငါးဦးနှင့် သင်တန်းသား ၄၇ ဦး လိုက်ပါလာသော ကျွန်တော်တို့ကားသည် မန္တလေးတောင်ခြေရှိ ကုသိုလ်တော်ဘုရား တောင်ဘက်မှခိုင်အနီးရှိ ရေကန်ကြီးဘေးတွင် ရပ်လိုက်ပါသည်။ လိုက်ပါလာသူကြသူများအားလုံး ကားပေါ်မှဆင်းကြပြီးနောက် ကြီးကြပ်သူဆရာများက မန္တလေးတောင်ပေါ်သို့ တက်လိုသူများအတွက် ကားစီစဉ်နေချိန်တွင် ကျွန်တော်က မန္တလေးတောင်ပေါ်သို့မလိုက်တော့ဘဲ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်ကြီးရှိနေသော ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းသို့ လျှောက်လာခဲ့သည်။

ဘုရားမုခ်ပေါက်ဝဲ ဝဲဘက်တွင် ရတနာပုံမန္တလေးမြို့တည်နန်းတည် နှစ် ၁၅၀ ပြည့် မော်ကွန်းကျောက်စာတိုင်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ ကျောက်စာတိုင်ပေါ်တွင် မင်းတုန်းမင်းကြီးထိုင်နေသည့်ပုံ ရုပ်ထုကို မြင်နေရသည်။ ယင်းကျောက်စာတိုင်အနီးတွင် ကုလသမဂ္ဂပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ (UNESCO)၏ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်အထိမ်းအမှတ် စိုက်ထူထားသည့် သလင်းကျောက်ဖြူတုံးကို တွေ့မြင်ရသည်။ ယင်းကျောက်တုံးပေါ်တွင် ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းအတွင်းရှိ ပိဋကတ်ကျောက်စာချပ်များအား ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၈ ရက် ရက်စွဲဖြင့် ယူနက်စကိုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးချုပ်က အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အသိအမှတ်ပြုလွှာကို ဖော်ပြထားသည်။



မုခ်ပေါက်၏ ယာဘက်တွင်မူ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်ကြီးအမည်ပါ ကျောက်စာချပ်ကြီးကို တွေ့ရသည်။ ကျောက်စာချပ်ကြီးပေါ်တွင် မဟာလောကမာရဇိန်ကုသိုလ်တော်ဘုရား ခေါင်းစဉ်အောက်ဝယ် ဘုရားဝင်းအတွင်းရှိ ပိဋကတ်ကျောက်စာများ အကြောင်း၊ မှတ်တမ်းအကျဉ်းကို အင်္ဂလိပ်မြန်မာ နှစ်ဘာသာဖြင့် ရေးထိုးထားသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကြီးဆုံး စာအုပ်ကြီးဟု တင်စားခေါ်ဝေါ်ကြသည့် ကျောက်သားစာအုပ်ကြီးသည် ကျွန်တော်ရောက်ရှိနေသည့် မန္တလေးတောင်ခြေ မဟာလောကမာရဇိန် ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းအတွင်း၌ တည်ရှိနေပေသည်။

မန္တလေးသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၁၅၀ ကျော် (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၂၁ ခုနှစ်)တွင် ကုန်းဘောင်ခေတ် ၁၀ ဆက်မြောက်ဘုရင်ဖြစ်သူ မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး တည်ထားခဲ့သည့် ရတနာပုံနေပြည်တော်ဖြစ်သည်။



မင်းတုန်းမင်းကြီးသည် ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်၏ ပိဋကတ်သုံးပုံကျမ်းစာများကို ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်ကာ မဟာလောကမာရဇိန် ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းအတွင်း စိုက်ထူထားခဲ့ရာ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်ကြီးအဖြစ် ထင်ရှားလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတကာမှ ခရီးသွားများက နေ့စဉ်လိုလို လာရောက်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကြပေသည်။

ဘုရားဝင်းအတွင်းသို့ ကျွန်တော်ဝင်သွားချိန်သည် ညနေခင်းဖြစ်သော်လည်း လူရှင်းနေသည်။ စေတီတော်သမိုင်းစာအုပ် ဝယ်ယူလိုသဖြင့် စေတီတော်စောင်းတန်းထိပ်တွင် ထိုင်နေသူတစ်ဦးကို မေးမိပါသည်။ ကျွန်တော့်အား ဧည့်သည်မှန်းရိပ်မိဟန်တူသော ထိုသူက “ဒီမှာဘုရားသမိုင်းစာအုပ် သီးသန့်ရောင်းတာမရှိပါဘူး။ လူထု ဒေါ်အမာရဲ့ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်ကြီးဆိုတဲ့ စာအုပ်ပဲ ရောင်းပါတယ်”ဟု ရှင်းပြသည်။ လူထုဒေါ်အမာ စာအုပ်က ကျွန်တော့်ထံတွင်ရှိသဖြင့် ကျွန်တော် မဝယ်တော့ပါ။

ကျွန်တော်လည်း တစ်ယောက်တည်း စောင်းတန်းအဆုံးထိ လျှောက်သွားကာ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်အား ရှိခိုးကန်တော့ပြီး စောင်းတန်းအပြင်သို့ထွက်လိုက်ပါသည်။ ၁၃ ဧက ကျယ်ဝန်းသော စေတီတော်ဝင်းအတွင်း၌ အဖြူရောင်ဆေးသုတ်ထားသည့် ကျောက်စာရံများကို အများအပြားတွေ့ရသည်။

ကျောက်စာချပ်များသည် ပထမမဟာရံတံတိုင်းအတွင်း ၄၂ ချပ်၊ ဒုတိယမဟာရံတံတိုင်းအတွင်း ၁၆၈ ချပ်၊ တတိယမဟာရံတံတိုင်းအတွင်း ၅၁၉ ချပ် ရှိပြီး စုစုပေါင်း ၇၂၉ ချပ်ဖြစ်သည်။ ကျောက်စာတစ်ချပ်စီအတွက် အုတ်ပြသားစိုက်တစ်ခုစီ ပြုလုပ်ထားသဖြင့် ပြသားစိုက်ပေါင်း ၇၂၉ တိုက် ဖြစ်သည်။ ကျောက်စာ ချပ်များကို ယခင်က ရွှေရောင်စာလုံးများဖြင့် ဖတ်ရှုနိုင်ခဲ့သည်ဟုဆိုသော်လည်း ယခုအခါတွင် စာလုံးအများစုမှာ ရွှေရောင်များမရှိတော့ဘဲ အနက်ရောင်များ ထင်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ အချို့ကျောက်စာများတွင် မည်သည့် အရောင်မှမရှိတော့ဘဲ ကျောက်ထွင်းရာ စာလုံးများကိုသာ တွေ့ရပေသည်။

ကုသိုလ်တော်ဘုရားသည် မင်းတုန်းမင်း မန္တလေးမြို့ကိုတည်ပြီးချိန်တွင် မဟာလောကမာရဇိန်စေတီဟု ခေါ်တွင်ခဲ့ကြသော်လည်း မင်းတုန်းမင်း၏ ကြီးမားသောသာသနာပြု လုပ်ငန်းဖြစ်သည့် ပိဋကတ်ကျောက်စာတော်များကြောင့် (မင်းတုန်းမင်း၏) ကုသိုလ်တော်ဘုရားဟု ထင်ရှားခဲ့သည်။ ကျောက်စာပြသားစိုက်များအကြားတွင် ချားပင်များ၊ ခရေပင်များကို စိုက်ပျိုးထားခဲ့ရာ သက်တမ်းနှစ်တစ်ရာကျော်နေပြီဖြစ်ပြီး အချို့သော အပင်များတွင် စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် ခုနှစ်သက္ကရာဇ်ကို ဖော်ပြ ထားသည့် ဆိုင်းဘုတ်ငယ်များကို ချိတ်ဆွဲထားသည်ကို မြင်ရသည်။

လွန်ခဲ့သော နှစ် ၁၄၀ ကျော်က ထွင်းထုစိုက်ထူခဲ့သည့် အဆိုပါကျောက်စာများသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာနှင့်ပတ်သက်သည့် သမိုင်းကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုတန်ဖိုးရှိသည့် မှတ်တမ်းအချက်အလက်များကို ပြည့်စုံစွာဖော်ပြထားနိုင်သည့်အတွက် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်(Memory of the World) စာရင်းဝင်အဖြစ် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် သတ်မှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ သို့အတွက် ကုလသမဂ္ဂ ပညာရေး၊

သိပ္ပံနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့(UNESCO)၏ ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်အထိမ်းအမှတ် ကျောက်စာ(MoW Logo) အား ကုသိုလ်တော်ဘုရား တောင်ဘက်မှခိုင်ရှိ မင်းတုန်းမင်းကြီး ရုပ်ထုအနီးတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် မေလ ၈ ရက်က စိုက်ထူခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်အဖြစ် ထင်ရှားသည့် ကုသိုလ်တော်ဘုရား ကျောက်စာများသည် ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင် မင်းတုန်း မင်းကြီး၏ ကုသိုလ်တော်ဖြစ်ပြီး ဗုဒ္ဓပိဋကတ်တော်သုံးပုံနှင့် နေတ္တိကျမ်း၊ မိလိန္ဒပဉ္စကကျမ်း၊ ပေဋကောပဒေသဟူသည့် သုတ်သုံးကျမ်းကို ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ကျောက်စာအရေအတွက် ၇၂၉ ချပ်ရှိပြီး ယင်းတို့ကို ခရစ်နှစ် ၁၈၆၀ ခုနှစ်မှ ၁၈၆၈ ခုနှစ်အထိ ရေးထိုးခဲ့ရသည်။ ကျောက်စာချပ်တစ်ချပ်သည် အလျား ၅ ပေ၊ အနံ ၄ ပေ ၆ လက်မ၊ အထူ ၆ လက်မ ရှိပြီး မြေကြီးထဲသို့ အနက်တစ်ပေ စိုက်ထားသည်။ ကျောက်စာများတွင် မြန်မာအက္ခရာဖြင့် ထွင်းထုထားသည့် ပိဋကတ် ပါဠိတော်များ စာလုံးပိုင်းများကို သံတိုင်ပေါက်များအကြားမှ ကျွန်တော်တွေ့နေရပါသည်။

ကျောက်စာချပ်များပေါ်တွင် ထွင်းထားသော ပါဠိတော်များသည် ၁၈၇၁ ခုနှစ်တွင် မင်းတုန်းမင်းလက်ထက် ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင်ပွဲ၌ သင်္ဂါယနာတင် သံဃာတော်အပါး ၂၄၀၀ တို့က တစ်ရက်လျှင် ၂၄ နာရီကြာ ၅ လနှင့် ၃ ရက်ကြာ မရပ်မနား ရွတ်ဖတ်သရဇ္ဈာယ်ခဲ့ကြသော ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်၏ ပိဋကတ်တော်များဖြစ်ကြသည်။ ထိုပိဋကတ်တော်များအား ၁၉၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် စာအုပ်များအဖြစ် ရိုက်နှိပ်ခဲ့ရာတွင် တစ်အုပ်လျှင် ဂရိတ်ပရိုင်မာ စာလုံးဖြင့် ရှိုင်ရယ် ရှစ် ချိုးဆိုက် စာမျက်နှာ ၄၀၀ ဝန်းကျင်ရှိသော စာအုပ်ပေါင်း ၃၈ အုပ် ရိုက်နှိပ်ခဲ့ရသည်။ လူတစ်ယောက်သည် ထိုပိဋကတ်တော်များကို တစ်နေ့လျှင် ရှစ်နာရီ ပုံမှန် ဖတ်မည်ဆိုလျှင်ပင် တစ်နှစ်နှင့် သုံးလခန့် ဖတ်ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၀၄ ခုနှစ်တွင် နန်းတက်ခဲ့သည့် မင်းတုန်းမင်းသည် နန်းတက်ပြီး ခုနှစ် နှစ်အကြာတွင် နေပြည်တော် အမရပူရ မှ နေပြည်တော် အသစ်တစ်ခုသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန်ရည်ရွယ်၍ ၁၂၂၁ ခုနှစ်တွင် မန္တလေးမြို့ကို တည်ခဲ့သည်။ မန္တလေး မြို့တည်နှစ်ကို “အောင်ကျော်ချမ်းအေး၊ မန္တလေး”ဟု မှတ်သားကြသည်။ မင်းတုန်းမင်းသည် “မြို့ကျုံးစေတီ၊ သီရိလှိုင်မောင်း၊ သိမ်ကျောင်း၊ သုဓမ္မာ၊ ရွှေစာ အမြတ်၊ ပိဋကတ်တိုက်၊ သမိုက် မြဲမြံ၊ ခုနှစ်တန်ကို၊ ဆော်ဖန်အောင်စည်၊ တစ်ပြိုင်တည်”ဟူသည့် မြို့အင်္ဂါ ခုနှစ်ရပ်အတိုင်း ၁၂၂၁ ခုနှစ်၊ကဆုန်လဆုတ် ၆ ရက်တွင်(၁) နန်းမြို့ (၂)ကျုံး (၃)မဟာ လောကမာရဇိန် စေတီ (၄)ပဋ္ဌာန်း မဟာရွှေသိမ် (၅)အတုမရိုကျောင်း (၆) သုဓမ္မာရပ် (၇) ပိဋကတ်တိုက် တို့ကို တစ်ပြိုင် တည်း ပုဏ္ဏားတင်ခဲ့သည်။ ပိဋကတ်ကျောက်စာတော်များကို မန္တလေး၏ မူလဘူတ ခုနှစ်ဌာန အနက်တစ်ခု အပါအဝင်ဖြစ်သော မဟာလောကမာရဇိန် စေတီတော်၏ မဟာရံတံတိုင်း သုံးထပ်အတွင်း မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၃၃ ခုနှစ် (ခရစ်နှစ် ၁၈၇၁ ခုနှစ်) စိုက်ထူခဲ့ရာ ယခုအခါ သက်တမ်း ၁၄၄ နှစ် ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

မင်းတုန်းမင်းသည် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ ဘုရားရှင်ဟောကြား

## မောင်သာ(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

ခဲ့သမျှသော ပါဠိတော်များကို ကမ္ဘာတည်သ၍ တည်တံ့နေစေလို သည့်ဆန္ဒ၊ မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ ပိဋကတ်တော်များကို သာသနာပ ကာလတိုင် တည်ရှိနေစေလိုသည့်စေတနာ တို့ကြောင့် အမှားအယွင်းကင်းစင်သော ပိဋကတ်စာများကို ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်ထားရန် စီစဉ်ခဲ့သည်။ ပေစာများဖြင့်ရိုထားနှင့်ပြီးသော ပိဋကတ်တော်များသည် အရှည်မတည့်တို့နိုင်ဘဲ တစ်ချိန်ချိန်တွင် ပျက်စီးသွားမည်ကို မြော်မြင်ကာ ကျောက်သားပေါ်တွင် ရေးထွင်းခဲ့သည်။

မင်းတုန်းမင်းကြီးသည် မန္တလေးမြို့ကို မတည်မီ ပထမအဆင့်အနေဖြင့် ၁၂၀၈ ခုနှစ်တွင် ပိဋကတ်တော်များအား ရွှေရေး၊ မင်ရေး၊ ကညစ်ရေး သုံးမျိုးဖြင့် ပေရွက်များပေါ်တွင် ရေးကူးစေခဲ့သည်။ ထိုသို့မရေးကူးမီ သာသနာပိုင် ဆရာတော် ဦးစီးသည့် ပိဋကတ်ဆရာတော် လေး ပါး၊ စာကြည့်ဆရာတော် အပါး ၃၀၊ စာတည်းဆရာတော် အပါး ၅၀ နှင့် ပိဋကတ် အကျော်ဆရာတော် အပါး ၅၀ တို့က ရေးကူးမည့် စာများ မှန်မမှန်ဦးစွာ စေ့စပ်သေချာစွာကြည့်ရှု စစ်ဆေးကြပြီးမှ ပိဋကတ် တိုက်စိုး၊ သွေးသောက်ကြီး၊ တိုက်စောင့်၊ အကြပ်၊ အစုရေး၊ ပိဋကရေး စသော အမှုထမ်း တစ်ရာကျော်အား ကညစ်ဖြင့် ရေးကူးစေခဲ့သည်။ ထိုသို့ ရေးကူး နေစဉ် ဒက္ခိဏရာမ ဆရာတော်၊ မြင်းဝန်တိုက် ဆရာတော်နှင့် ဆီးဘန်နီ ဆရာတော် တို့က ကြပ်မတ်ပေးခဲ့ကြသည်။ ပေစာများအားလုံး ရေးကူးပြီးချိန်တွင် လွတ်စာရေးများကို စစ်ဆေးစေပြီး တံဆိပ်တော်ရ စာတည်း၊ စာချ ဆရာတော်များက ထပ်မံတည်းဖြတ်ကြသဖြင့် အမှားအယွင်းလုံးဝ ကင်းစင်သော ပိဋကတ်ပေမူကိုရရှိခဲ့သည်။

ရွှေရေး၊ မင်ရေး၊ ကညစ်ရေး ပိဋကတ် ပေစာထုတ်ပေါင်း နှစ်ရာကျော်ကို အမရပူရပိဋကတ် တိုက်မှ မန္တလေးတောင် ခြေရှိ ပိဋကတ်တိုက်တော်သို့ ပြောင်းရွှေ့ထားခဲ့သည်။ မင်းတုန်းမင်း တည်ခဲ့သော ပိဋကတ်



တိုက်တော်သည် ကျောက်တော် ကြီး ဘုရားမြောက်ဘက်၊ မန္တလေးတောင်ခြေတွင် တစ်ချိန်ကရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအခါတွင်မူ မတွေ့ရတော့ပါ။

မင်းတုန်းမင်းသည် ၁၂၃၃ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပဉ္စမသင်္ဂါယနာ မတိုင်မီ သန့်စင်သော ပိဋကတ်ပေမူများကို စကျင်ကျောက်ပြားများပေါ်သို့ ရေးကူးထွင်းထုခဲ့ပြီး စာလုံးများအားလုံးကို ရွှေမင်သွင်းခဲ့သည်။ ဝိနည်း ငါး ကျမ်း ကျောက်စာ ၁၁၁ ချပ်၊ အဘိဓမ္မာ ခုနှစ် ကျမ်း ကျောက်စာ ၂၀၈ ချပ်၊ နိကာယ် ငါး ရပ်နှင့် သုတ်သုံးကျမ်းကျောက်စာ ၄၁၀ ချပ် ရှိ၍ စုစုပေါင်း ကျောက်စာ ၇၂၉ ချပ်ဖြစ်ပြီး ၁၂၃၀ ပြည့်နှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၁၄ ရက်တွင် ကျောက်စာချပ်များ အားလုံးကို ရေးထိုး ပြီးစီးခဲ့သည်။

မင်းတုန်းမင်းကြီးသည် မန္တလေးနန်းတွင်း၌ ခမ်းနားသော တန်ဆောင်းကြီး တစ်ခုဆောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ထိုတန်ဆောင်း အတွင်းတွင် ပိဋကတ် သုံးပုံ ကျောက်စာများကို မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၂၂ ခုနှစ်၊တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁ ရက် (၁၄၊၁၀၊၁၈၆၀) တွင် စတင်ထုလုပ်ခဲ့ရာ ခုနှစ်နှစ်၊ ခြောက်လ၊ ၁၄ ရက်မျှ ကြာမြင့်ခဲ့ပြီး ၁၂၃၀ ပြည့်နှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၁၄ ရက်(၄၊ ၅၊ ၁၈၆၈) တွင် ပြီးစီးခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



### သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာ ဆေးပက်ဝင်အပင်များအကြောင်း ပညာပေးဟောပြော

ခမောက်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၂

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာ ဆေးပက်ဝင်အပင်များအကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ကော့သောင်း မြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းကြီးမှ ကော့သောင်း မြို့နယ် ခမောက်ကြီးမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ကော့သောင်းမြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်မာကြည်က သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းကာကွယ် ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် သစ်ပင်များ စည်းကမ်းမဲ့ခတ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ရန်၊ စည်းကမ်းမဲ့ခတ်ထွင်ခြင်းအားဖြင့် ကြိုတွေ့နိုင်သည့် မြေပြိုခြင်း၊ ရေကြီးခြင်းစသော ဆိုးကျိုးများအကြောင်း၊ ထို သို့သောဆိုးကျိုးများမဖြစ်ပွားရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးပါဝင်ကူညီဆောင် ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကော့သောင်းမြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းဝင် ဒေါ်အေးအေးထိုက်က မိမိပတ်ဝန်းကျင်ရှိ သစ်ပင်ပန်းပင်များမှ တိုင်းရင်းဆေးအဖြစ် ဆေးပက်ဝင်သည့် အပင်များအကြောင်း၊ ဆေးခန်းဆေးရုံ သို့ မသွားရောက်နိုင်ချိန်တွင် မိမိပတ်ဝန်းကျင်ရှိအပင်အရွက်များမှ အရေး ပေါ် ကောင်းမွန်ပြီး ထိရောက်စွာကုသနိုင်သော အပင်အရွက်များအကြောင်း၊ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာနှင့်ပတ်သက်၍ ဖတ်ရှုလေ့လာမှတ်သားသင့်သော စာအုပ်ကောင်းများအကြောင်းတို့ကို ဟောပြောဆွေးနွေးခဲ့သည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

### ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

ထားဝယ် အောက်တိုဘာ ၁၂

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို အောင်မြင် စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံ ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ထားဝယ်မြို့ရှိ တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဇော်လွင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးကြည်လင်းက ရွေးကောက်ပွဲအတွက် လုံခြုံရေးကိစ္စများ စီမံဆောင် ရွက်ထားမှု၊ အထူးရဲများ ခန့်အပ်ထားမှုအခြေအနေ၊ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလ ပါတီများ၏အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများက မိမိတို့မြို့နယ်အလိုက် နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ထားမှု များကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများကလည်း ရွေး ကောက်ပွဲကာလတွင် ဖြစ်ပွားနိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ တင်ပြ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဗို:ရွှေသန်း(ထားဝယ်)

### မဲရုံများနှင့် ဒုမဲရုံများများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပုံသင်တန်းပွင့်

ညောင်လေးပင် အောက်တိုဘာ ၁၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ်အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲကာလတွင် မဲရုံများ၊ ဒုမဲရုံများနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည့်သူများအား လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပုံသင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ဖွင့်လှစ်ပို့ချ ခဲ့သည်။

ညောင်လေးပင်မြို့ သီရိရတနာခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်သည့် အဆိုပါသင်တန်းတွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းအေးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပဲခူးခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ လက်ထောက်ညွှန် ကြားရေးမှူး ဦးမင်းသက်နောင်က မဲရုံများနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်ရက်တွင် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ၏ လုပ်ငန်း တာဝန်များ၊ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများနှင့် မီဒီယာများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ အကြောင်းတို့ကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပို့ချခဲ့သည်။ သင်တန်းသို့ ညောင်လေး ပင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများမှမဲရုံများ၊ဒုမဲရုံများနှင့်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

နေလင်း(ညောင်လေးပင်)

### ရှောင်ကွင်းလမ်းမှ တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများတင်ဆောင်လာသောယာဉ်ကို သိမ်းဆည်း

တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၁၂

ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ မယ်ယန်းကျေးရွာ ရှောင်ကွင်းလမ်း၌ FDA အထောက် အထားမပါရှိဘဲ တရားမဝင်တင်သွင်း လာသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ အလှကုန်ပစ္စည်းများ၊ အထည်မျိုးစုံ နှင့် နိုင်ငံခြားအရက်များကို အောက် တိုဘာ ၈ ရက်ညနေပိုင်းက သိမ်း ဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က တာချီလိတ်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းတာဝန်ခံ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်ရဲဝင်း၏ စီစဉ်ညွှန်ကြားမှုဖြင့် ထုတ်နုတ်မိဘိုင်းအဖွဲ့မှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်အောင်ဦးစီး အဖွဲ့သည် မယ်ယန်းကျန်သွယ်ရေး စခန်းအား ရှောင်ကွင်း၍ မသင်္ကာ ဖွယ်ရာ မှန်လုံယာဉ်ငယ်တစ်စီး မယ်ဟုတ် ချောင်းဘေးတောလမ်း အတိုင်း ဝင်ရောက်သွားကြောင်း သတင်းအရ မယ်ယန်းရှောင်ကွင်း လမ်းကို အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ ပိတ်ဆို့ စောင့်ကြည့်နေစဉ် ညနေ ၄ နာရီခွဲ တွင် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများ တင် ဆောင်လာသော မှန်လုံယာဉ်ငယ်ကို ရှောင်ကွင်းလမ်းပေါ်၌ တွေ့ရှိရပြီး မယ်ယန်းစစ်ဆေးရေး စခန်းသို့ မောင်းနှင် ယူဆောင်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ်မှ FDA အထောက်အထား



မပါရှိဘဲ တရားမဝင်တင်သွင်းလာ သည့် စားသောက်ကုန် အချို့နှင့် ဖုံးကွယ်၍ တရားမဝင် တင်သွင်း လာသည့် နိုင်ငံခြားမြစ် Chivas အရက် ၂၅ ဖာ၊ Red Lable အရက် ၅၅ ဖာ၊ ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် SPA လုပ်ငန်းသုံး အလှကုန်ပစ္စည်းများ၊ အထည်မျိုးစုံ စုစုပေါင်း တန်ဖိုး ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ခန့်ကို သိမ်း ဆည်းရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်၌ မော်တော်ယာဉ်ကို ကျေးရွာချင်းဆက် ရှောင်ကွင်းလမ်း အတွင်းမှ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ခြင်း၊ ယာဉ် ပေါ်တွင် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း များနှင့် ဖုံးကွယ်၍ ကန်သတ်ကုန် ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် နိုင်ငံခြားမြစ် အရက်များကို ပမာဏကြီးမားစွာ သယ်ယူလာခြင်း၊ ယာဉ်ပိုင်ရှင်များ အနေနှင့်လာရောက်ဆက်သွယ်ခြင်း မရှိဘဲ ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးကိုသာ ငှားရမ်း၍ မောင်းနှင်သယ်ယူမှုပြု လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ ရှိရသည့်အတွက် မော်တော်ယာဉ် အား နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်း ဆည်းပြီး တရားမဝင်သယ်ဆောင် လာသည့် ပစ္စည်းမျိုးစုံကို တာချီ လိတ်မြို့နယ် အကောက်ခွန်ဦးစီး ဌာနသို့အပ်နှံကာ အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက် ထားကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ခိုရ်(တာချီလိတ်)

### ထီးချိုင့်မြို့နယ်၌ (၁၆)ခုတင်ဆံ့ တိုက်နယ်ဆေးရုံဖွင့်လှစ်

ထီးချိုင့် အောက်တိုဘာ ၁၂

ကသာခရိုင် ထီးချိုင့်မြို့နယ် ကြက်တကောင် ကျေးရွာ၌ (၁၆) ခုတင်ဆံ့တိုက်နယ်ဆေးရုံဖွင့်ပွဲ ကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ကြက်တကောင်ကျေးရွာသည် ထီးချိုင့်မြို့မှ ရေမိုင် ၁၂ မိုင်ကွာဝေးသောဒေသဖြစ်ပြီး ကျန်းမာ ရေးအတွက် ထီးချိုင့်ဆေးရုံကိုသာ အားကိုးနေရ သည့် ကျေးရွာဖြစ်သည်။ ကျေးရွာနေပြည်သူများ၏ အခြေအနေရ ဆေးရုံသို့ မလာနိုင်ကြသည့်အခါ မိမိတို့၏ကျန်းမာရေးအတွက် အားကိုးအားထားပြု စရာ မရှိသဖြင့် ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အဆင်ပြေစေရေး အတွက် ဆရာတော်အရှင်ဇာဂရက ဦးဆောင်ပြီး ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများ၏ ထက်သန်သည့် ဆန္ဒ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ပံ့ပိုးမှုများကြောင့် တိုက်နယ်ဆေးရုံကြီးကို အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တိုက်နယ်ဆေးရုံဖွင့်လှစ်သဖြင့် ကြက်တ ကောင် ကျေးရွာသာမက ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အင်ဒေါင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ မဲဟင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ချိပ်သင်ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ကျေးရွာပေါင်း ၁၅ ရွာနေ ပြည်သူများအတွက်လည်း ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးရုံသို့တာဝန်ကျသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာနေထိုင်နိုင်ရေးအတွက်လည်း

ပြည်သူများဘက်က လိုလေသေးမရှိ ကူညီဖြည့် ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရပ်မိ ရပ်ဖတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးဘိုကျားက ပြောသည်။

ဆေးရုံဖွင့်ပွဲတွင် ဆေးရုံမူဒ်ဦးကို အလှူရှင် ဆရာတော် အရှင်ဇာဂရ တိုင်းဒေသကြီးကုသရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာကံဘို၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးထွန်းမြင့်၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော် မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းအေးဆွေနှင့် ရပ်မိရပ်ဖဦးဘို ကျားတို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ကြပြီး ဆေးရုံဆိုင် ဘုတ်ကို ဆရာတော်အရှင်ဇာဂရနှင့် စစ်ကိုင်း ဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်သိန်းတို့က စက်ခလုတ်ဖွင့်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

စောကလျာ(ထီးချိုင့်)

### သောက်သုံးရေရရှိမှုနှင့်ရေမီတာသုံးရေပေးရေးစနစ်ဆောင်ရွက် စစ်တမ်းကောက်ယူ

ပုလဲ အောက်တိုဘာ ၁၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာ ပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးရွာများ၏ သောက်သုံးရေရရှိမှု နှင့် ရေမီတာသုံးရေပေးရေးစနစ် ဆောင်ရွက်လိုမှု အခြေအနေအပါ အဝင်အချက်အလက်များကို အောက် တိုဘာလဆန်းမှစတင်၍ စစ်တမ်း ကောက်ယူလျက်ရှိသည်။ ပုလဲမြို့နယ်

အတွင်းရှိ ကျေးရွာများရဲ့သောက်သုံး ရေရရှိမှုနှင့် ရေမီတာသုံးရေပေးရေး စနစ် စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန်အတွက် ယခု လက်ရှိရေရယူသုံးစွဲနေတဲ့ ပုံစံစနစ် များ၊ ရေတင်စနစ်များ၊ ရေတင်စနစ် နှင့် ဆက်သွယ်တဲ့အနေအထား ပေအကွာအဝေး ကျေးရွာမြေပုံ၊ မြေ အနိမ့်အမြင့်၊ ကျေးရွာရဲ့ရေသုံးစွဲမှု စနစ်စတင် အချက်အလက်များကို စစ်တမ်းကောက်ယူနိုင်ရေးအတွက်

အဖွဲ့သုံးဖွဲ့ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁ ရက်ကနေ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ ကျေးရွာ ၁၈၈ ရွာသို့တွင်းဆင်းပြီး စစ်တမ်း ကောက်ယူသွားမှာဖြစ် ကြောင်း ပုလဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီး အရာရှိက ပြောသည်။

အဆိုပါ စစ်တမ်းကောက်ယူပြီး ပါက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် စီမံကိန်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို အပိုင်း

**စာမျက်နှာ ၁၆ မှ**  
ပိဋကတ် တော်များကို ကျောက်ထက် အကွာရာတင်ပြီး သုံးနှစ်အကြာ ၁၂၃၃ ခုနှစ် တန်ခူး လဆုတ် ၁၁ရက် မြန်မာ နှစ်ဆန်းတစ်ရက် (၁၅ | ၄ | ၁၈၇၁) တွင် ပဉ္စမ အကြိမ် သင်္ဂါယနာတင်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။  
စေတီတော်ဝင်းအတွင်း ကျောက်စာပြာသာဒ်တိုက်များ အားလိုက်ကြည့်နေရင်း အချိန်ကုန်မှန်းမသိ ကုန်သွားခဲ့ သည်။ ရေးထိုးထားသော စာများသည် ပါဠိတော်များဖြစ် သဖြင့် ကျွန်တော် နားမလည်သော်လည်း ကြည့်နိုင်သမျှ လိုက်ကြည့်မိခဲ့ပါသည်။  
ကုသိုလ်တော် စေတီဝင်း ပထမ မဟာရံတံတိုင်း အတွင်း အင်္ဂါထောင့်သို့ ကျွန်တော် ရောက်သွားသည့် အခါတွင် ပိဋကတ်သုံးပုံကို ကျောက်ထက်အကွာရာ တင်ခဲ့သည့် သမိုင်းမော်ကွန်းကျောက်စာ တစ်ချပ်စိုက်

ထူထားသည်ကိုတွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ အထက်တွင်ဖော်ပြခဲ့ သည့် ကျောက်စာတော်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု မှတ်တမ်း များကို မြန်မာဘာသာဖြင့် ရေးထိုးထားသည်။  
မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး၏ ကျောက်စာအလှူတော် အတွက် ကုန်ကျသုံးစွဲခဲ့သည့် ကျပ် ၂၂ ကုဋေ ၆ သန်း ငွေစာရင်းကို တင်ပြထားသည့် အလှူတော်စာရင်း ကျောက်စာချပ်သုံးချပ်ကိုလည်း ပထမ မဟာရံ တံတိုင်း တနင်္ဂနွေထောင့်ရှိ ဂူနှစ်လုံးထဲတွင် စိုက်ထူထားပေ သည်။ ယင်းကျောက်စာ သုံးချပ်ကို ကြေးမြင် မိဖုရား၏ တိုက်တွန်းမှုကြောင့် ဝက်မရွပ်မြို့စားက ရေးသား စိုက်ထူထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။  
ယင်းကျောက်စာချပ် ၇၂၉ ချပ်အား ပဉ္စမသင်္ဂါယ နာတင်မှုအဖြစ် အတည်ပြု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ကုသိုလ် တော်ကျောက် စာများသည် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်ကြီး

အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ရုံသာမက၊ ဗုဒ္ဓပိဋကတ်တော်များကို အပြည့်စုံဆုံး မှတ်တမ်းတင်ထားသော တစ်ခုတည်း သော ထူးခြားသည့် မြန်မာတို့၏ မှတ်တမ်းအမွေ အနှစ်ဖြစ်ပေသည်။  
ကျောက်စာချပ်များအားကြည့်ပြီး ကျွန်တော် ဘုရား ဝင်းအတွင်းမှပြန်ထွက်လာခဲ့သည်။ မကြာမီ တောင်ပေါ် သွားကြသည့်သူများ ကားဖြင့် ပြန်ရောက်လာကြသည်။ “ဒယ်ဒီ ဘာတွေတွေ့ခဲ့လဲ”ဟု သမီးငယ်များက မေးကြသည်။  
“ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်ကြီးကို တွေ့ခဲ့တာပေါ့”ဟု ကျွန်တော် ပြန်ပြောလိုက်သဖြင့် သူတို့စိတ်ဝင်စားကြ ပြန်သည်။ သို့သော် တောင်သမန်သို့ ခရီးဆက်ကြရ ဦးမည်ဖြစ်သောကြောင့် ကုသိုလ်တော် ဘုရားသို့ဝင်ရန် အချိန်မရှိတော့ပါချေ။ ကားပေါ်တွင် ကျွန်တော် အနီး

၌ထိုင်နေသည့် သမီးငယ် နှစ်ယောက်အား ကုသိုလ် တော်ဘုရားအကြောင်း ကျွန်တော်ပြောပြခဲ့ပါသည်။  
မှောင်ရိပ်သန်းနေပြီဖြစ်သည့် မန္တလေးမြို့ကို ဖြတ် သန်းမောင်းနှင်ကာ တောင်သမန် အင်းသို့ မောင်းနှင် နေသည့် မော်တော်ယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာရင်း မင်းတုန်းမင်းကြီး၏ အမြော်အမြင်ကြီးမားခဲ့မှုနှင့် လုံ့လဥဿဟ စိုက်ခူးမှုများကို ကျွန်တော် တွေးတော နေမိခဲ့သည်။ ကုန်းဘောင်မင်းဆက် သာသနာပြုရှင် ဘုရင် မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး၏ ဗုဒ္ဓသာသနာတော် အရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် အမြော်အမြင် ကြီးမားခဲ့မှုနှင့် လုံ့လဥဿဟ စိုက်ခူးမှုများသည် မြန်မာ တို့၏ တန်ဖိုး မဖြတ်နိုင်သော ဂုဏ်ယူဖွယ်တစ်ရပ်အဖြစ် သမိုင်းတွင်လျက်ရှိနေပေတော့သည်။

ကျမ်းကိုး-ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ်(လူထုဒေါ်အမာ)



# ရှေးဟောင်းကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များတွေ့ရှိ

ငါးနန်းစွန် အောက်တိုဘာ ၁၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် ငါးနန်းမြို့နယ် ဝှမ်းကန်အုပ်စု ရွာသစ်ရွာအနီး မြို့သာ-တံတားဦးကား လမ်းဘေး၌ ပျူခေတ်ထက်စောပြီး နှစ်ပေါင်း လေးထောင် မှ ငါးထောင်ကြားဟု ခန့်မှန်းရသည့် ကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်တစ်ခုကိုတွေ့ရှိထားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှု(megalithic)ကို တွေ့ရှိခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှေးဟောင်းသုတေသနဌာန အင်းဝဌာနစုမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးနေနိုင် ထွန်းက ယခုတွေ့ရှိရသော ကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှုသည် ပျူခေတ်ထက်စောသည့် ယဉ်ကျေးမှုဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောက်တုံးများကို ယခုလိုလေးထောင်ပုံစံထားခြင်းမှာ သေဆုံးသူတစ်ဦး၏ အထိမ်းအမှတ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခန့်မှန်းခြေအားဖြင့် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း(၄၀၀၀-၅၀၀၀) လောက်ကဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်အထိကျောက်တုံးပုံ (၁၆) ပုံကို တွေ့ရှိထားကြောင်း၊ မပျက်စီးသေးသည့် ကျောက်တုံးပုံများလည်းရှိသေးကြောင်း ပြောသည်။

ရွာသစ်ရွာမှ ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးကလည်း ယခုကျောက်ပုံများကို ယခင်က ကျေးရွာမှကိုးကွယ်ရာ ဝေတီအဖြစ်မှတ်ယူပြီး ကိုးကွယ်မှုများရှိကြောင်း၊ ယခုနေရာသည် ဒေသအယူအဆအရ နတ်ကြီးသော နေရာဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောပြသည်။

ထိုကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှု ရှာတွေ့ရာသို့ မြင်းခြံခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်သင်းအောင်၊ ငါးနန်းမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ ယခုနေရာကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ ချဲ့နွယ်များရှင်းလင်းရေး၊ အကာအရံများ ကောင်းမွန်အောင်ပြုလုပ်ထားရေးတို့ကို မှာကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှုရှိရာနေရာသို့ လာရောက်လိုပါက မန္တလေး-တံတားဦး-မြို့သာ-မြင်းခြံ-ပုံဂံလမ်းမှ မြို့သာမရောက်မီ ကားလမ်းဘေးတွင် ရွာသစ်ရွာကို တွေ့နိုင်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ကျောက်တုံးယဉ်ကျေးမှုရှိရာသို့ သွားရောက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ **ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)**



## မျက်စိတိမ်ရောဂါ ဝေဒနာရှင် ၂၀၀ ကို အခမဲ့ခွဲစိတ်ပေး

မော်လမြိုင် အောက်တိုဘာ ၁၂

မျက်စိတိမ်ခွဲစိတ်ကုသမှု ရွေးလျားအစီအစဉ်ဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆရာဝန်နှင့် ဝန်ထမ်း ၂၅ ဦးအဖွဲ့နှင့် မော်လမြိုင် အထွေထွေဆေးရုံကြီးမှ တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်း၍ မွန်ပြည်နယ်အတွင်းမှ မျက်စိတိမ်ရောဂါ ဝေဒနာရှင် ၂၀၀ ကို မော်လမြိုင်မြို့ အထွေထွေဆေးရုံကြီး၌ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆရာဝန်များအဖွဲ့နှင့် မော်လမြိုင်အထွေထွေဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ဒေါက်တာမောင်မောင်နှင့် ဆေးရုံတာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်း၍ မော်လမြိုင်၊ ကျိုက်ထို၊ ကျိုက်မရော၊ မုဒုံ၊ ပေါင်၊ ချောင်းဆုံ၊ ရေး၊ သထုံ၊ သံဖြူဇရပ်နှင့် ဘီးလင်းမြို့နယ်များမှ မျက်စိတိမ်ရောဂါ လူနာ ၂၀၀ ကို ခွဲစိတ်ကုသပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ခွဲစိတ်ကုသပြီးနောက် အမြင်အာရုံ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသဖြင့် အလုပ်ပြန်လုပ်ပြီး ကျောင်းမပြီးသေးသည့် ကလေးများကို ကျောင်းဆက်ထားနိုင်ရန် ကြိုးစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခုလို ကုသပေးသည့် ဆရာဝန်နှင့် ဆရာမများအား အထူးကျေးဇူးတင်ကြောင်း ကျိုက်မရောမြို့နယ် သာသနာ့ကျေးရွာမှ လာရောက်ခွဲစိတ်ကုသခဲ့သူ ဦးတင်မောင်က ပြောသည်။

မျက်စိဝေဒနာရှင်များအား ခွဲစိတ်ကုသမှု ဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအုန်းမြင့်၊ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး

H.E Mr.Pisanu Suvana`atai ထိုင်းနိုင်ငံ ဆရာဝန်များအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်မော်လမြိုင်အထွေထွေဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ကြီးတို့က ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည့် မုဒုံမောင်မောင်



မျက်စိခွဲစိတ်ပြီး လူနာများကို မျက်စိပြန်မဖွင့်မီတွေ့ရစဉ်။

## မူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ဖြူး အောက်တိုဘာ ၁၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ် သာဓကန်ကျေးရွာအုပ်စု ကီလားအနောက်ရွာ၌ မူလတန်းလွန်ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ကျင်းပသည်။

ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးမျိုးမြင့်အောင်၊ ဖြူးမြို့နယ်ပညာရေးဌာန ဒေသမှူး ဆရာကြီး ဦးညွန့်ဦးနှင့် သာဓကန်ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရမ်းအောင်၊ ဝေဒနာရှင်တို့က ဂုဏ်ပြုဝမ်းမြောက်စကားပြောကြားပြီး ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ကျောင်းဆောင်သစ်ကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ချမှတ်ပေးသော နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး အနံ ပေ ၃၀၊ အလျားပေ ၉၀၊ သံတိုင်ကွန်ကရစ် သွပ်မိုး၊ အုတ်ကာ၊ တစ်ထပ်အဆောက်အအုံဖြစ်ကာ စာသင်ခန်းသုံးခန်းပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ **ဖြူးမြင့်ဦး**

## သတင်းတို

မူကြိုကလေးငယ်များဉာဏစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲဆုများချီးမြှင့်

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မူလတန်းကြိုကျောင်း၌ မိဘဆရာအသင်း နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် မူကြိုကလေးငယ်များ ဉာဏစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပရာ ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်သင်းသင်းမာက အမှာစကားပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးဆက်လက်ကျင်းပသည်။ ထို့နောက် ဉာဏစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများဖြစ်သော သီချင်း(ကျား၊မ)ပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာ(ကျား၊မ)ပြိုင်ပွဲ၊ ပန်းချီ၊ လက်ချောင်းပန်းချီ၊ စိတ်ကူးယဉ်ပန်းချီနှင့် ပုံပြင် ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသည့်ကလေးများအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ **စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)**

## နှစ်ထပ် လူနာဆောင်သစ် တည်ဆောက်မည်

ကွမ်းလုံ အောက်တိုဘာ ၁၂

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးခရိုင် ကွမ်းလုံမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ကွမ်းလုံမြို့နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာနက နှစ်ထပ်လူနာဆောင်သစ်ကို စတင်တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ပြီး ပန္နက်တင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ပန္နက်တင်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဟော်ရှောက်ချွန်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးထွန်းရင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပန္နက်များစိုက်ထူပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ နှစ်ထပ်လူနာဆောင်သည် အလျား ၁၃၄ ပေ၊ အနံ ၄၄ ပေ ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ ဖြင့် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

## လျှပ်စစ်အန္တရာယ်နှင့် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ခရမ်းမြို့နယ်၌ ပညာပေးဟောပြော

ခရမ်း အောက်တိုဘာ ၁၂

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ခရမ်းမြို့နယ်အတွင်း လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရေးနှင့် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲများကို ကျေးရွာများ၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ တစ်ကြိမ်ကျေးရွာ အထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ)၌လည်း အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ဟောပြောပွဲကျင်းပခဲ့သည်။

ရန်ကုန်မြို့တော် ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း ခရမ်းမြို့နယ်မန်နေဂျာ ဦးမြင့်ဆွေက လျှပ်စစ်နှင့်ပတ်သက်၍ အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်သည့် အပြုအမူများ၊ သတိပြုသင့်သော ဆောင်ရန်ရှောင်ရန်အချက်များကို ဟောပြောခဲ့ပြီး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူးကလည်း “မီးဘေးကို ကြိုတင်ကာကွယ်မှုဖြင့် အနိုင်ယူပါ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကာ လျှပ်စစ်နှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ကိုမင်း(ခရမ်း)**

## အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု လက်သမားနှင့် ပန်းရံသင်တန်းဆင်း

ကျိုက်လတ် အောက်တိုဘာ ၁၂

ဖျာပုံခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူ လက်သမားနှင့် ပန်းရံသင်တန်းဆင်းပွဲကို ကျိုက်လတ်မြို့ အစိုးရ စက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း၌ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ဖျာပုံခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးကြည်စောက အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ သင်တန်းသို့ ဖျာပုံ၊ ဘိုကလေး၊ ဒေးဒရီနှင့် ကျိုက်လတ်မြို့နယ်များရှိ ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား ၅၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့က မိရိုးဖလာအလုပ်ဖြစ်နေတဲ့ လယ်ပဲလုပ်တတ်တယ်။ အခုဒီယခုရောက်ရှိလာသည့် မဲပဲနှင့် မဲရုံသုံးပစ္စည်းများကို ရပ်ကွက်ကျေးရွာရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံသို့ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေသွားမည်ဟု သိရသည်။” **စိုင်း(သီပေါ)**



နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အသုံးပြုမည့် မဲပုံး၊ စီဂျဲလ်နှင့် မဲရုံသုံးပစ္စည်းများကို ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က တွေ့ရစဉ်။ (သီပေါမြို့နယ်၌ ရပ်ကွက် ၁၁ ခုနှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၆၇ ခုရှိပြီး မဲရုံပေါင်း ၁၀၂ ရှိကြောင်းနှင့် ယခုရောက်ရှိလာသည့် မဲပုံးနှင့် မဲရုံသုံးပစ္စည်းများကို ရပ်ကွက်ကျေးရွာရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံသို့ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေသွားမည်ဟု သိရသည်။) **စိုင်း(သီပေါ)**

သုစာနွယ်(ဖျာပုံ)



# ဘရာဇီးနဲ့ အာဂျင်တီးနားတို့ နိုင်ပွဲရအောင် ဖော်ဆောင်မယ့် ကမ္ဘာ့ဖလား ခြေစစ်ပွဲတောင်အမေရိကဇုန် ဒုတိယပွဲစဉ်

၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလား ခြေစစ်ပွဲရဲ့ (တောင်အမေရိကဇုန်) ခြေစစ်ပွဲ ဒုတိယပွဲစဉ်တွေကို အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်မှာ ဆက်တိုက်ကစားဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပထမ ပွဲစဉ်မှာ အသင်းကြီးတွေဖြစ်တဲ့ အာဂျင်တီးနားနဲ့ ဘရာဇီးဟာ နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ရင် မျှော်လင့်မထားတဲ့ ရလဒ်တွေ ထွက်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ အခု ဒုတိယပွဲစဉ်မှာတော့ နှိုင်းယှဉ်မှု ရုန်းထွက်ပြီး နိုင်ပွဲတွေ ပြန်စတင်နိုင်မလား စောင့်ကြည့်ရမှာမို့ နာမည်ကြီး ဘောလုံးသမားတွေရဲ့ စွမ်းဆောင်မှုကို အကဲခတ် လေ့လာရဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။

### ပါရာဂွေးနှင့် အာဂျင်တီးနား

ပထမပွဲစဉ်မှာ အီကွေဒေါကို အိမ်ကွင်းမှာ နှစ်ဂိုးပြတ်ရှုံးခဲ့တဲ့ အာဂျင်တီးနားဟာ နာမည်ကြီး ကစားသမားတွေနဲ့ ပွဲထွက်ခဲ့ပေမယ့် နှုံးပြုကြိုခဲ့တာမို့ ဗျူဟာခင်းကျင်းမှု ပြင်ဆင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မက်ဆီ မပါဝင်ဘဲ အဂူရို၊ ဒီမာရီယာနဲ့ ဟော်ရီယာတို့ တိုက်စစ်မှာ ကစားပေးမယ့် တစ်ဂိုးမှ မသွင်းနိုင်ခဲ့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အာဂျင်တီးနားဟာ ပါရာဂွေးကိုတော့ အိမ်ကွင်း အဝေးကွင်း ပွဲတိုင်းနီးပါး နိုင်အောင်ကစားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ဆုံး ကစားခဲ့တဲ့ ပွဲမှာလည်း ပါရာဂွေးကို ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးအထိ နိုင်ပွဲရအောင် အားထုတ်နိုင်ခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာ အာဂျင်တီးနားတို့ နိုင်ပွဲ ပြန်စတင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

### ဘရာဇီးနှင့် ဗင်နီဇွဲလား

ပထမ အဖွင့်ပွဲစဉ်မှာ ချီလီကို နှစ်ဂိုးပြတ် ရှုံးထားတဲ့ ဘရာဇီးတို့လည်း ဒီပွဲကိုတော့ မဖြစ်မနေ နိုင်ပွဲရအောင် ကြိုးစားရတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘရာဇီးတို့ဟာ နာမည်ကြီး ကစားသမားတွေကို အစုံအလင် ပွဲမထုတ်နိုင်တာမို့ ရလဒ်မကောင်းခဲ့တာဖြစ်လို့ အခုပွဲမှာတော့ နည်းပြဒွန်ဂါဟာ အမှားအယွင်းနည်းအောင် ဗျူဟာခင်းကျင်းပါလိမ့်မယ်။ ဘရာဇီးဟာ ဗင်နီဇွဲလားနဲ့ နောက်ဆုံးငါးပွဲကစားခဲ့တဲ့ရလဒ်တွေကြည့်ရင် နှစ်ပွဲနိုင်ပြီး၊ တစ်ပွဲရှုံးကာ သရေနှစ်ပွဲဆိုတဲ့ရလဒ်ထွက်ပေါ်ထားပါတယ်။ လက်ရှိ ဗင်နီဇွဲလားရဲ့ခြေစွမ်းကလည်း ရလဒ်တွေ ဆိုးရွားနေလို့ အားရစရာတော့ မရှိပါဘူး။ အခုပွဲ အိမ်ကွင်းလည်းဖြစ်တာမို့ ဘရာဇီးရဲ့ အနိုင်မျှော်လင့်ချက် အကောင်အထည်ပေါ်သွားနိုင်ပါတယ်။

### အီကွေဒေါနှင့် ဘိုလီဗီးယား

အာဂျင်တီးနားအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ် နိုင်ပွဲရအောင် ကစားနိုင်ခဲ့တဲ့ အီကွေဒေါအသင်းကို ဘိုလီဗီးယားတို့ ခက်ခဲမယ့် အနေအထားပါပဲ။ အာရာရိုနဲ့ ကိုင်းစီတို့က ဂိုးတွေ သွင်းယူနိုင်ကြသလို ၄ : ၄ : ၂ အခင်းအကျင်းနဲ့လည်း အိမ်ကွင်းမှာ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဘိုလီဗီးယားတို့ကတော့ အဖွင့်ပွဲစဉ်မှာ ဥရုဂွေးကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ရှုံးထားတာမို့ အခုပွဲမှာ ခြေစွမ်းပြန်ပြနိုင်မလား ကြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နှိုင်းယှဉ်ဆက်တိုက်ကြည့်ရင် ဘိုလီဗီးယားဟာ အဝေးကွင်းလည်း ဖြစ်တာမို့ အခုပွဲမှာ ရလဒ်ကောင်းဖို့မလွယ်ပါဘူး။ အိမ်ရှင် အီကွေဒေါတို့ နိုင်ပွဲဆက်ဦးမယ့် အနေအထားပါပဲ။

### ဥရုဂွေးနှင့် ကိုလံဘီယာ

ပထမပွဲစဉ်မှာ ကိုလံဘီယာတို့ နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ပီရူးကို အနိုင်ရထားတာကြောင့် စိတ်ဓာတ်တက်ကြွနေပါတယ်။ ဥရုဂွေးတို့ကလည်း အဖွင့်ပွဲစဉ်မှာ ဘိုလီဗီးယားကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ နိုင်ထားတာမို့ အနိုင်ရထားတဲ့ နှစ်သင်းရဲ့တွေ့ဆုံလာတော့ အကြိတ်အနယ်ရှိလာပါလိမ့်မယ်။ ကိုလံဘီယာတို့ကတော့ တိုက်စစ်မှာ ဖယ်လ်ကာအို၊ ဘက်ကာနဲ့ ရူတီယာရက်စ်တို့ရှိနေပြီး ဥရုဂွေးမှာတော့ ခံစစ်သမားတွေဖြစ်တဲ့ ကာဆာရက်စ်နဲ့ ရိုဒင်တို့က ဂိုးတွေသွင်းနေပါတယ်။



အာဂျင်တီးနားဟာ ပါရာဂွေးကို အိမ်ကွင်းအဝေးကွင်းပွဲတိုင်းနီးပါး နိုင်ထားပါတယ်။

ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံး ငါးပွဲ ကစားခဲ့တဲ့ရလဒ်ပိုင်းကို ကြည့်ရင် ဥရုဂွေးက သုံးပွဲနိုင်ပြီး ကိုလံဘီယာတို့က နှစ်ပွဲနိုင်ထားပါတယ်။ လက်ရှိအနေအထားအရကြည့်ရင် အိမ်ရှင်ဖြစ်တဲ့ ဥရုဂွေးတို့ပဲ ကပ်ပြီးနိုင်ပွဲ ရသွားနိုင်ပါတယ်။

### ပီရူးနှင့် ချီလီ

အဖွင့်ပွဲစဉ်မှာ နာမည်ကြီး ဘရာဇီးအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ် သွင်းပြီး အနိုင်ယူထားတဲ့ ချီလီတို့ဟာ ပထမပွဲမှာ ကိုလံဘီယာကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ရှုံးထားတဲ့ ပီရူးကို ကောင်းကောင်းကျော်ဖြတ်ပါလိမ့်မယ်။ ချီလီနဲ့ ပီရူးတို့ နောက်ဆုံးငါးပွဲ ကစားခဲ့တဲ့ ရလဒ်မှတ်တမ်းကိုကြည့်ရင် ချီလီတို့ တစ်ပွဲသာ ရှုံးထားပြီး

ကျန်လေးပွဲ အနိုင်ရထားပါတယ်။ ချီလီတို့ဟာ လောလောဆယ်မှာ အာဂျင်တီးနားကို ဂိုးမရှိသရေ၊ ပါရာဂွေးကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပြီး ဘရာဇီးကိုပါ နိုင်ပွဲရအောင် ကစားခဲ့တာမို့ ခြေစွမ်းပိုင်း ကောင်းမွန်နေပါတယ်။ ပီရူးရဲ့ လက်ရှိ ခြေစွမ်းကတော့ နိုင်ပွဲမရသေးတာမို့ အခုပွဲဟာ ချီလီရဲ့ နိုင်ပွဲလို့ သတ်မှတ်ရပါလိမ့်မယ်။

မိုးမြင့်လင်းလက်

## မန်ယူက မျက်စိကျနေတဲ့ အန်ဒါလက်ချ် ကွင်းလယ်ကစားသမား

အန်ဒါလက်ချ် လူငယ်ကွင်းလယ်ကစားသမား ယူရီတီလီမန်းကို ဥရောပထိပ်တန်း ကလပ်တွေက ခေါ်ယူဖို့ မျက်စိကျနေခဲ့ပါတယ်။ မန်ယူနည်းပြ ဗန်ဟားလ်က ခြေစွမ်းကျလာပြီဖြစ်တဲ့ မိုက်ကယ်ကာရစ်ရဲ့နေရာမှာ အစားထိုးဖို့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ကောင်းတစ်ဦးကို ရှာဖွေနေတာပါ။ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ တီလီမန်းကို အန်ဒါလက်ချ်က ချန်ပီယံလိဂ် မှာ ပွဲထွက်ခဲ့ပါတယ်။ ကွင်းလယ် ကစားသမား တီလီမန်းကို မကြာသေးမီက ချယ်လ်ဆီး၊ ဘာစီလိုနာနဲ့ ဒေါ့မွန်တို့က စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုတွေ ပြုလုပ်နေတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ဘယ်လိုကလပ် အန်ဒါလက်ချ်မှ ထွက်ပေါ်လာတဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား တီလီမန်းကို ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတဲ့အသင်းတွေထဲမှာ မန်ယူလည်း အပါအဝင်ဖြစ်ပါတယ်။ မန်ယူအနေနဲ့ မိုက်ကယ်ကာရစ်နဲ့ ရူပီနီတို့နဲ့တူပြီး ဘောလုံးသမားဘဝကို အဆုံးသတ်ဖို့ စိတ်ဝင်စားပြီး နည်းပြ ဗန်ဟားလ်က သူတို့ရဲ့နေရာမှာ ကွင်းလယ်ကစားသမားအသစ်တွေနဲ့ အစားထိုးဖို့ ကြိုးစားနေတာဖြစ်ပါတယ်။



## ဂါရက်ဘေးလ်တို့အသင်း ခြေစစ်ပွဲအောင်ပြီ



ဝေလအသင်းတို့ဟာ လာမယ့် နွေရာသီမှာ ကျင်းပမယ့် ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲကြီးသို့ တက်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့် ရရှိသွားခဲ့ပါတယ်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ် တိုက်စစ်မှူး ဂါရက်ဘေးလ်ဟာ ဝေလအသင်းကို အကောင်းဆုံး ဦးဆောင်ကစားပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည်။

## မန်ချက်စတာဒါဘီပွဲနဲ့ လွဲချော်နိုင်တဲ့ အဂူရိုနဲ့ ဒေးဗစ်ဆေးလ်ဟား

နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ပွဲတွေမှာ ဒဏ်ရာတွေရသွားတဲ့ အဂူရိုနဲ့ ဒေးဗစ်ဆေးလ်ဟားတို့ဟာ လာမယ့်မန်ချက်စတာ ဒါဘီပွဲနဲ့ လွဲချော်နိုင်တယ်လို့ မန်စီးတီးတာဝန်ရှိသူတွေကဆိုပါတယ်။ သူတို့နှစ်ယောက်စလုံးဟာ ဆီဗီလာနဲ့ ကစားမယ့် ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲနဲ့လည်း လွဲချော်နိုင်တယ်လို့ဆိုပါတယ်။ အာဂျင်တီးနားက အီကွေဒေါအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ရှုံးနိုင်သွားတဲ့ နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ပွဲမှာ အဂူရိုဟာ ၂၂ မိနစ်သာ ကစားခဲ့ရပြီး တံခေါက်ကြော ထိခိုက်ဒဏ်ရာရပြီး ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခွာသွားခဲ့ရပါတယ်။ မန်စီးတီးအသင်းအနေနဲ့ အဂူရိုမပါဘဲ တစ်လကြာကစားရလိမ့်မယ်လို့ အသင်းတာဝန်ရှိသူတွေက ဆိုပါတယ်။ စပိန်ကစားသမား ဒေးဗစ်ဆေးလ်ဟားဟာလည်း လူဇင်ဘတ်နဲ့ ကစားခဲ့တဲ့ ယူရိုခြေစစ်ပွဲမှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိသွားတဲ့အတွက် တစ်လကြာ အနားယူရဖွယ်ရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အဂူရိုနဲ့ ဒေးဗစ်ဆေးလ်ဟားတို့ဟာ မန်စီးတီးရဲ့ အဓိက တိုက်စစ်မှူးတွေပါ။ သူတို့နှစ်ယောက်စလုံး ဒဏ်ရာတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့အတွက် မန်စီးတီးရဲ့ လာမယ့်ပြိုင်ပွဲတွေဟာ ရလဒ်ကောင်းတွေ ရှာဖွေနိုင်ဖို့ အခက်အခဲတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိနေပါတယ်။



# သီတင်းကျွတ်၏ပုံရိပ် မြန်မာ့ရိုးရာမီးပုံးများ ယနေ့တိုင်သုံးနေကြဆဲ

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရှေးယခင်ကတည်းက ၁၂ လရာသီပွဲတော်ကို ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာနှင့်အညီ ဆင်ယင်ကျင်းပလာခဲ့ကြသည်မှာ ယနေ့တိုင်ပင် ဖြစ်သည်။

၁၂ လရာသီပွဲတော်များအနက် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်သည်လည်း အများပြည်သူတို့ စိတ်ဝင်စား စည်ကားသောပွဲတော်ဖြစ်သည်။ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ တရားဝင်ရုံးပိတ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးထားပါသည်။

သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် မီးထွန်းပွဲတော်ကျင်းပခြင်းသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အစဉ်ကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး နတ်ပြည်တွင် သီတင်းသုံးတော်မူပြီးနောက် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် နတ်တို့ ဖန်ဆင်းအပ်သော ရွှေစောင်းတန်း၊ ငွေစောင်းတန်း၊ ပတ္တမြားစောင်းတန်းမှ လူ့ပြည်သို့ ပြန်လည်ကြွချီရာတွင် လူ၊ နတ်၊ ဗြဟ္မာ၊ သတ္တဝါအားလုံးတို့က ဦးခိုက်၍ ဆီမီးအလင်းရောင်တို့ဖြင့် ထွန်းညှိပူဇော်မှုပြုကြသည်ကို အစွဲပြု၍ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့ဒေသအသီးသီးတွင် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကို ခြိမ်းခြိမ်းသံသံ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင် ကျင်းပကြလေ့ရှိသည်။

ဤကဲ့သို့ သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကျင်းပခြင်းနှင့်အတူ မြန်မာ့ရိုးရာ မီးပုံးများတွင် ဖယောင်းတိုင်ထည့်၍ ထွန်းညှိပူဇော်ခြင်း၊ ကလေးများက ပျော်ရွှင်စွာကစားကြခြင်းသည် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ သီတင်းကျွတ်အခါသမယရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပုံရိပ်များဖြစ်သည်။ မီးပုံးပုံစံအမျိုးမျိုးကို ဝါးနွဲ့အခြေခံ၍ ဆီစိမ်စက္ကူ၊ မှန်ရောင်စက္ကူအမျိုးမျိုးဖြင့် ပြုလုပ်ရာတွင် ငါးထောင့်၊ ခြောက်ထောင့်၊ ရှစ်ထောင့်မီးပုံးများ၊ ကြယ်မီးပုံးများ၊ ကားမီးပုံး၊ သင်္ဘာမီးပုံး၊ ယုန်ရုပ်မီးပုံး စသည်ဖြင့် ပြုလုပ်သုံးစွဲကြသည်။



အဆိုပါ မြန်မာ့လက်မှုပညာ၊ ဝါးနွဲ့အခြေခံရိုးရာမီးပုံး အမျိုးမျိုးနေရာတွင် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းသော ဒီဇိုင်းမျိုးစုံဖြင့် ပိုမိုလှပသော မီးပုံးများနေရာယူကြသော်လည်း

မြန်မာ့ရိုးရာမီးပုံးများ ပျောက်ပျက်၍မသွား ဆက်လက်တည်မြဲလျက်ရှိသည်မှာ ဂုဏ်ယူဖွယ်ကောင်းလှသည်။ မြန်မာ့ရိုးရာမီးပုံးလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ “ကျွန်တော်က ဒီမီးပုံးလုပ်ငန်းကို ဝါသနာအရ လုပ်ကိုင်လာခဲ့တာပါ။ အခုဆိုရင် အနှစ် ၃၀ ကျော်ပါပြီ။ သီတင်းကျွတ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလကလွန်ကတည်းက မီးပုံးအကြမ်း

ထည်တွေကို နေ့စဉ် နည်းနည်းစီလုပ်ပါတယ်။ အခုလိုရာသီရောက်တော့မှ မှန်ရောင်စက္ကူ၊ ဆီစိမ်စက္ကူတွေကို ကလေးတွေမြင်ရင်လိုချင်စိတ်ပေါက်လာအောင် အရောင်တွေစပ်ကပ်ပါတယ်။ ဒီအလုပ်က အကုသိုလ်ကင်းတယ်။ လူဆိုတာ ဘာအလုပ်မှမရှိဘဲ အားနေရင် စိတ်လေတယ်။ ဟိုတွေး ဒီတွေးနဲ့။ မီးပုံးလုပ်တဲ့အလုပ်က ဝါးနွဲ့ကိုအခြေခံပြီး စိတ်ကူးနဲ့

လုပ်ရတဲ့အလုပ်ဆိုတော့ အခြားဘာမှ မစဉ်းစား၊ မတွေးတောမိတော့ဘူးပေါ့။ ဒါကြောင့် အကုသိုလ်ကင်းတဲ့အလုပ်လို့ ပြောလို့ရတာပါ။ ကျွန်တော်လုပ်တဲ့ မီးပုံးတွေက ငါးထောင့်၊ ခြောက်ထောင့်မီးပုံး၊ ကြယ်မီးပုံး၊ ယုန်ရုပ်မီးပုံး၊ ကားမီးပုံး၊ သင်္ဘာမီးပုံး၊ အစုံပိတ်ဝါးနွဲ့နဲ့ ပုံစံချိုးတဲ့အခါ အချို့လူတွေက ဝါးအဆက်နေရာကို အဝတ်စနဲ့ပတ် ကော်သုပ်ပြီး လုပ်ကြတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ဝါးအဆက်နေရာတွေမှာ စူးသေးသေးနဲ့ဖောက်ပြီး အပ်ချည်နဲ့ သေသေချာချာ တုပ်ပြီးလုပ်တော့ ရှိရှိသေသေကိုင်တဲ့ ကလေးတွေဆိုရင် နှစ်နှစ်၊ သုံးနှစ်လောက်ကိုင်ရတယ်။ အခုလိုရာသီချိန်ရောက်တော့ စက္ကူအသစ်လာကပ်ကြတယ်။ ဖောက်သည်တွေက ရှိပြီးသားပါ။ တစ်နေ့နည်းနည်းနဲ့ တစ်နှစ်လုံး လုပ်ထားတာဆိုပါတော့။ ရောင်းဈေးတွေက မီးပုံးရိုးရိုး ၁၀၀ ကျပ်၊ အရပ်ဆိုရင် ၅၀၀၊ ကားအသေး၊ သင်္ဘာအသေးဆိုရင် ၅၀၀၊ အလတ်က ၁၅၀၀၊ အကြီးက ၃၀၀၀ ဈေးနှုန်းအမျိုးမျိုးပါပဲ။ မှန်ရောင်စက္ကူတစ်ရွက် ၃၀၀ ကျပ်၊ ဆီစိမ်စက္ကူတစ်ရွက် ၅၀ ဝယ်ရပါတယ်”ဟု မီးပုံးနှင့်ပတ်သက်၍ ရေစကြိုမြို့ သုခဝတီရပ်ကွက်မှ မြန်မာ့ရိုးရာမီးပုံးအမျိုးမျိုးကို ဝါသနာအခြေခံဖြင့် ပြုလုပ်နေသော ဦးသန်းအောင်က ပြောသည်။

ဤသို့အားဖြင့် သီတင်းကျွတ်အခါသမယပုံရိပ်ဖြစ်သော မြန်မာ့ရိုးရာမီးပုံးများကို တိမ်တောပပျောက်မသွားအောင် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းလုပ်ကိုင်သူတွေနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာမီးပုံးအမျိုးမျိုးကို တန်ဖိုးထားသုံးစွဲကြသူများအား ဂုဏ်ပြုရေးသားအပ်ပါသည်။

သတင်းဆောင်ပါး  
ဖေထွန်းဇော်(ရေစကြို)

## မြန်မာနိုင်ငံ၏ အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်နှင့် အနာဂတ်ကာလ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအခြေအနေ ဟောပြောပွဲကျင်းပ

**တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၂**  
မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောအသင်းက ကြီးမား၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အတိတ်၊ပစ္စုပ္ပန်နှင့်အနာဂတ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အခြေအနေ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောပွဲကို တောင်ကြီးမြို့၊ ညောင်ဖြူစခန်းရပ်ကွက်ရှိ ချယ်ရီကွင်း ဟိုတယ်၌ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။  
ဟောပြောပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ သစ်တောအသင်းနာယက ဦးအုန်းလွင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောအသင်းနာယက ဦးကျော်မိုးက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရာသီဥတုအခြေအနေ၊ အင်းလေးကန်အကြောင်းနှင့် အင်းလေးကန်ဒေသ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်း

သိမ်းရေး၊ အင်းလေးကန်နှင့်ပတ်သက်၍ လေ့လာထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းဟောပြောသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်အစေးသင်တက္ကသိုလ်မှ တာဝန်ခံပါမောက္ခချုပ်(ငြိမ်း) ပါမောက္ခ ဦးမောင်မောင်အေးက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေကြီးရေလျှံမှု၊ ရေလွှမ်းမိုးမှုဘေးအန္တရာယ်အကြောင်းနှင့် အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်နှင့် အနာဂတ် ကာလအခြေအနေများအကြောင်းတို့ကို ဟောပြောပြီး စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာစောပြုံးနိုင်က အင်းလေးဒေသရှိ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပုံရိပ်များကို ပြသပြီး ဒေသခံများအနေဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို မြတ်နိုးမှုရှိစေရေး ဟောပြောခဲ့ကာ ဆက်လက်၍ အခမ်းအနား

တက်ရောက်သူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဟောပြောပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံ သစ်တောအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ UNDP၊ UNODC နှင့် GIZ အဖွဲ့များ၊ တောင်ရိုးနှင့် ရှမ်းစာပေယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ချယ်ရီချစ်သူ၊ အင်းလေးတောင်သူ၊ အင်းသားလူမှုရေးအသင်း၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်အသင်း၊ ဒို့ချစ်တဲ့ကမ္ဘာ၊ အမျိုးသမီးရေးရာ၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောက်ရွှေကန်ရေးအသင်းစသည့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

စိုင်းသန်းကျော်(တောင်ကြီး)



### ရေကြောင်းသတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ကြေညာ

မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေဖော်ထုတ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Chevron Company Limited သည် ရခိုင်ကမ်းလွန်လုပ်ကွက် အမှတ် A-5 တွင် 3D Seismic Survey တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများကို MV. VIKING VISION (Call Sign: LNXF) ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

3D Seismic Survey တိုင်းတာဆောင်ရွက်မည့် ဧရိယာကို ဖော်ပြသည့် Coordinates များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

Point	Latitude	Longitude
A	18° 15' 00.000" N	93° 14'00.000"E
B	18° 15' 00.000"N	93° 44' 46.070"E
C	17° 54'58.779"N	93° 54' 49.241"E
D	17° 30'00.000"N	93° 48'55.057"E
F	17° 30'00.00"N	93° 21'00.000"E

ရခိုင်ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် A-5 တွင် 3D Seismic Survey တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများကို MV. VIKING VISION ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက် အထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ် လုပ်ငန်းကြန့်ကြာမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် ဧရိယာမှ လေးကိုလိုမီတာပတ်လည်အတွင်း သင်္ဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ်သမ္ဗန်များ ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်းနှင့် ကျောက်ချရပ်နားခြင်း၊ ငါးဖမ်းခြင်း၊ ငါးဖမ်းကိရိယာများ ချထားခြင်းမရှိစေရန် ရေကြောင်းသတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

### ရေကြောင်းသတိပေးချက် (Notice to Mariners) အား ထုတ်ပြန်ကြေညာ

မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေဖော်ထုတ်ရေးလုပ်ငန်း များတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော SHELL MYANMAR ENERGY PTE LED သည် တနင်္သာရီကမ်းလွန်ရေနက်ပိုင်းလုပ်ကွက်အမှတ် MD-5 တွင် 3D Seismic Survey တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းတာရေးရေယာဉ် RV. POLARCUS AMANI(Call Sing:C6ZD3) ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။

3D Seismic Survey တိုင်းတာဆောင်ရွက်မည့် ဧရိယာကိုဖော်ပြသည့် Coordinates များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

Point	Latitude	Longitude
A	12H 19' 05.60" N	95H 30' 50.39"E
B	12H 19'05.62"N	69H 18'50.03"E
C	11H 40'05.80"N	96H 18'50.06"E
D	11H 40'05.77"N	95H 26'50.45"E

တနင်္သာရီကမ်းလွန်ရေနက်ပိုင်းလုပ်ကွက်အမှတ် MD-5 တွင် 3D Seismic Survey တိုင်းတာရေးရေယာဉ် RV.POLARCUS AMANI ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်အထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ် လုပ်ငန်းကြန့်ကြာမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ဧရိယာမှ လေးကိုလိုမီတာပတ်လည်အတွင်း သင်္ဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ် သမ္ဗန်များဖြတ်သန်းသွားလာခြင်းနှင့် ကျောက်ချရပ်နားခြင်း၊ ငါးဖမ်းခြင်း၊ ငါးဖမ်းကိရိယာများချထားခြင်းမရှိစေရန် ရေကြောင်းသတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)



# အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ကြရမှာပါ

ရတနာသီရိ (ကလေး)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ်မှာ ရေကြီး ရေလျှံလို့ ရေဘေးသင့်ခဲ့တာ တစ်လပင်ကျော်ခဲ့ပါပြီ။ အခုအချိန်ထိ နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ အစိုးရမဟုတ်သော လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ပုဂ္ဂလိကအလှူရှင်တွေက ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေကို ဆီ၊ ဆန်၊ ဆားနဲ့ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းတွေကို ကူညီထောက်ပံ့လျက်ရှိဆဲပါ။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်တိုင်ကလေးမြို့ကို မကြာခဏလာပြီး ရေဘေးသင့် ပြည်သူတွေ အဆင်ပြေရေးဆွေးနွေး၍ လိုအပ်သလို ကျေးရွာတွေအထိ ကွင်းဆင်းကူညီလျက်ရှိပါတယ်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးပင် ကလေးမြို့ကို နှစ်ခေါက်ရောက်ပြီး ပြည်သူတွေနဲ့တွေ့ကာ အားပေးကူညီလျက်တိုင်းဒေသကြီးက ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ကလေးခရိုင် မြို့နယ်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေကို တာဝန်တွေပေးခဲ့ကြောင်း သိရပါတယ်။

စာရေးသူတို့ တောင်ဦးကျေးရွာမှာဆိုရင် တိုင်းဒေသကြီးမှ မီးသတ်ရဲဘော်များ၊ စက်မှုလယ်ယာမှ ထွန်စက်များ၊ စက်ပြင် ဆရာများနဲ့ ကလေးမြို့နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ ရဲဘော်များက ဘုန်းကြီးကျောင်းအဆောက်အအုံများ၊ စေတီပုထိုးတွေ၊ စာသင်ကျောင်းနဲ့ ရွာတွင်းသန့်ရှင်းရေးတွေ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသလို ဆိုင်ရာတာဝန် ကိုယ်စီယူကြလျက် လယ်ထွန်စက်၊ မီးစက်၊ ရေစုပ်စက် စသည်တို့ကိုလည်း ပြုပြင်ပေးကြပါတယ်။ လာရောက်အကူအညီတောင်း

ကြသည့် မည်သည့်နေရာကမဆို လိုက်ပြီးကူညီပေးနေကြပါတယ်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ အစိုးရမဟုတ်သော လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကအလှူရှင်များက ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေကို စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေစေဖို့ ကူညီဆောင်ရွက်နေကြပါတယ်။ အချို့ဆိုရင် ရေမလျှံခင်ကထက် စားရေး၊ သောက်ရေး ပိုပြီးအဆင်ပြေနေကြပါတယ်။ လက်လုပ်လက်စား ဆင်းရဲသားတွေက ပိုပြီးတောင် အဆင်ပြေနေကြပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး စာရေးသူတို့ ဆရာတော်ဟောတဲ့ တရားတစ်ပုဒ်ကို သွားပြီးသတိရမိပါတယ်။

“မယားရှိတော့ မယားကြောင့် ပူရတယ်၊ နွားရှိတော့ နွားကြောင့် ပူရတယ်၊ စပါးရှိတော့ စပါးကြောင့် ပူရတယ်၊ ကားရှိတော့ ကားကြောင့် ပူရတယ်”။ ခင်ဗျားတို့စဉ်းစားကြည့်စမ်းပါ။ မယားရှိတဲ့သူဟာ မယားရဲ့ စားဝတ်နေရေး၊ ကျန်းမာရေးကအစ အစစအရာရာ ပူရတယ်မဟုတ်လား။ နွားတို့၊ စပါးတို့ရှိတဲ့သူဟာ မြစ်ရေလျှံတဲ့အခါ ပိုပြီးသိသာတယ်ဗျ။ မြစ်ကမ်းနဖူးမှာ ရေကတင်လာပြီး မိုးကသုံးရက်လောက် ဆက်တိုက်ရွာလာပြီဆိုရင် မြစ်အရှုဘက်က နွားတွေ မြစ်ထဲမောင်းချ၊ နွားနဲ့အတူ အနောက်ဘက်ကုန်းပေါ်ရောက်အောင်ကူး၊ ရေလွတ်ရာကို မောင်းကြရတယ်။ နွားများလေ ပိုပြီးဒုက္ခရောက်လေမဟုတ်လား။

နွားမရှိတဲ့သူကတော့ လက်လုပ်လက်စားများကတော့ အေးဆေးပဲမဟုတ်လား။ စပါးရှိတဲ့လူတွေလည်းကြည့်ပါဦး။ စပါးတွေရေလွတ်ရာဟိုရွေ့ရ၊ ဒီရွေ့ရနဲ့ လုပ်ပန်း၊ အလုပ်သမားတွေကုန်၊ သယ်ယူစရိတ်တွေကုန်၊ ဒုက္ခရောက်လိုက်ကြတာ နွားကြောင့်၊ စပါးကြောင့် ပူပင်ရ၊ ဒုက္ခရောက်ရတယ်မဟုတ်လား။ စပါးမရှိတဲ့သူတွေကတော့ အေးဆေးပဲ။ ဘာမှမပူရ၊ ရေလာလည်းရှိတဲ့ အဝတ်အစားလေးသေတ္တာထဲလုံးထည့်၊ ရသလောက်အထုပ်နဲ့ အိုးခွက်ပန်းကန် လှေပေါ်တင် ရေလွတ်ရာသို့ လှော်ပြီး ပြေးခဲ့ရုံပဲ။ ဘာမှမပူပန်းရ၊ ရှိတဲ့လူကအကုန်လုံးပူရတယ်မဟုတ်လား။

စာရေးသူတို့ ဆရာတော်ဟောတဲ့တရားအတိုင်းပါပဲ။ ရေကြီးရေလျှံဖြစ်တော့ ရှိတဲ့လူတွေက ပိုပြီးပူရတယ်၊ ပိုပြီးဆုံးရှုံးတယ်၊ ပိုပြီးနာတယ်။ မရှိတောင့်တ ရှိကြောင်းကြိုဆိုတဲ့ စကားအတိုင်း မရှိတော့လည်း လိုချင်တောင့်တ၊ ရှိလာပြန်တော့ ရှိတဲ့ပစ္စည်း ကြောင့်ကြရပြန်တယ်။ ပူပန်ရပြန်တယ်။ ရေလျှံလို့ ရှိတဲ့ပစ္စည်းဆုံးရှုံးလို့ ပူပင်သောကရောက်ကြရတယ်။ မရှိတဲ့လူတွေကတော့ ခုအချိန်မှာ အဆင်ပြေလို့ပဲ။ နိုင်ငံတော်ကလည်း ထောက်ပံ့၊ အခြားအလှူရှင်တွေကလည်းထောက်ပံ့၊ ပစ္စည်းနဲ့ စားဖို့ဝတ်ဖို့ အဆင်ပြေနေကြတယ်။ အချို့က ဒီလောက်ထောက်ပံ့ကူညီနေတာကို နိုင်ငံတော်လူကြီးတွေက ပစ်ထားပါတယ်လို့ အော်တဲ့သူကရှိသေး၊ အချို့ကျတော့ ရတဲ့ပစ္စည်းအေးအေးဆေးဆေးမယူဘူး။ လိုတဲ့ပစ္စည်းမရတော့ပေးတဲ့ လူပဲ အပြစ်တင်သေးတယ်။

ကိုယ်ဖြစ်နေရတဲ့ အခြေအနေကိုယ့်ဘဝကို ပြန်မကြည့်၊ အကြောင်းအကျိုး အကောင်းအဆိုး အမှားအမှန် ဝေဖန်နိုင်စွမ်းမရှိတဲ့ မောဟဖုံးလွှမ်းနေတာကြောင့် အလှူရှင်တွေရဲ့ ကျေးဇူးတရားကိုလည်းမသိ၊ အလှူရှင်များရဲ့ကိုယ်စား အပင်ပန်းခံပြီး အကျိုးဆောင်ကာ ဝေငှနေတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေကိုလည်း ကိုယ့်ဆန္ဒမပြည့်တော့ အပြစ်မြင် အချို့က အကျိုးဆောင်ပေးနေတဲ့ ရဟန်းသံဃာများကိုပင် အကောင်းမမြင်၊ သံဃာကိုစော်ကားလိုက်သေးတယ်။ ကုသိုလ်စိတ်တွေကင်းပြီး တစ်နေကုန် လောဘ၊ ဒေါသတွေ နဲ့အချိန်ကုန်နေကြတယ်။

ခုအချိန်မှာ ခါတိုင်းထက်ပိုပြီး တရားရဖို့၊ သံဝေဂယူဖို့ ကောင်းပါတယ်။ လူက မသေသေးပေမယ့် ပစ္စည်းက လူကို စွန့်သွားပြီး လူက အရင်သေလို့ လူကပစ္စည်းကို အရင်စွန့်ရသလို ပစ္စည်းကလည်း လူကိုအရင်စွန့်သွား နိုင်တယ်ဆိုတာ သင်္ခါရရဲ့သဘောကို ပိုပြီးနားလည်သင့်တယ်။

အားလုံးကိုခြံပြောရရင် နိုင်ငံတော်လူကြီးများက ရေဘေးသင့်ဒေသအားလုံးရဲ့ဒုက္ခသည်တွေကို စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေစေဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးနေသလို တာဝန်ယူဝေငှပေးနေကြတဲ့ ဒေသအသီးသီးက တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များကလည်း လူကြီးလူကောင်းပီပီအဝတ် ကင်းစွာ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အဲဒီမှ တစ်ဆင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များကလည်း စည်းကမ်းရှိရှိ၊ အဝတ် ကင်းကင်း ပြေရင်းဝေငှဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ထို့အတူပဲ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ ကူညီရန် ဆိုင်းဘုတ်တပ်ပြီး အလှူရှင်အသီးသီးမှ လာရောက်လှူဒါန်းတာကို လက်ခံရယူလျက် ဝေငှလှူဒါန်းနေကြတဲ့ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့အစည်းများကလည်း ရေဘေးသင့်ကြတဲ့ နေရာဒေသမရွေး လိုက်ပြီးဝေငှဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ သူလူ၊ ကိုယ့်လူ၊ သူဘက်၊ ကိုယ့်ဘက်၊ သူ့ဆွေမျိုး၊ ငါ့ဆွေမျိုး၊ ငါ့ပါတီဝင်၊ သူ့ပါတီဝင်၊ သူကရန်သူ၊ သူက မိတ်ဆွေဆိုတဲ့ အစွဲတွေနဲ့ ခွဲခြားပြီး၊ ဘက်လိုက်ပြီး မစိစဉ်မိဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ ကုသိုလ်ရှင်တွေက အေးတနေ ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေလက်ထဲ ညီညီမျှမျှရေစချင်တဲ့ ဆန္ဒနဲ့လှူတာပါ။

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကလည်း ကိုယ်ရတဲ့ ပစ္စည်း ကျေကျေနပ်နပ်နဲ့ ဝမ်းမြောက်စွာ လက်ခံရယူပြီး အလှူရှင်များကို မေတ္တာပို့ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အလှူရှင်များရဲ့ကိုယ်စား အကျိုးဆောင်ဝေငှပေးနေတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်များကိုလည်း ကျေးဇူးတင် ဝမ်းမြောက်ကြောင်း စကားပြန်ပြောဖို့လည်း မမေ့စေလိုပါ။

အဲဒီလို ကိုယ့်ဘက်၊ သူ့ဘက်၊ မင်းနဲ့ ပြည်သူ၊ ရဟန်းရှင် လူ ကြည်ဖြူစွာ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အကူအညီပေးကြလျက် မေတ္တာနဲ့ နေထိုင်သွားကြရင်အားလုံး အဆင်ပြေကြမှာပါ။ ရတနာသုံးပါးရဲ့ ဂုဏ်ကျေးဇူး၊ မိဘရဲ့ဂုဏ်ကျေးဇူး၊ ပေးကမ်းထောက်ပံ့ကြတဲ့ အလှူရှင်များရဲ့ကျေးဇူးအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ကြရမှာပါ။ ခုအချိန်မှာ ခါတိုင်းထက် ကုသိုလ်တရားတွေ ပွားများအောင် အားထုတ်ကြရမှာပါ။ ကုသိုလ်တရားတွေနဲ့ မွေ့လျော်နိုင်ကြပါစေ။ ။

**အကျိုးဆောင်အဖွဲ့အစည်းများကလည်း ရေဘေးသင့်ကြတဲ့ နေရာဒေသမရွေးလိုက်ပြီး ဝေငှဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ သူလူ၊ ကိုယ့်လူ၊ သူ့ဘက်၊ ကိုယ့်ဘက်၊ သူ့ဆွေမျိုး၊ ငါ့ဆွေမျိုး၊ ငါ့ပါတီဝင်၊ သူ့ပါတီဝင်၊ သူကရန်သူ၊ သူကမိတ်ဆွေဆိုတဲ့ အစွဲတွေနဲ့ ခွဲခြားပြီး၊ ဘက်လိုက်ပြီး မစိစဉ်မိဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။**

## ရေဆင်းစပ်မျိုး (၁) နေကြာ ၃၆ ဧက စိုက်ပျိုးအောင်မြင်

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၂

မိတ္ထီလာမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံတောင်သူများပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ထမုကန်ကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ပင်သာကျေးရွာတွင် စိုက်ပျိုးထားသည့် ရေဆင်းစပ်မျိုး (၁) နေကြာ ၃၆ ဧကအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ရေဆင်းစပ်မျိုး (၁) နေကြာကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနဲ့ပူးပေါင်းပြီးတော့ မျိုးသန့်ပြန်ထုတ်ထားတဲ့စပ်မျိုးနေကြာကို ၃၆ ဧကစိုက်ပျိုးထားတာဖြစ်ပါတယ်။ မျိုးသန့်စပ်မျိုးနေကြာကို မျိုးသန့်ထုတ်ပြီးတာနဲ့ အထက်မြန်မာပြည်မျိုးစေ့အရည်အသွေးဓာတ်ခွဲဌာနကို ပေးပို့စမ်းသပ်ပြီးတော့ မျိုးသန့်အဖြစ် ထုတ်လုပ်စိုက်ပျိုးနိုင်တယ်ဆိုတဲ့ အသိအမှတ်အပြုမှုကိုရရှိပြီးမှ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တာပါ။ မနှစ်က ငါးဧက မျိုးသန့်ပြန်ထုတ်တယ်။ ဒီနှစ်တော့ ၃၀ ဧကလောက်ကို မျိုးသန့်ပြန်ထုတ်မှာပါ။ ဒီစပ်မျိုးနေကြာက နေကြာရွက်ခြောက်ရောဂါဒဏ်ကိုလည်းခံနိုင်တယ်။ အထွက်နှုန်းလည်းကောင်းပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုးရုံထက်မကဘူး၊ တောင်သူများကိုလည်း မျိုးစေ့ပြန်လည်ရောင်းချပေးတာ အခုဧက ၃၀၀ စာလောက်စပ်မျိုး နေကြာမျိုးစေ့တွေရောင်းချပေးပြီးသွားပါပြီ။ တစ်ဧက စိုက်ပျိုးဖို့အတွက် သုံးကီလိုကိုဇွေကျပ် တစ်သောင်းနှစ်ထောင်နဲ့ ပြန်လည်ရောင်းချပေးပါတယ်” ဟု ညောင်ပင်သာ ကျေးရွာ တွင် စပ်မျိုးနေကြာ ၃၆ ဧကစိုက်ပျိုးထားသူ ဒေသခံတောင်သူ ဦးခင်မောင်ဝင်းက ပြောသည်။ ညောင်ပင်သာကျေးရွာမှထွက်ရှိသည့် စပ်မျိုးနေကြာမျိုးစေ့များကို မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ တောင်သူများက လာရောက်ဝယ်ယူပြီးပြန်လည်စိုက်ပျိုးလျက် ရှိရာ စပ်မျိုး နေကြာတစ်တင်းလျှင် ဆီကြိတ်ပါက လေးပိဿာမှ လေးပိဿာခွဲခန့်အထိ ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)



## ကျေးရွာလုံးကျွတ်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ပခုက္ကူ အောက်တိုဘာ ၁၂

ပခုက္ကူခရိုင် ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် အောက်ဆိပ်ကျေးရွာရှိ အထကကျောင်း၌ ကျေးရွာလုံးကျွတ် မီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အောက်ဆိပ်ကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းအား မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနမှ ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၈၆ ဒသမ ၉ သိန်းနှင့် ကျေးရွာပြည်သူများမှထည့်ဝင်ငွေကျပ် ၂၀၀ ဒသမ ၈ သိန်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၄၈၆ ဒသမ ၇ သိန်းဖြင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် လျှပ်စစ်ဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ကူညီ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကျေးရွာ နေပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၃၀၀ ခန့်တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ကျော်ဇေယျ

## ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ဆည်စုကျေးရွာ မီးလင်းပြီ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ကျွန်းတက်ပဲ့ကျေးရွာအုပ်စု ဆည်စုကျေးရွာ အုပ်စုလုံးကျွတ် မီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ဆည်စုကျေးရွာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးစောလှနှင့် ဦးမျိုးညွန့်၊ လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာချုပ် ဦးကိုကိုနိုင်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် မီးလင်းရေးဌာနမှ ဦးအောင်ကိုဦး၊ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စွာနှင့် NGO အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူ ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ကျွန်းတက်ပဲ့ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ညောင်တုန်းကျေးရွာနှင့်ဆည်စုကျေးရွာဟူ၍ ရွာနှစ်ရွာရှိရာ ညောင်တုန်းကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၁၄၆ အိမ်နှင့် ဆည်စုကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၇၀ လျှပ်စစ်မီးရရှိပြီဖြစ်သောကြောင့် ဒေသခံများအတွက် လူနေမှုအဆင့် မြင့်၍ စိတ်ချမ်းသာမှုရရှိနေကြကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ် (ရူပဗေဒ)



## လူကုန်ကူးမှုပျောက်ရေးအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရက အပြည့်အဝကူညီပေးမည်ဟု ထိုင်းသံအမတ်ကြီးပြောကြား

မော်လမြိုင် အောက်တိုဘာ ၁၂

လူကုန်ကူးခံရသူများ ယာယီလက်ခံစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာ အဆောက်အအုံနှင့် အထောက်အကူပစ္စည်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၈ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက မော်လမြိုင်မြို့ စမ်းကြီးရပ်ကွက်ရှိ စမ်းကြီးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် လွန်ခဲ့သောနှစ်နှစ်ခန့်က ဤနေရာသို့ ပထမအကြိမ်ရောက်ရှိခဲ့ရာ အဆောက်အအုံများကောင်းမွန်ခြင်းမရှိသဖြင့် ပြင်ဆင်ပေးပြီး ယာယီစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာ အဆောက်အအုံ၌ လိုအပ်သောအထောက်အကူပစ္စည်းများဖြစ်သော ရေချိုးခန်း၊ အိမ်သာ၊ တီဗွီ၊ အဝတ်လျှော်စက်၊ ပန်ကာများကို ဖြည့်တင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းအားလုံးအတွက် စုစုပေါင်း ကုန်ကျငွေမှာ ထိုင်းဘတ်ငွေ ငါးသန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၌ လူကုန်ကူးမှုများပျောက်ရေးအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့်ပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မွန်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားပြီး လူမှုနယ်ထမ်းဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးပြည်ကို ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ခဲ့သည်။

တင်ထွန်း(မော်လမြိုင်)



# အခြေခံပညာဆရာ ဆရာမများ ပွမ်းပံသင်တန်း(ဖောင်ကြီး)ဆင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

အခြေခံပညာဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၉၄)ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(ဖောင်ကြီး) ဌာနက ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သူ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။(ယာဝုံ)

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၏ အခြေခံ ဖြစ်သည့် ပညာရေးအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေး မြင့်မားရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဒီလို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေရှည်အတွက် ဥပဒေတစ်ရပ်ရှိမှသာ ထိရောက်ခိုင်မာစွာဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းကို ပြည်တွင်း ပြည်ပ ပညာရှင်များပါဝင်သည့် ဘက်စုံ လွှမ်းခြုံ သော ပညာရေးကဏ္ဍလေ့လာသုံးသပ်ရေး အစီရင်ခံစာက အကြံပြုတင်ပြချက်အရ ပညာရေးဥပဒေကို ပညာရှင်များ က ရေးဆွဲပြီး အများဆန္ဒသဘောထားရယူကာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်မှ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန် ၂၅ ရက်မှာ အမျိုးသား ပညာရေးဥပဒေကိုပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကိုလည်းကောင်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အခြေခံပညာကဏ္ဍမှာ ဆရာ ဆရာမ သုံးသိန်းကျော် ခန့်ထားပြီးသော်လည်း နှစ်စဉ်တိုးတက်နေသည့်

ကျောင်းသား ဦးရေအပေါ်မှာ ဆရာ ဆရာမ လိုအပ်ချက် မျှတစေရန် ဖြည့်ဆည်းခန့်ထားလျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်အတွက် အထက်တန်းပြ ၉၀၀၄ ဦး၊ အလယ်တန်းပြ ၂၃၄၀၇ ဦးကို ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ပြီး မူလတန်းပြ ၄၄၅၆၂ ဦးလိုအပ်နေသည့်အတွက် ဖြည့် ဆည်းပေးသွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပညာရေးအသုံး စရိတ်ကို ၂၀၁၁-၂၀၁၂ မှာ ၄၄၅၆၂၀၀၀ ဘီလီယံကျော်က နေ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ မှာ ၄၄၅၆၂၀၀၀ ဘီလီယံကျော်အထိ လေးဆကျော် တိုးမြှင့်သုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားပညာရည်မြင့်မားရေးနှင့် ပညာရေးအရည် အသွေးအာမခံချက်ရရှိရန်အတွက် ပညာသင်ကြားပေးသူ ဆရာ ဆရာမများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးပါပြီး ဆရာ ဆရာမများ၏ အရည်အချင်းနှင့် အရည်အသွေး ပြည့်ဝမှုသည် အထူးအရေးကြီးကြောင်း၊ အသစ်ဖွဲ့စည်း လိုက်သည့် ဆရာအတတ်ပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန အနေဖြင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနမှ လိုအပ်သော ဆရာ ဆရာမအရေအတွက်ပြည့်မီအောင် မွေးထုတ်နိုင်ရေးအပြင် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်းရောက်ရှိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ဆရာ ဆရာမများ၏ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရေး ဥပဒေအရ အခြေခံပညာကို KG-12 စနစ်ဖြင့် လာမည့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်မှာ သူငယ်တန်းကစပြီးပြင်ပြောင်းလဲ



သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနိုင်ရန် အတွက် KG ဆရာလိုအပ်ချက် ၈၀၀၀၀ ခန့်ကို သင်တန်း များ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝတဲ့ ဆရာ ဆရာမများ ဖြစ်အောင် မိမိကိုယ်မိမိ အစဉ်လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ကြီး

စားအားထုတ်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် မှာကြား သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ထူးချွန်ဆုရ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဆုများချီး မြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

## အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ရွာငံမြို့နယ်မှ ဆန္ဒမဲပေးသူ ၅၄၀၀၀ ကျော်ရှိ

ရွာငံ အောက်တိုဘာ ၁၂

ရွာငံမြို့နယ် ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရွာငံမြို့နယ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အသက် ၁၈ နှစ်အထက် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ခွင့်ရှိသူ ယနေ့အထိ ၅၄၀၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရွာငံမြို့နယ်၌ မြို့ပေါ် သုံးရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၁၂၅ ရွာတွင် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)နှင့် အမှတ်(၂)နှစ်ခုရှိပြီး မဲရုံပေါင်း ၅၂ ရှိရှိသည်။ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ အမျိုး သား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ၊ ဓနုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဒီမိုကရေစီပါတီနှင့် ဓနုအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ် ပါတီဟူ၍ ပါတီငါးခုရှိရာ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီမှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမရှိပါ။ ရွာငံမြို့နယ်၌ နိုင်ငံရေးပါတီလေးခုမှ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၄ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်းဝင်း(ရွာငံ)

## မြန်မာကျောင်းသားများ ပညာရေးတွင် ကောင်းမွန်စွာရွေးချယ်နိုင်ရန် ပညာရေးပြပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂

မြန်မာကျောင်းသားများ ပညာရေးကဏ္ဍတွင်ကောင်းမွန်စွာရွေးချယ်နိုင် ရန်ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်၏ ဝင်ခွင့်နှင့် ပညာသင်ဆုများလျှောက်ထားနိုင်မည့် CROWN GLOBAL EDUCA TION EXPO 2015 ကို ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့တွင် ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပညာရေးပြပွဲများကို ရန်ကုန်မြို့ Summit Parkview Hotel, Ball Room ၌ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်တွင် နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ မန္တလေးမြို့ Hotel Mandalay, Ball Room ၌ အောက်တိုဘာ ၂၅ရက်တွင် မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ လည်းကောင်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြပွဲ ကျင်းပရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ “ နှစ်စဉ် နိုင်ငံတကာ ပညာ ရေးပြပွဲတွေကို CROWN Education အနေနဲ့ ကျင်းပလာခဲ့တာ ၁၀ နှစ် တာ ခရီးလောက်ရှိပါပြီ။ အရေအတွက် အတိအကျမပြောနိုင်တော့ပေမယ့် မြန်မာလူငယ်တွေကို သူတို့နဲ့ အနီးစပ်ဆုံးသင့်တော်စေမယ့် ပညာရေးလမ်း ကြောင်းတွေကို အကြံပြုလမ်းညွှန်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ပညာသင်ဆုတွေရရှိအောင် လည်း ကူညီပေးခဲ့ပါတယ်။ အဓိကရည်ရွယ်ချက်က ပြည်ပကိုမှ မဟုတ်ဘူး ပြည်တွင်းမှာလည်း တက္ကသိုလ်ပညာရေးလမ်းကြောင်းကို ရွေးတဲ့အခါမှာ လူငယ်တွေအနေနဲ့ ကိုယ့်မှာရှိတဲ့ အရည်အသွေးနဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ လမ်းကြောင်းကို မှန်မှန်ကန်ကန်ရွေးချယ်နိုင်စေဖို့ပါ။ ကိုယ်စွမ်းနိုင်တဲ့ ကာယအင်အား၊ ဉာဏ အင်အား၊ ဓနုအင်အားတွေနဲ့ ဘယ်ပညာရေးလမ်းကြောင်းဟာဖြင့် အသင့်တော် ဆုံးဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့ကကူညီလမ်းညွှန် အကြံပြုပေးနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်” ဟု CROWN Education မှ ပညာရေးအတိုင်ပင်ခံ

ဦးအောင်ကျော်ဆန်းက ပြောသည်။

CROWN GLOBAL EDUCATION EXPO 2015 ပွဲတွင် အမေရိကန်၊ ယူကေ၊ ဩစတြေးလျ၊ ကနေဒါ၊ ဂျပန်၊ စင်ကာပူ၊ မလေးရှားနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ရှိ ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များနှင့် နိုင်ငံတကာ ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ပြသသွားမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်ပညာရေးလမ်းညွှန် စာစောင်များအခမဲ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

CROWN Education သည် ပညာရေးအတိုင်ပင်ခံ တစ်ခုအနေဖြင့် ၁၀ နှစ်ကျော်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ကျောင်းသား လူငယ်များအတွက် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ပညာရေးလမ်းကြောင်းများကို အခမဲ့အကြံပေးဆွေးနွေး ပေးလျက်ရှိပြီး လက်ရှိပညာရေးဝန်ဆောင်မှုများအနေဖြင့် သမ္မတပညာသင်ဆု လျှောက်ထားလိုသူများအတွက် အခမဲ့ အကြံပေးတိုင်ပင်ဆွေးနွေးပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတကာကျောင်းများမှ ကျောင်းဝင်ခွင့်လက်ခံရရှိရန် လျှောက်ထားပေး ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်းသိရပြီး သမ္မတပညာသင်ဆုရရှိ သူများအတွက် အခမဲ့ အများဆုံးလျှောက်ထား ဆောင်ရွက်ပေးထားသော မြန်မာပြည်၏ တစ်ခုတည်းသောဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အပြောင်းအလဲတွင် အခန်းကဏ္ဍ အလိုက် လိုအပ်လာမည့် အတတ်ပညာရပ်များ၊ လူငယ်များအဓိကထား လေ့လာသင်ကြားသင့်သည့် ဘာသာရပ်များအကြောင်းကို နိုင်ငံတကာကျောင်း များမှ ပညာရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်ပြီး ရန်ကုန်၊ မန္တလေးမြို့ကြီးများတွင် အခမဲ့ ပညာရေးဆွေးနွေးပွဲများကိုပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သီဟသူ

## ပညာရေးငွေပဒေသာပင်လျှင်ဒါန်းပွဲ ကျင်းပ

နတ်မောက် အောက်တိုဘာ ၁၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ရွှေပန်းတော အထကမှ အငြိမ်းစား ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ စုပေါင်း၍ ပညာရေးငွေပဒေသာပင်ပေးအပ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ယင်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဆရာကြီး ဦးမိုးမြင့်(ငြိမ်း)က အမှာစကား ပြောကြားပြီး ဆရာမ ဒေါ်ဝင်းဝင်း (မိတ္ထီလာပညာရေးကောလိပ်)က အထက ရွှေပန်းတော၌ အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့်ကို ငွေကြေးချိတ်၍ ပညာ မသင်ကြားနိုင်သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ယခု ပညာရေး ဖောင်ဒေးရှင်းကို စတင်ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ စေတနာရှင်ပြည်သူများအလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုပါက ဆရာမ ဒေါ်မူမူမြင့် (ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၂၅၉၀၈၀၃၀၅၊ ဆရာမ ဒေါ်ဝင်းဝင်း(မိတ္ထီလာ ပညာရေးကောလိပ်) ဖုန်း-၀၉-၄၀၂၇၅၅၇၈၅ နှင့် ရန်နိုင်အောင် ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၁၆၀၄၀၂ တို့ထံသို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်သန်းထွန်း (နတ်မောက်)

## သွားကျန်းမာရေးစစ်ဆေး၊ အသိပညာပေးဟောပြောမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂

မြန်မာဒေါင်းဆင်ဒရမ်းအသင်း(ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ)နှင့် သွား ဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)တို့ပူးပေါင်း၍ အောက်တိုဘာလ တွင်ကျရောက်မည့် World Down Syndrome Awareness Month အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သွားကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ပေးခြင်းနှင့် သွားကျန်းမာရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ် သံတမန်လမ်း အမှတ်(၂)ရှိ မေရီချက်(ပီ)မင်း နားမကြားသော ကလေးများ ကျောင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ တက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၀၀၉၆၊ ၀၉-၅၀၆၃၇၆၆ နှင့် ၀၉-၄၂၀၂၃၀၉၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းသစ်

## အမေရိကန် DV ဗီဇာကံစမ်းမဲ ၂၀၁၇ လျှောက်ထားနိုင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂

အမေရိကန်နိုင်ငံမှ နှစ်စဉ် ခေါ်ယူနေကျ ဖြစ်သော အမေရိကန် ကံစမ်းမဲရွေးချယ်မှု၌ နိုင်ငံတကာကို နှစ်စဉ် လူဦးရေ ငါးသောင်း ရွေးချယ်သည့်အစီအစဉ်အတွက် လျှောက်လွှာများ ကို ယခုနှစ်အောက်တိုဘာ ၁ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက် အတွင်း လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း၊ အောက်တို ဘာ ၈ ရက် ညနေ ၆နာရီက ရန်ကုန်မြို့ YMCA ခန်းမ ၌ ကျင်းပသော အမေရိကန်ပြည်ဝင်ခွင့် DV ဗီဇာ ကံစမ်းမဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ အမေရိ ကန်သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူကပြောကြားသည်။ “နှစ်စဉ် အမေရိကန်နိုင်ငံမှာ DV ဗီဇာကံစမ်းမဲဝင်ခွင့် အတွက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတော်တော်များများက လူ ငါးသောင်းကို ပြည်ဝင်ခွင့်ပေးဖို့ သတ်မှတ်ထား တယ်။ ဒီအထဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံလည်းပါဝင်တယ်။ ၂၀၁၅ခုနှစ်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံက ၄၅၃ဦး ပေါက်ခဲ့တယ်။ ကံစမ်းခွင့်ပေးရတာကတော့ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှာ မတူညီတဲ့လူမျိုးတွေ ရဲ့ မတူညီတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေစလွယ်နိုင်ဖို့အတွက်

ဖြစ်ပါတယ်။ ကံစမ်းမဲပတ်သက်ပြီး အရေးအကြီး ဆုံးအချက်တွေကတော့ ဒီကံစမ်းမဲအစီအစဉ်ဟာ အခမဲ့အစီအစဉ်ဖြစ်တယ်။ ကံစမ်းမဲပေါက်မပေါက် နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဘယ်ကမှ အကြောင်းမကြားဘူး။ အမေရိကန်သံရုံးကနေ အီးမေးလ်မပို့ဘူး။ အွန်လိုင်းကနေ ကိုယ့်ဘာသာလျှောက်ထားတာ ကိုပဲ ကိုယ်တိုင်စစ်ဆေးရမှာဖြစ်တယ်။ မိမိရဲ့ Form မှာ DV information ကုတ်နံပါတ်ကို သေချာစွာသိမ်းဆည်းမှတ်ထားရမှာဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေ ၃ ရက်ကစပြီး ကံစမ်းမဲပေါက်မပေါက်ကို ဝင်ရောက်ကြည့် နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟုပြောသည်။ လျှောက်ထားသူများအနေဖြင့် အွန်လိုင်းလိပ်စာ www.dvlottery.state.gov ၌ လိုအပ်သည့် အချက်အလက်များကို ရယူနိုင်ကြောင်း၊ ပညာ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်မှာအနိမ့်ဆုံးအဆင့် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်အောင်မြင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ တစ်ဦးလျှင် တစ်စောင်သာလျှောက်ထားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်အတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး နှစ်နှစ်ဆက်တိုက် အလုပ်တစ်ခုလုပ်ကိုင်ဖူးသူ၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ အလုပ်သမား

ဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီသော သတ်မှတ်ချက် အရည် အချင်းရှိရန်လိုကြောင်း၊ အသက် ၁၈ နှစ်အထက်မှ စတင် လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း၊ ရွေးချယ်ခံရလျှင် မွေး စာရင်းမူရင်း၊ ဆယ်တန်းအောင်လက်မှတ်မူရင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မူရင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်း မူရင်းနှင့် အိမ်ထောင်ရှင်များအနေဖြင့် လက်ထပ် စာချုပ်မူရင်းတို့လိုအပ်ကြောင်းသိရသည်။လျှောက် ထားသူ၏ဓာတ်ပုံမှာ နှစ်လက်မပတ်လည်အရွယ် ဖြစ်ပြီး 600 x 600 pixels တစ်ပုံရှိရန်လိုအပ်သည်။ DVပေါက်မပေါက်ကိုလည်းအထက်ပါ ဝက်ဆိုက် လိပ်စာမှပင်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။

အမေရိကန်သို့ အခြေချနေထိုင်နိုင်သည့် အဆိုပါကံစမ်းမဲအစီအစဉ်ကို ၁၉၆၅ခုနှစ် လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေး အက်ဥပဒေကိုအခြေခံ၍ ဗီဇာ ငါးသောင်းအား အမေရိကန်ကွန်ဂရက် လွှတ်တော် က နှစ်စဉ်ချီးမြှင့်ပေးပြီး လျှောက်ထားသူများကို ကွန်ပျူတာထဲတွင် ကျပန်းစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မြတ်စန့်



# အခမဲ့တိုင်းရင်းဆေးရုံဖွင့်လှစ်ပေး၍ ဒေသခံများဝမ်းသာ



## မြင်းမူ အောက်တိုဘာ ၁၂

မြင်းမူ ၁၆ ခုတင်ဆွဲ တိုင်းရင်းဆေးရုံသည် မြင်းမူမြို့ အောင်ဇေယျ ရပ်ကွက်တွင်တည်ရှိပြီး တိုင်းရင်းဆေးရုံဖွင့်ပွဲမကျင်းပမီ ဩဂုတ် ၁၀ ရက်ကစတင်ဖွင့်လှစ်ကာ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်အထိ ဆေးရုံတက်အတွင်းလူနာ ၄၃ ဦး သက်သာပျောက်ကင်း၍ ဆေးရုံမှဆင်းသွား

သည့် လူနာ ၃၅ ဦး နှင့် လက်ရှိကုသနေသော လူနာရှစ်ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ဝန်ထမ်းအင်အား ၁၄ ဦးဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြင်းမူ ၁၆ ခုတင်ဆွဲ တိုင်းရင်းဆေးရုံသည် အလျား ၁၂၄ ပေ၊ အနံ ၇၉ ပေ၊ တစ်ထပ်သံကူ ကွန်ကရစ် အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ၂၀၁၄-

၂၀၁၅ ပြည်ထောင်စု ဘတ်ဂျက်ဖြင့် ငွေကျပ် ၁၁၅၈ သိန်း ကုန်ကျခံ တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြင်းမူမြို့၌ တိုင်းရင်းဆေးခန်း ယခင် ၂၇-၁၂-၁၉၈၈ခုနှစ်မှစ၍ တိုင်းရင်းဆေးရုံအဆင့်သာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ ၁၆ ခုတင်ဆွဲ တိုင်းရင်းဆေးရုံ အဆင့်တိုးမြှင့် ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ရာ ရောဂါ

ဖြစ်ပွားလာပါက မန္တလေး၊ မုံရွာ တိုင်းရင်း ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်ရန်မလိုတော့ဘဲ မြင်းမူ၌ ပင်ကုသနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသနေသည့် လူနာကို ချစ်ကိုကိုက “အခု ကျွန်တော်ဖြစ်တာက အကြောတွေပေါ့၊ ခူးအဆစ်တွေပါ ဖြစ်တာ၊ အခု လောလောဆယ်တော့ သက်သာပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။ “ကျွန်မက မြင်းမူမြို့၊ ဗန္ဓုလ ရပ်ကွက်က ဒေါ်အေးအေးသန်းပါ။ အသက်(၅၆ နှစ်)ပါ။ လွန်ခဲ့တဲ့ ကိုးနှစ်ခန့်က လေဖြတ်ထားတာ၊ ဆေးရုံက သောက်ဆေးပေးတယ်၊ အကြောပြင်ပေးတယ်။ ကြပ်ပူတိုက်ပေးတယ်။ အခုသက်သာလာပါတယ်။ ဂရုလည်း စိုက်ပါတယ်”ဟု ပြောပြသည်။ မြင်းမူ တိုင်းရင်းဆေးရုံ၌ လူနာများကို ထိရောက်စွာ ကုသမှုပေးနိုင်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ ပြည့်ဆည်းရန်လိုအပ်လျက်ရှိရာ စေတနာရှင်များ လာရောက် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၇၉)

## ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးအသိပညာပေးဆွေးနွေး

### ရန်ကုန်

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၏ ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာပထမပတ်က အထက(၁)ကြည့်မြင်တိုင် မြဝတီရည်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲလင်းအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးက ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အဖွဲ့ဝင်၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်သန်းက ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ဝင်းလေး(ကြည့်မြင်တိုင်)

### မန္တလေး

မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က အထက(၈)၏ ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သိန်းနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်ဝင်းတို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် မဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံတာဝန်များ၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ စသည်တို့ကို ပို့ချသွားကြောင်းသိရသည်။

စိုးဝင်းဗိုလ်(အရာတော်)

### သန်လျင်

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာပထမပတ်က သန်လျင်မြို့ အမှုထမ်းရပ်ကွက် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရွေးဦးစွာ သန်လျင်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမိုးမြင့်က မြို့နယ်အဆင့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီဖွဲ့စည်းထားရှိမှုအခြေအနေ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမြင့်ဦးက သန်လျင်မြို့နယ်အတွင်းထားရှိမည့် မဲရုံ ၂၃၃ ရုံတွင် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ အထူးရဲလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် သန်လျင်မြို့နယ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်ညွန့်က ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရပ်ကွက်/ကျေးရွာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သက်ခိုင်(ပြန်/ဆက်)

## မီးသတ်သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ ထူးချွန်သင်တန်းသားများ ဆုချီးမြှင့်

### မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင် ဗဟိုမီးသတ်သင်တန်းကျောင်း အခြေခံ မီးသတ်ပညာသင်တန်း (တပ်သားသစ်) (၆/၁၅) ဆင်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က သင်တန်းကျောင်းစစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပရာ

ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသန်းကျော်ကျော် သင်တန်းဆင်း မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး သင်တန်းထူးချွန်ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ သင်တန်းများတွင်ပါဝင်သူ ပထမနေပြည်တော်မှ တပ်သားရှိန်းကိုကို၊

ဒုတိယဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရွှေသောင်လယ်မှ တပ်သားလှမြင့်၊ တတိယမွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့မှ တပ်သား ဇွဲရန်နိုင်နှင့် သေနတ်ပစ်ပထမဆုကဆိုင်ပြည်နယ် ဆင်ဘိုမြို့နယ်မှ တပ်သားဆန်းဝင်းအောင်၊ ဒုတိယဆုရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်မှ

ကျော်စိုးနိုင်၊ တတိယဆု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့နယ်မှ မောင်မောင်နိုင်နှင့် သင်တန်းသားများအား သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တပ်သားသစ် ၄၉၉ ဦးတက်ရောက်ပြီးသင်တန်းမှာ ရက်သတ္တပတ် ၁၂ ပတ်ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၀၂၆)

## ပြောက်အိုး၊ မီးရှူးမီးပန်းများ ရောင်းချခြင်းမရှိစေရေး ရှိဆော်

### ဟုမ္မလင်း အောက်တိုဘာ ၁၂

ဟုမ္မလင်းမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များတွင် ပြောက်အိုး၊ မီးရှူးမီးပန်း၊ ရှူးခိုင်းနှင့်မိုးခိုး(ရှူးခိုင်း)များ ပစ်ဖောက်ခြင်းများကြောင့် ပြည်သူများ အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေခြင်း၊ မသမာသူများထံမှတစ်ဆင့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့်လုံခြုံရေးကို ထိခိုက်လာနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် ပြောက်အိုး၊ မီးရှူးမီးပန်းနှင့် ရှူးခိုင်း၊ မိုးခိုးများကို လူစည်းကာရာနေရာများ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နှင့်ဈေးများ၊ လမ်းမကြီးများတွင် ရောင်းချခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်းမရှိစေရေး သိရှိလိုက်နာကြရန် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ဟုမ္မလင်းမြို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ မြို့မရဲစခန်းမှ အသိပေးနှိုးဆော်ထားပြီး တွေ့ရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်လင်းမူ(ပြန်/ဆက်)

## အသည်းရောင်အသားဝါ(ဘီ)ရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးပေး

### မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၂

မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း အသည်း၊ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ အထူးကုဆရာဝန်များ အဖွဲ့ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးနှင့် ကျန်းမာရေးပညာပေး အစီအစဉ်ဖြင့် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မိတ္ထီလာခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အရေပေါ် ပြင်ပလူနာဌာနတွင် ဒေသခံပြည်သူ ၅၀၀ အား အသည်းရောင်အသားဝါ(ဘီ)ရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကာကွယ်ဆေးကို အခုလိုအခမဲ့ လာရောက်ထိုးပေးတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပါတယ်။ အပြင်မှာ အသည်းရောင်အသားဝါ(ဘီ)ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ဆိုတာ ဆေးဖိုးကုန်ကျစရိတ်နဲ့ အထွေထွေကုန်ကျစရိတ်တွေမလွယ်ကူဘူး။ သုံးကြိမ်တိတိ ထိုးရမှာဆိုတော့ သွားရေးလာရေးလည်း ခက်ခဲနိုင်တယ်လေ။ အခုတော့ နောက်တစ်လခြား တစ်ကြိမ်နှစ်ကြိမ် လာရောက်ထိုးဖို့ဖို့ ဒီကစာရင်းသွင်းထားတဲ့ကတ်ပြားကိုယူလာရုံပဲ။ ပြီးတော့ အခုနောက်ပိုင်းအဖြစ်များတဲ့

အသည်းရောင် အသည်းဝါရောဂါ(ဘီ)အကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောမှာဆိုတော့ ဒေသခံတွေအားလုံးအတွက် ကျန်းမာရေးအသိပညာတွေတိုးပွားတာပေါ့”ဟု အဆိုပါ ရောဂါကာကွယ်ဆေးလာရောက်ထိုးနှံသူ မိတ္ထီလာဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ အသည်းရောင်အသားဝါ (ဘီ)ရောဂါကာကွယ် အခမဲ့ထိုးပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းများအတွက် UNITED PHARMA က အဓိကကူညီပံ့ပိုးပြီး ရန်ကုန်မြို့

မှ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းဝင် အသည်းအထူးကုဆရာဝန်များအဖွဲ့၊ မိတ္ထီလာခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာမြတ်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး အသည်းရောင်အသားဝါရောဂါအကြောင်းသိကောင်းစရာဟောပြောပွဲတွင် ပါမောက္ခဦးဝင်းနိုင် (အသည်းအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)က ပြင်ပလူနာဌာန ပရိသတ်အတွင်းရှိ ရှင်းလင်းဆောင်တွင် အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)



“ဒေသခံပြည်သူတွေကို အခုနောက်ပိုင်း အဖြစ်များလာတဲ့ အသည်းရောင် အသားဝါရောဂါနဲ့ ပတ်သက်လို့ဖြစ်ပွားအောင် ဆောင်ရန် ရှောင်ရန်တွေ အသိပညာပေးရင်းနဲ့ရောဂါကာကွယ်ဆေးတွေ အခမဲ့ထိုးပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ သုံးကြိမ်တိတိ အခမဲ့ထိုးပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ သုံးကြိမ်တိတိထိုးမှ ကာကွယ်ဆေးက အထမြောက်တာပေါ့”ဟု အသည်းရောင်အသားဝါရောဂါ အခမဲ့ဆေးကုသမှုပေးရာတွင်ပါဝင်သည့် ဒေသခံသမားတော်တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဒေါက်တာပိုင်စောက ပြောသည်။ “အသည်းရောင်အသားဝါရောဂါ

### နမ့်ခမ်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က နမ့်ခမ်းမြို့ မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မင်းက တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမောင်အေးက ရွေးကောက်ပွဲကာလ မဲရုံများလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဦးထွန်းလင်းကျော်က ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်သည့် ဥပဒေဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညော်မင်း(နမ့်ခမ်း)

### မိုးမောက်

၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမောင်ငယ်က ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဖွဲ့စည်းမှုအခြေအနေ၊ အထူးရဲအရည်အချင်းကန့်သတ်ချက်များနှင့် လေ့ကျင့်မှုလုပ်ငန်းတာဝန်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

### ရပ်စောက်

၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများလွယ်ကူစွာမဲပေးနိုင်ရန်နှင့် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန်ရည်ရွယ်၍ မဲရုံမှူးနှင့် ဒုမဲရုံမှူးများကို လုပ်ငန်းစဉ်ဆောင်ရွက်ပုံ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်းကို ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ရပ်စောက်မြို့ ရသဝတီခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာထွန်းအေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး တောင်ကြီးခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးက ပို့ချမှုအစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းသည်။ ဆက်လက်ပြီး ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲရွေးကောက်ပွဲအရာရှိက မဲရုံစီမံခန့်ခွဲမှု၊ အသုံးပြုမည့်ပစ္စည်း၊ မဲရုံအခင်းအကျင်း၊ လုံခြုံရေးတာဝန်များကိုလည်းကောင်း၊ ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌက မဲရုံမှူး၊ မဲရုံတာဝန်လမ်းညွှန်ကိုလည်းကောင်း ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)











# ပြည်မြို့ လေးဆူဓာတ်ပျော်ရွှေဆံတော်မြတ်ကြီး (ပဉ္စမ)အကြိမ် အလှူငွေပေးအပ်ပွဲကျင်းပမည်

ပြည်မြို့ လေးဆူဓာတ်ပျော် ရွှေဆံတော်စေတီတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့သည် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒကို ခံယူလျက် တောင်တော်ကြီးခိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရင်ပြင်တော် တိုးချဲ့ခြင်း၊ ဓမ္မာရုံအသစ် တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းကြီးသုံးရပ်ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စေတနာရှင်များ၏ သဒ္ဓါထက်သန်စွာ ပေးလှူမှုကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် (ပဉ္စမ)အကြိမ် အလှူတော် ငွေပေးအပ်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားကို ၁၈-၁၀-၂၀၁၅ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉နာရီတွင် ရင်ပြင်တော်မြတ်စွယ်တော်တိုက်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ပထမအကြိမ် အလှူတော်ငွေပေးအပ်ပွဲတွင် အလှူရှင်များက ငွေ ၁၆၄၆၉၁၃၅၆ ကျပ်၊ ဒုတိယအကြိမ်တွင် ငွေကျပ် ၇၅၀၇၅၅၅၀၊ တတိယအကြိမ်တွင် ငွေ ၁၂၀၅၃၈၁၅၆ ကျပ်၊ စတုတ္ထအကြိမ်တွင် ငွေ ၁၄၁၆၂၇၂၈၉ ကျပ် လှူဒါန်းခဲ့သည်။

**ကထိန်သင်္ကန်းလှူဒါန်းရန်**  
**မြတ်စေတနာသင်္ကန်းပရိတ္တရာဝိဇိ(စစ်တွေမြို့)မှာ**  
 ဈေးနှုန်းချိုသာမှန်တန်ဖိုးဖြင့် လက်လီလက်ထား ရောင်းချပေးနေပါသည်။  
 ဖိတ်စာနှင့် လက်ဆောင်ယပ်တောင်များရရှိနိုင်ပါသည်။  
 ပင်ရင်း-အမှတ် ၃၅၊ မင်္ဂလာဒုံလမ်း၊ ရဲဘော်စုရပ်ကွက်၊ လောကီနဂါးစေတီ  
 မြောက်ပိုင်း၊ စစ်တွေမြို့၊ ဖုန်း-၀၅၃ ၂၂၄၈၃၊ ၀၉၃၆၀၃၃၄၆၀

**မေမြို့ THS (ပဉ္စမ)အကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန် အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးပိတ်ကြားခြင်း**

မေမြို့ THS တွင် ပညာသင်ကြားပေးခဲ့ကြသော ကျေးဇူးရှင်ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများအား ပူဇော် တန်တော့ ရန်အတွက် (ပဉ္စမ)အကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲကြီးကို စည်တမ်းသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန် အကြံ ပြုညှိနှိုင်းပေးကြရန် (ပဉ္စမ)အကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲမြတ်မြောက်ရေးတော်မတိုင်မီဝင်အားလုံးနှင့် စိတ်ပါ ဝင်စားသူ ကျောင်းသားများအားလုံး တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ (စနေနေ့)  
 ကျင်းပမည့်အချိန် - ညနေ (၃း၃၀) နာရီ  
 ကျင်းပမည့်နေရာ - ရွှေမင်္ဂလာ (၂) အပေါ်ထပ်ခန်းမဆောင်၊ တံတားကလေးလမ်းဆုံ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဇာတိဌာယ်ရန် ရန်ကင်းမြို့

ဦးမြင့်ဆွေ	ဖုန်း: ၀၉-၄၇၀၆၃၀၇၄	ဦးအောင်မျိုး	ဖုန်း: ၀၉-၅၀၃၄၀၀၃၃
ဦးတင်အောင်	ဖုန်း: ၀၉-၅၀၆၈၀၆၈	ဦးအောင်စိုးမြင့်	ဖုန်း: ၀၉-၂၀၂၂၂၆၁
ဦးမြင့်လွင်	ဖုန်း: ၀၉-၂၅၉၈၀၇၈၉၆	ဦးပေါစန်း	ဖုန်း: ၀၉-၄၇၀၅၉၂၃၉
ဦးတင်ခင်မန်	ဖုန်း: ၀၉-၂၅၅၀၂၃၄	ဦးတင်ဝင်း	ဖုန်း: ၀၉-၈၆၂၈၄၉၆
ဦးယုနိုင်	ဖုန်း: ၀၉-၄၄၈၅၄၀၈၇၀	ဦးသန်းနိုင်	ဖုန်း: ၀၉-၄၂၀၂၇၃၅၇၃
ဦးအေးမင်း	ဖုန်း: ၀၉-၂၀၀၇၈၂၅	ဦးလှဝင်းထွန်း	ဖုန်း: ၀၉-၅၅၀၂၉၇၅
ဦးအောင်မျိုးထွန်း	ဖုန်း: ၀၉-၇၃၀၅၀၉၅၉	ဦးခင်မောင်အေး	ဖုန်း: ၀၉-၇၃၀၆၅၀၉၈

## စစ်တက္ကသိုလ် အာစရိယပူဇော်ပွဲအတွက် ပန်ကြားလွှာ

၁၉၆၈ ခုနှစ်မှ ၁၉၇၇ခုနှစ်အတွင်း စစ်တက္ကသိုလ်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား စစ်တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၄/၁၅/၁၆/၁၇/၁၈/၁၉) ကျောင်းဆင်းအရာရှိများက ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဦးဝိစာရလမ်း၊ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၉ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ကန်တော့လိုပါသဖြင့် စာပေဌာနနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဌာနမှ သက်ရှိထင်ရှားရှိသော ဆရာ ဆရာမများ (အခြားအဆင့်များ အပါအဝင်)သည် (အမည်၊ အဆင့်၊ စစ်တက္ကသိုလ်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ဌာန၊ ရာထူး၊ တာဝန်၊ ခုနှစ်၊ လက်ရှိ အသက်၊ ဆက်သွယ်နိုင်မည့် လက်ရှိနေရပ်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ်များ ဖော်ပြ၍) အောက်ပါလိပ်စာများသို့ ၂၀၁၅ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၃၀ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်အသိပေးနိုင်ပါရန်နှင့် ဖိတ်စာရရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရရှိသည်ဖြစ်စေ တက်ရောက်နိုင်ပါရန် လေးစားစွာ ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

- စတသ(၁၄) - တင်ဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၁၂၃၆၊ ဝေလင်းအောင် ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၂၆၅၁၊ ဝင်းမြင့် ဖုန်း-၀၉-၈၆၃၇၀၄၀
- စတသ(၁၅) - ဦးဇွန်း ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၉၄၃၃၊ တင်အောင် ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၆၅၅၃၊ နေဝင်း ဖုန်း-၀၉-၂၀၀၆၄၄၂
- စတသ(၁၆) - တင်အောင် ဖုန်း-၀၉-၂၀၅၃၇၄၃၊ ချိုဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၅၅၄၂၊ တင်လတ် ဖုန်း-၀၉-၅၁၁၇၂၀၉
- စတသ(၁၇) - မျိုးလွင် ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၉၂၉၅၊ သန်းထွန်း ဖုန်း-၀၉-၈၆၀၀၂၉၈၊ ညီညီတင် ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၃၃၇၈၈၅
- စတသ(၁၈) - ခင်မောင်လတ် ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၅၇၇၉၊ ဉာဏ်လင်း ဖုန်း-၀၉-၂၁၆၅၈၁၇၊ ခင်မောင်သိန်း ဖုန်း-၀၉-၂၅၉၃၀၇၃၀၂
- စတသ(၁၉) - ငွေထွန်း ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၀၃၀၂၊ သန်းမြင့် ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၈၁၂၂၊ အေးသော် ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၇၉၅၉၆

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၇/၂၀) မြေကွက် အမှတ်(၅၅၀/၁) မြေကွက်အကျယ်အဝန်း (၂၀\*၆၀) ပေ၊ ဦးလှိုင်စာပေတိုက်လမ်းတွင် ဒေါ်လှမြင့်(၁၄/မအပ(နိုင်) ၁၀၆၅၁၃ (ဘ) ဦးကြည်သောင်း နေထိုင်သည်မှာ မှန်ကန်ပြီး ၎င်းမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ မည်သူ့ကိုမျှ ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း မရှိပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါ သည်။  
 ဒေါ်လှမြင့်  
 ၁၄/မအပ(နိုင်) ၁၀၆၅၁၃  
 ဖုန်း ၀၉-၇၃၀၅၀၉၅၉

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**  
 မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-(၄၄-က-၃)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၆-အ)မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၅၃၊ တောင်ပိုင်းလမ်း၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း မြို့နယ် ဦးနု အမည်ပေါက် ရွာမြေ ၃(က)ရပ်ဦး မြေအား အမည်ပေါက် ဦးနုမှာ(၁၉၂၅)တွင် လည်းကောင်း၊ ဇနီး ဒေါ်မေမှာ(၁၉၃၀)ခုနှစ်တွင် လည်းကောင်း၊ တစ်ဦးတည်းသောသားဖြစ်သူ ဦးမောင်ငယ်မှာ (၄-၅-၇၇)တွင်လည်းကောင်း၊ ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်စိန်ပုမှာ (၁၉၄၇)တွင် လည်းကောင်းအသီးသီးကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၎င်းတို့၏သားများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်ရွှေ ၁၂/ မရက(နိုင်)၁၀၆၆၈၆၈ နှင့် ဦးတင်စိန် ၁၂/မရက (နိုင်)၀၆၆၆၀၈၀တို့၏(GP)၂၁၂၄၀/၂၀၀၄(၇-၈-၂၀၁၄)ရရှိသူ ဦးတင်ရွှေနှင့် ဦးတင်စိန်တို့မှာ မြေးများ တော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ(GP)/ (GP)ပေးခြင်းအတွက် သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်း နှင့်ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်းမရှိကြောင်း ကျမ်းကျိန် လွှာ၊ ဦးမောင်ငယ်၏ သေစာရင်း၊ ဦးနု၊ ဒေါ်မေ၊ ဒေါ်စိန်ပုတို့ကွယ်လွန်ခြင်းအတွက် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ ကျွန်းမာရေဦးစီးဌာန၏ အကြောင်း ကြားစာ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၏ ထောက်ခံချက်(၃(က)အထောက်အထားတို့တင်ပြ၍ အမွေ ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ရန် မြေပုံကူး လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲရေး ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေါ်လှမြို့နယ်၊ မမာအေးရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းဟုခေါ်တွင်သော အမှတ် (၁၄၅) (၆) ထပ် အထောက်အပံ့အား ၅-လွှာ၊ တိုက်၏မျက်နှာမူရာဘယ်ဘက်အခြမ်း တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်နိုင်ရန် အသိပေးကြေညာခြင်း  
 အထက်ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းအား လက်ဝယ်ထားရှိ လက်ရှိပိုင်ဆိုင်သည်ဟု ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးခင်မောင်ရွှေ (LC-867) (၁၂/မက(နိုင်)၀၇၃၅၂၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယင်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှ (၅)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာ တမ်းများဖြင့် လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်ခြင်း မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ၃ပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ  
 ဦးမျိုးဆန်း (ခ) ဦးမောင်ကြီး  
 LL.B(စဉ် - ၁၀၅၇၇) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ်(၁၂၁/၁) တိုးချဲ့(၂)လမ်း၊ ၂/မြောက်ရပ်ကွက်၊ သာကောမြို့နယ်၊ ဖုန်း - ၀၉-၇၃၂၅၅၅၊ ၀၉-၃၁၁၂၁၄၀  
 ဒေါ်တင်စိုးနိုင်  
 LL.B(စဉ် - ၄၂၁၆၉) အထက်တန်းရှေ့နေ

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**  
 ယာဉ်အမှတ် ၄၄၀/၃၇၈၃ Honda Scoopy 110, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကျော်ကျော်လွင် ၉/မမ(နိုင်)၀၈၁၄၀ မှ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
 ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁)၊ အောင်သိန္နီလမ်း၊ ကွက်ပြင်(၃)၊ ဦးပိုင် အမှတ်၇၉/၂၊ မြေယာအမှတ် (1-B)၊ အကွက်အမှတ် (၁၃)ညတွဲရပ်၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၂ ဧကရှိ ဦးဆန်းကျော် ၉/မမ(နိုင်)၀၆၃၁၄၅ အမည်ပေါက်အား ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား အပြည့်အစုံဖြင့် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ပုံစံ(၁) က လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက အထောက်အထား အပြည့်အစုံဖြင့် ၁၄ရက်အတွင်း လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
 ဦးဆန်းကျော်  
 ၉/မမ(နိုင်)၀၆၃၁၄၅

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် L၁၇/၆၀၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၃၀၁+၁၃၀၂၊ မြေအကျယ်အဝန်း ၆၀(၈၀\*၆၀)ရှိသောမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရန်ကုန်မြို့တော် မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ် ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနရှိ မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးဦးကျော်(ခ)ဦးမြင့်ကျော် V/RGN-၀၀၃၂၁၆ အမည်ဖြင့် မှတ်သားတည်ရှိပြီး ၎င်းအမည်ပေါက်ပိုင်ရှင်ထံမှ ဦးကျော်မင်းသန်း ၅/မရ(နိုင်) ၀၀၉၅၀၀၁၁၁၁၁၁ စပ်ဆက်အရောင်းအဝယ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား မိမိတရားဝင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချ ရန် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေထံသို့ ကမ်းလှမ်းလာသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီး အပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးတန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေ အဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်ထံပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား (မူရင်း)များနှင့်တကွ ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ် ပြီးမြောက်အောင်မြင်သည်အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ  
 ဒေါ်ယုဦးလှမြင့် LL.B အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၀၀၂၂) အမှတ် ၈၆၅၊ သရေဓမ္မရာ ၂၂ လမ်း၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၄၆၅၄၇



### အသိပေးကြေညာချက်

၁။ ဓမ္မစကားလင်ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ခေတ်မီဗုဒ္ဓဘာသာပညာရေးစနစ်ဖြင့် မျိုးဆက်သစ် ကလေးငယ်များကို လိမ္မာယဉ်ကျေးပြီး ပညာပြည့်ဝနည်းလှသည့် နိုင်ငံသားကောင်းရတနာ၊ သမီးကောင်းရတနာများဖြစ်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးနေသော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။

၂။ ဓမ္မစကားလင်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်း၊ သင်နည်းစနစ်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေသော ဓမ္မစကားလင်ကျောင်းများအား ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ၏ အဆုံးအမ တရားတော်များကိုသာ သင်ကြားသင်ယူကြရန် အကြံပြုညွှန်ကြားထားပါသည်။

၃။ သို့ပါသော်လည်း ယခုအခါ၌ အချို့သော ဓမ္မစကားလင်ကျောင်းများတွင် ဓမ္မစကားလင် သားငယ်၊ သမီးငယ်များကို ပါတီနိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေသည်ကို တွေ့မြင်သိရှိရ၍ ဓမ္မစကားလင်ဖောင်ဒေးရှင်းအနေဖြင့် များစွာစိုးရိမ်ပူပန်မိပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်၍ ဓမ္မစကားလင်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေသော ဓမ္မစကားလင်ကျောင်းများအနေဖြင့် ဓမ္မစကားလင်မည်ကို အသုံးပြု၍ ပါတီနိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုကြပါရန်နှင့် ဖောင်ဒေးရှင်း၏ အမှတ်တံဆိပ်(Logo)နှင့် အလံတို့ကိုလည်း ၎င်းလှုပ်ရှားမှုများတွင် အသုံးမပြုကြပါရန် အလေးအနက် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

### ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာမိသားစု (၁၅)ကြိမ်မြောက် အာစရီယပူဇော်ပွဲ

နေ့ရက် - ၁၃-၁၂-၂၀၁၅ (တနင်္ဂနွေနေ့)  
 အချိန် - မွန်းလွဲ ၁:၀၀ နာရီ  
 နေရာ - တက္ကသိုလ်များဓမ္မာရုံကြီး၊ ရန်ကုန်  
 အထက်ပါ အာစရီယပူဇော်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းစည်းစည်းလုံးလုံးပါဖြင့် ၁၆-၁၀-၂၀၁၅ရက် သောကြာနေ့ မွန်းလွဲ ၁:၀၀နာရီတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တောင်ငူဆောင်၊ မြေညီထပ်၊ မြန်မာစာမိသားစု မပျက်မကွက်ကြရောက်ကြပါရန် ပညာသင်နှစ်အသီးသီးမှ မြန်မာစာကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားဟောင်းများအားလုံးအား လေးမြတ်စွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

မြန်မာစာမိသားစု အာစရီယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

### TTC သက်ကြီးအာစရီယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ် ဖလှူကုန်စေမှုကျောင်း၊ ကျောင်းသား/သူ ဟောင်းများ၏ သက်ကြီးအာစရီယပူဇော်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် အသက်(၇၀)နှစ် နှင့်အထက် (သို့မဟုတ်) ဖလှူကုန်စေမှုကျောင်း လုပ်သက် (၃၅)နှစ် အနည်းဆုံးရှိသော ဆရာကြီး/ ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား/ သူဟောင်းများ မပျက်မကွက် တက်ရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖိတ် ကြားအပ်ပါသည်။

နေ့ရက် - ၂၅-၁၀-၂၀၁၅ (တနင်္ဂနွေနေ့)  
 အချိန် - နံနက် (၈:၀၀) မှ (၁၀:၀၀) နာရီ  
 နေရာ - M3 Food Centre (ဟောင်းမြို့နယ်၊  
 (ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသူများဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် 09-5115685, 09-73191516 သို့ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။) (ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက်မတတ်)

### ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁)၊ အောင်သိဒ္ဓိလမ်း၊ ကွက်ပြင်(၃)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၁၃၇/က)၊ မြေယာအမှတ်(1-A)၊ အကွက်အမှတ်(၁၂)၊ ညံတောအနောက်၊ ဧရိယာ ၀.၃၁၀ ဝ.၃၄၀ ဧကရှိ ဒေါ်စောမေ ၉/မမန(နိုင်)၀၃၆၄၇၀ အမည်ပေါက်အား ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန သို့ ပုံစံ(၁)က လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် ၁၄ ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ဒေါ်စောမေ ၉/မမန(နိုင်)၀၃၆၄၇၀

### ဦးသက်မောင်မောင် (ဘ) ဦးအေးသောင်း ၁၄/မအာ(နိုင်)၁၈၈၇၃၆နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးဒါးစုရပ်ကွက်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ ဒေါ်လှ (ဘ) ဦးအေးသောင်း ၁/မညန(နိုင်)၀၄၉၂၆၀၈၈ ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးသက်မောင်မောင်သည် မိမိလုပ်ငန်းတွင် ငွေကြေးလိုအပ်ချက်အရ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံမှ ငွေချေးငွားပေးပါရန် ကမ်းလှမ်းပြောဆိုခဲ့သည်ဟု ဒေါ်လှ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ သိရှိရပါသည်။ ဦးသက်မောင်မောင်၏ ကမ်းလှမ်းပြောဆိုချက်အပေါ် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှက ယုံကြည်သဖြင့် ဦးသက်မောင်မောင်အား ငွေကျပ်(၆၆၄၃၅၀၀၀/-)(ကျပ်ခြောက်ရာခြောက်ဆယ့်လေးသိန်းသုံးသောင်းငါးထောင်)ကို လက်ရောက်ပေးအပ်ချေးငွားပေးခဲ့ပါသည်။ ဦးသက်မောင်မောင်အနေဖြင့် ချေးငွားရယူသွားသော ငွေများကို ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းမပြု ရှောင်တိမ်းနေကြောင်း ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ သိရှိရပါသည်။ ဦးသက်မောင်မောင် ချေးငွားရယူသွားသော ငွေကျပ်(၆၆၄၃၅၀၀၀/-) (ကျပ်ခြောက်ရာခြောက်ဆယ့်လေးသိန်းသုံးသောင်းငါးထောင်)ကို ဤအများသိစေရန် ကြေညာခြင်းပြုသည့်ရက်မှစ၍ ရက်သတ္တတစ်ပတ်အတွင်း ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံသို့ ပေးဆပ်စေလိုပါသည်။ အကယ်၍ ပေးဆပ်ခြင်းမပြု ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုသွားတော့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဒေါ်လှ (ဘ) ဦးအေးသောင်း ၁/မညန(နိုင်)၀၄၉၂၆၀၈၈ ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးကံရွှန် (LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ်(၈၇)၊ ယင်းမာလမ်း(၈၈-၆)ရပ်ကွက် အောင်ပင်လယ်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့

### ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ ကျိုက်ထီးရိုး (မွန်ပြည်နယ်) မွန်ပြည်နယ်၊ ကျိုက်ထီးရိုးအတွင်းရှိ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှု (၁၃၇၇ ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့မှ ၁၃၇၈ ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့်နေ့အထိ) ၂၈-၁၀-၂၀၁၅ ရက်မှ ၂၁-၅-၂၀၁၆ ရက်အထိ ကျိုက်ထီးရိုးရင်ပြင်တော်ပေါ်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ ကျိုက်ထီးရိုး

### ရွှေမြင့်မိုရ်မိုးကုတ်ပိပသနာ ဝါတွင်း ၁၅ ရက် အထူးတရားစခန်းပွဲ ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ ရက်မှ ၂၈-၁၀-၂၀၁၅ အထိ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ပါရမီလမ်း၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၁)ပိုင်၊ ရွှေမြင့်မိုရ် မိုးကုတ်ပိပသနာဓမ္မရိပ်သာကျောင်းတိုက်တွင် ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ ရက်မှ ၂၈-၁၀-၂၀၁၅ ရက်အထိ (၁၅)ရက်တိုင်တိုင် မိုးကုတ်အဖွဲ့ချုပ်နာယက၊ ဓမ္မကထိက ဗဟုဇနဟိတဓရ၊ ရွှေမြင့်မိုရ်ဆရာတော် အရှင်သောဘဏ(ပိဋကတစ်ပုံအောင်)နှင့် မိုးကုတ်အဖွဲ့ချုပ်နာယက မထီရတနာဆရာတော် အရှင်ပဏ္ဍိတ(ပိဋကတစ်ပုံအောင်) အရှင်သူမြတ် နှစ်ပါးတို့မှ ခန္ဓာဉာဏ်ရောက် သစ္စာလေးပါးတရားတော်များကို ဟောကြားချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။ တရားစခန်းဝင်လိုသူများသည် ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ ရက် ညနေ ၅ နာရီ အရောက် လူကိုယ်တိုင် မှတ်ပုံတင်မိတ္တူဖြင့် တစ်ပြိုင်တည်းစာရင်းပေးသွင်း တရားစခန်းဝင်ရောက် အားထုတ်နိုင်ပါသည်။

အရက်ဆွမ်း၊ အချိုပွဲ၊ ညနေ ဖျော်ရည် လှူဒါန်းလိုသူများ စုံစမ်းမေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန် ရွှေမြင့်မိုရ်အကျိုးဆောင်အဖွဲ့ ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၉၄၃၂၊ ၀၉-၂၅၀၀၂၁၄၃၂၊ ၀၉-၅၅၀၀၀၀၀

### ကြမ်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) ဆွမ်းလောင်းလှူရန် သွားရောက်မည်

ကြမ်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)မှ အမှုဆောင်အဖွဲ့နှင့်အသင်းဝင်များသည် ဆွမ်းလောင်းလှူရန် ၂၅.၁၀.၂၀၁၅(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်(၈)နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်း၊ (၁၀)မိုင်မှ သွားရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ကြမ်းမြို့မှ (၂၈.၁၀.၂၀၁၅)နေ့ နံနက်တွင် ပြန်လည်ထွက်ခွာပါမည်။ ဆွမ်းလောင်းလှူခြင်းနှင့် အတူကြမ်းမြို့ရှိ ပရဟိတလူပုဂ္ဂိုလ်များအဖွဲ့အစည်းများသို့ အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းများလှူဒါန်းမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် လှူဒါန်းလိုသူများနှင့် လိုက်ပါလိုသူအသင်းဝင်များသည် (၂၀.၁၀.၂၀၁၅)နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်း စာရင်းပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ဦးစိန်ဌေး	- ၀၉ ၅၃၃၂၁၅၈	ဒေါ်ခိုင်ခိုင်စိုး	- ၀၉ ၅၁၆၅၄၀၁
ဒေါ်တင်တင်ထွေး	- ၀၁ ၅၄၁၀၆၅၆	ဒေါ်အေးအေးညွန့်	- ၀၉ ၄၉၃၃၁၉၃၃
Dr. ကျော်စိုးလင်း	- ၀၉ ၈၆၃၀၃၄၁	ဦးလှဝင်း	- ၀၉ ၄၄၀၆၄၄၄၃
ဦးမောင်မောင်	- ၀၉ ၅၀၀၅၆၄၁	ဒေါ်ဝင်းမြတ်မွန်	- ၀၉ ၅၁၀၈၃၂၆

### အောင်လံဆရာတော် အသျှင်ခန္ဓိမာ၏ ယောဂီအသစ်များအတွက် (၁၀)ရက် အဓိဋ္ဌာန်အထူးတရားစခန်း ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပမည်

အောင်လံမြို့၊ စက်ရုံရပ်ကွက်၊ တိုက်ခွဲအမှတ်(၃၂)၊ သဲအင်းဂူပိပသနာ ဓမ္မရိပ်သာ၏ မူလပဓာန နာယက (သောတာပတ္တိမဂ်ရှုဖွယ်ကျမ်းပြု) ကျေးဇူးတော်ရှင် အောင်လံဆရာတော်ကြီးသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ကန်းတလပေါင် စံပြကျေးရွာရှိ ရန်ကုန်ရိပ်သာကြီးတွင် ယောဂီအသစ်များအတွက် (၁၀)ရက် အဓိဋ္ဌာန် အထူးတရားစခန်းအား ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း စာရင်းပေးသွင်းကြရန် ဖြစ်ပါသည်။

တရားစခန်းဝင်ရမည့် နေ့ရက်/အချိန် - ၂၃-၁၀-၂၀၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၀၀ နာရီ  
 တရားစခန်းထွက်ရမည့် နေ့ရက်/အချိန် - ၃-၁၁-၂၀၁၅ ရက် နံနက် ၆:၀၀ နာရီ

ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက် ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ ရက်မှစ၍ ဖုန်းဖြင့် တိုက်ခွဲနံပါတ်ယူရပါမည်။ ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၃၄၇၈၅၅ ဦးသိရိန္ဒြေဖြစ်ပါသည်။ တိုက်ခွဲနံပါတ်ရယူပြီးလျှင် အောက်ပါအတိုင်း လူကိုယ်တိုင် မှတ်ပုံတင်မှုရင်ဖြင့် စာရင်းပေးသွင်းရပါမည်။

စာရင်းပေးသွင်းရမည့်ရက် - ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ ရက် (စနေနေ့)  
 တိုက်ခွဲနံပါတ်(၁)မှ (၁၀၀)အထိ - နံနက် ၈:၀၀ နာရီမှ ၉:၀၀ နာရီအထိ  
 တိုက်ခွဲနံပါတ်(၁၀၁)မှ (၂၀၀)အထိ - နံနက် ၉:၀၀ နာရီမှ ၁၀:၀၀ နာရီအထိ  
 တိုက်ခွဲနံပါတ်(၂၀၁)မှ (၃၀၀)အထိ - မွန်းလွဲ ၂:၀၀နာရီမှ ညနေ ၃:၀၀နာရီအထိ  
 တိုက်ခွဲနံပါတ်(၃၀၁)မှ (၄၀၀)အထိ - ညနေ ၃:၀၀နာရီမှ ညနေ ၄:၀၀နာရီအထိ

မှတ်ချက်။ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့် လာရောက်စာရင်းပေးသွင်းခြင်း လက်မခံပါ။ နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ယောဂီများအတွက် dm paragu @ gmail.com သို့ ဆက်သွယ်ပါ။

ပြည်တွင်းယောဂီများ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းခြင်း လက်မခံပါ။ အကယ်၍ စာရင်းပေးသွင်းပြီး မဝင်ရောက်ဖြစ်ပါက စခန်းပွဲမတိုင်မီ ဖုန်းဆက်၍ အကြောင်းကြားပါရန်နှင့် အကြောင်းမကြားဘဲ ပျက်ကွက်ပါက နောင်တွင် လုံးဝ ဝင်ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။

တရားစခန်းဝင်မည့်ယောဂီများသည် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်အသုံးအဆောင် အိပ်ရာလိပ်၊ ဆေးဝါးနှင့်ပစ္စည်းများ စုံလင်စွာ ယူဆောင်လာကြရန် ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်ဥပဋ္ဌာကအဖွဲ့

### ဖခင်အမည်မှန်

မြတ်ဗြူ၊ အထက(၁)၊ တက္ကသိုလ်လင် တန်း(အတွဲ-၁.၂)မှ မပြီးအိသူ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ အိမ်ထောင်စုစာရင်းအရ ဦးကျော်စိုးလင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဦးကျော်စိုးလင်း ၆/တသရ(နိုင်)၀၂၂၉၅၁

### ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် BB/7069 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်၊ ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ် (၂၀)၊ 5(A) ဟုခေါ်တွင်သော (၃၀ x ၅၄) အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်းအပါအဝင် ယင်း တိုက်ခန်းနှင့်ဆက်စပ်တွယ်ကပ်လျက်ရှိသည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးတို့ကို တရားဝင် လက်ဝယ်ထားရှိပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟုဆိုသူ ဒေါ်အေးစုမွန် ၁၂/စခန(နိုင်) ၀၆၂၃၄၄၄၄ မှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက တရားဝင်နိုင်လုံသောအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်း(မူရင်း)များဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးညွန့်ရွှေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၆၉၉၆၆) ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၂၂၇၆၆၊ ၀၁-၅၀၀၇၅၅၃ တိုက်(၂၂)၊ အခန်း(၃၉)၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ ပြည်ရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်

### လင်မယားအဖြစ်မှ အလိုအလျောက်ပြတ်စဲပြီးဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်အေးအေးမြင့် (၁၂/တမန (နိုင်) ၀၈၈၀၈၅) နှင့် ဦးလှဌေး (၁၂/တမန (နိုင်) ၀၅၅၄၄) တို့သည် (၁၉-၂-၂၀၀၅) နေ့မှစ၍ တရားဝင် လက်ထပ်ပေါင်းသင်း နေထိုင်ခဲ့ပြီး သား(၁)ဦးထွန်းကားခဲ့ပါသည်။ ဦးလှဌေးသည် (၃၀-၆-၂၀၀၈) နေ့တွင် မလေးရှားနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာသွားခဲ့ပါသည်။ ထိုအချိန်မှစ၍ လင့်ဝတ္တရားနှင့်အညီ ကျွေးမွေး စောင့်ရှောက် ထောက်ပံ့ခြင်းမရှိတော့ပါ။ ဒေါ်အေးအေးမြင့်သည် စားဝတ်နေရေးအတွက် မိမိကိုယ်တိုင် ကြိုးစားရှာဖွေနေပြီး သားမြစ်သူကိုလည်း ပြုစောင့်ရှောက်ခဲ့ရပါသည်။ ထို့ပြင် ဦးလှဌေး နိုင်ငံခြားထွက်စဉ်က သုံးစွဲခဲ့သော အကြွေးများကိုလည်း မိမိတစ်ကိုယ်တည်း ပေးဆပ်ခဲ့ရပါသည်။ မြန်မာပြည်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိနေသော်လည်း လုံးဝဆက်သွယ် ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ဦးလှဌေးသည် လင့်ဝတ္တရားမကျေပျော် (၇)နှစ်ကျော်ကြာ လွှတ်လျှို့ ညပေကျာပြု ထားသောကြောင့် ဦးလှဌေးနှင့် ဒေါ်အေးအေးမြင့်တို့သည် မည်သို့မျှပတ်သက် သက်ဆိုင် ခြင်းမရှိတော့ဘဲ လင်မယားအဖြစ်မှ အလိုအလျောက်ပြတ်စဲပြီး ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်မျိုးယုလင်း LL.B, B.A.Business Law, D.A.Psy တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၉၃၃) အမှတ်(၃၂)၊ ၅-လှာ(အေ)၊ အင်းဝလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

### ဦးမင်းနိုင် (ဘ) ဦးအေးသောင်း၊ ဒေါ်ယဉ်မွန် (ဘ) ဦးအေး (တိုင်းလုံးကျော်ကုမ္ပဏီ)နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးဒါးစုရပ်ကွက်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ ဒေါ်လှ (ဘ) ဦးအေးသောင်း ၁/မညန(နိုင်)၀၄၉၂၆၀၈၈ ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးမင်းနိုင်နှင့် ဒေါ်ယဉ်မွန်တို့သည် မိမိတို့လုပ်ငန်းတွင် ငွေကြေးလိုအပ်ချက်အရ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံမှ ငွေချေးငွားပေးပါရန် ကမ်းလှမ်းပြောဆိုခဲ့ကြသည့်ဟု ဒေါ်လှ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ သိရှိရပါသည်။ ဦးမင်းနိုင်နှင့် ဒေါ်ယဉ်မွန်တို့၏ ကမ်းလှမ်းပြောဆိုချက်အပေါ် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှက ယုံကြည်သဖြင့် ဦးမင်းနိုင်၊ ဒေါ်ယဉ်မွန်တို့အား ငွေကျပ်သိန်း (၃၅၀) (ကျပ်သိန်းသုံးရာငါးဆယ်)ကို လက်ရောက်ပေးအပ်ချေးငွားပေးခဲ့ပါသည်။ (၃၀-၅-၂၀၁၅)ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ အောင်ပေါ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် ဒေါ်ယဉ်မွန်နှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းခဲ့ရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံမှ ငွေချေးငွားရယူခဲ့သည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း ဝန်ခံခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် ဦးမင်းနိုင်၊ ဒေါ်ယဉ်မွန်တို့က ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံမှ ချေးငွားရယူသွားခဲ့သော ငွေကျပ်သိန်း ၃၅၀ ကို လာရောက်ပေးဆပ်ခြင်း မရှိ ပျက်ကွက်နေကြပါသည်။ ဦးမင်းနိုင်၊ ဒေါ်ယဉ်မွန်တို့အနေဖြင့် ချေးငွားရယူ သွားသော ငွေကျပ်သိန်း(၃၅၀) (ငွေကျပ်သိန်းသုံးရာငါးဆယ်)ကို ဤအများသိစေရန် ကြေညာခြင်းပြုသည့်ရက်မှစ၍ ရက်သတ္တတစ်ပတ်အတွင်း ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်လှထံသို့ ပေးဆပ်စေလိုပါသည်။ အကယ်၍ ပေးဆပ်ခြင်းမပြု ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုသွားတော့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဒေါ်လှ (ဘ) ဦးအေးသောင်း ၁/မညန(နိုင်)၀၄၉၂၆၀၈၈ ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးကံရွှန် (LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ် ၈၇၊ ယင်းမာလမ်း(၈၈-၆)ရပ်ကွက်၊ အောင်ပင်လယ်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့















ဒေါ်မြမြ

အသက်(၉၂)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ၁၉၅၄ ခုလမ်း၊ တိုက် ၂၃၊ အခန်း ၂၀၂၆ (ဦးကျောက်ရန်း-ဒေါ်အောင်)တို့၏သမီး၊ (ဦးလှ)၏ဇနီး၊ ဦးထွန်းဝင်း (ခ)ဦးထွန်းအောင်-ဒေါ်ထွန်းအောင်၊ ဒေါက်တာအောင်သိန်းဌေး(ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ အစိုးရဆေးရုံ၊ အစိုးရဆေးရုံကြီး)-(ဒေါက်တာဒေါ်ခင်လှဝင်း)၊ ဒေါ်ခင်သက်ဝေ-ဦးလှမြင့်၊ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်စိန်၊ ဒေါ်ဝါဝါ-ဦးမောင်ယုတို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၀ယောက်၊ မြစ်လေးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် နံနက် ၅:၀၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးပူကျွန်း သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (ပုသိမ်)

မော်ကွန်းရပ်ရင်(ငြိမ်း) အသက်(၈၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ သာသနာ့ရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ် ၇၄(ဦးမောင်ကြီး-ဒေါ်သန်း)တို့၏သမီး၊ (ဦးတင်ထွန်း၊ ယောနင်း)၏ဇနီး၊ ဒေါ်နီနီထွန်း-ဦးချစ်ထွန်း၊ (ဒေါ်သီတာတင်ထွန်း)-ဦးဆန်းဝင်း၊ ဒေါ်ဝါဝါတင်ထွန်း၊ ဒေါ်နီလှတင်ထွန်း-ဦးမြင့်အောင်၊ ဦးရဲတင်ထွန်း(ခ)ဦးရဲထွန်း (ဥက္ကဋ္ဌ၊ သံတမန်ရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းဆင်းများအသင်း)-ဒေါ်မိုးမိုးအေးကျော်(MD-Ko MYANMAR CO.,Ltd.)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ (ဒေါ်အုံးတင့်)ဒေါ်မြင့်မြင့်-(ဦးထွန်း)၊ ဦးခင်စိုး-ဒေါ်နီနီလှိုင်တို့၏အစ်မ/ညီမ၊ မြေးရစ်ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (ပုသိမ်)

မော်ကွန်းရပ်ရင်(ငြိမ်း) အသက်(၈၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ သာသနာ့ရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ် ၇၄(ဦးမောင်ကြီး-ဒေါ်သန်း)တို့၏သမီး၊ (ဦးတင်ထွန်း၊ ယောနင်း)၏ဇနီး၊ ကိုချမ်းသာဦး-မအေးအေးအိ၊ ကိုမြင်းဟံသာ၊ ကိုအောင်ဆန်းဝင်း၊ မောင်ဇော်ရဲထွန်း၊ မမသူသူခိုင်၊ မခိုင်ဇော်ထွန်း(ခ)ဦးထွန်း(USA, T.T.C.)၊ မောင်ဝေရဲထွန်း(Grade-10, A၊ အထက-၃၊ ကမာရွတ်)၊ မဝတ်ရဲထွန်း(Grade-7, G, T.T.C)တို့၏အဘွားအဘကြီး၊ မောင်အောင်မြတ်ဖုန်း(ခ)ဒဲဘု(အထက-၅၊ ဗိုလ်တထောင်)တို့၏အဘွားသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက် (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (ပုသိမ်)

မော်ကွန်းရပ်ရင်(ငြိမ်း) အသက်(၈၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ သာသနာ့ရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ် ၇၄(ဦးမောင်ကြီး-ဒေါ်သန်း)တို့၏သမီး၊ (ဦးတင်ထွန်း၊ ယောနင်း)၏ဇနီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အောင်မင်းခေါင်ရိပ်သာလှိုင်လမ်း၊ အမှတ် ၁၆၈ ဦးရဲထွန်း(ဥက္ကဋ္ဌ၊ သံတမန်ရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းဆင်းများအသင်း)-ဒေါ်မိုးမိုးအေးကျော်(MD-Ko MYANMAR CO., Ltd.)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ မခိုင်ဇော်ထွန်း(ခ)ဦးထွန်း(USA, T.T.C.)၊ မောင်ဝေရဲထွန်း(Grade-10, A၊ အထက-၃၊ ကမာရွတ်)၊ မဝတ်ရဲထွန်း(Grade-7, G, T.T.C)တို့၏အဘွားအဘကြီး၊ မောင်အောင်မြတ်ဖုန်း(ခ)ဒဲဘု(အထက-၅၊ ဗိုလ်တထောင်)တို့၏အဘွားသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး

ဦးထင်နိုင်

(လက်ထောက်ကထိကဟောင်း၊ ဗဟိုနိုင်ငံရေးတက္ကသိုလ်) အသက်(၇၈)နှစ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်(ဦးအောင်ညွန့်-ဒေါ်လှန်း)တို့၏သား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းမူမြို့နယ် (ဦးအောင်-ဒေါ်ရင်)တို့၏သား၊ သမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ သူရဿတီလမ်း(၈)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၈၇(ဒေါ်စန်းစန်း၏မိခင်)၊ ဦးစိုးနိုင်-ဒေါ်လှလှနိုင်၊ ဦးစောဝင်းနိုင်-ဒေါ်ခင်မျိုးသိမ်း၊ ဦးစောမင်းနိုင်-ဒေါ်သန္တာနိုင်၊ ဦးညိုညိုအောင်-ဒေါ်လှလှလှနိုင်၊ ဗိုလ်မှူးစောထွန်းနိုင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်သီတာအေး၊ ဗိုလ်ကြီးစောလင်းနိုင်-ဒေါ်စောစောအောင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်သက်ပေးပေးပါမည်။) အဖထမ်းများ လယ်ယာမြေစိမ့်ခံနွဲ့ရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်နန်းအိမ်

အသက်(၇၂)နှစ်

လယ်ယာမြေစိမ့်ခံနွဲ့ရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၊ မြေစာရင်း၊ မြေတိုင်းနှင့်ပုံနှိပ်ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒေါက်တာဝင်းထွန်း-ဒေါ်ကြည်ကြည်စိန်တို့၏မိခင် ဒေါ်နန်းအိမ် အသက်(၇၂)နှစ်သည် ၁၀-၁၀-၂၀၁၅ရက် ညနေ ၃:၄၀နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၂)တပ်တော်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါမည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အရာထမ်း၊ အဖထမ်းများ လယ်ယာမြေစိမ့်ခံနွဲ့ရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးတင်မောင်ဆွေ

အသက်(၆၀)

ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ညိုညိုဦး၏မိခင် ဦးတင်မောင်ဆွေ အသက်(၆၀)သည် ၉-၁၀-၂၀၁၅ရက် (သောကြာနေ့) ည ၁၀:၃၀နာရီတွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဟိုင်းမြို့၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါမည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အရာထမ်း၊ အဖထမ်းများ ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကျင်စိန်(သနပ်ပင်) အသက်(၁၀၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုမင်္ဂလာအိမ်ရာ၊ သုနန္ဒာ ငလမ်း၊ အမှတ် ၅၅(ဦးစံခင်မာ-ဒေါ်ကြင်မြင့်)တို့၏သမီး၊ (ဦးရွှေရီ-ဒေါ်ကျင်မြင့်)တို့၏ဇနီး၊ (ဦးစိုးမောင်)၏ဇနီး၊ AUNG KYUN THAR CO., LTD လုပ်ငန်းစု၏မိခင်ကြီး၊ ဦးစုလင်း-ဒေါ်ကျင်စိန်၊ ဦးမြင့်စိန်-ဒေါ်နုနု၊ ဒေါ်အေး၊ ဦးစိုးကြင်-ဒေါ်ခင်မာ၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်အေး၊ ဦးအောင်သင်း-ဒေါ်စန်းစန်းအေး၊ ဒေါက်တာမျိုးသန့်-ဒေါက်တာထွန်းထွန်းစန်းတို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေး ၁၂ယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၃:၄၀နာရီတွင် ဗဟိုရဲစဉ်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၅-၁၀-၂၀၁၅ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် သစ်ခင်းကျွန်းနေအိမ်မှ ရေဝေးပူကျွန်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားရမည့်နေ့ ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကျင်စိန် (သနပ်ပင်) အသက်(၁၀၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုမင်္ဂလာအိမ်ရာ၊ သုနန္ဒာ ငလမ်း၊ အမှတ် ၅၅(ဦးစံခင်မာ-ဒေါ်ကြင်မြင့်)တို့၏သမီး၊ (ဦးရွှေရီ-ဒေါ်ကျင်မြင့်)တို့၏ဇနီး၊ (ဦးစိုးမောင်)၏ဇနီး၊ အောင်ကျွန်းသာကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းစု၏မိခင်ကြီး၊ ဒေါက်တာအေးအေး၊ ကိုစိုးလင်းအောင်၊ ကိုမျိုးလင်းအောင်၊ ကိုကောင်းထိုက်၊ ကိုပြည့်စုံ-ဒေါက်တာဝင်းမာသီ၊ ဒေါက်တာတင်အေးခိုင်-Dr. Valentine၊ ဒေါက်တာဟိန်းလင်း-ဒေါက်တာနုနု-နုနုလှအောင်၊ မရည်မွန်အေး-ကိုအောင်သူရ၊ မထက်ထက်ခိုင်-ကိုမင်းမင်း၊ ဒေါက်တာမိမိပြုံး၊ ဒေါက်တာဝေမြိုးသန့်၊ မောင်ဟိန်းထက်တို့၏အဘွား၊ စွဲထက်သူရ၊ ဇွန်ဖူးပွင့်ခိုင်၊ Kai Kai တို့၏အဘွားအဘကြီးသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၃:၄၀နာရီတွင် ဗဟိုရဲစဉ်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၅-၁၀-၂၀၁၅ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် သစ်ခင်းကျွန်းနေအိမ်မှ ရေဝေးပူကျွန်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားရမည့်နေ့ ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်နုနုမြ (ခရိုက်သစ်ကျေးရွာ၊ ချောင်းဆုံမြို့) အသက်(၇၈)နှစ်

မွန်ပြည်နယ်၊ ချောင်းဆုံမြို့နယ်၊ ခရိုက်သစ်ကျေးရွာနေ (ဦးတု-ဒေါ်ငြိမ်းရင်)တို့၏သမီးသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁:၄၅နာရီတွင် ခရိုက်သစ်ကျေးရွာနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၃နာရီတွင် ဘုရားကြီးကုန်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးထင်အောင်ဝင်း (ပုဂံ/ချောက်) စာရင်းစစ်မှူး(ငြိမ်း) အသက်(၇၄)နှစ်

ချောက်မြို့၊ ရွှေသူဌေးရပ်နေ ဦးအေး (မြေစာရင်း)-ဒေါ်စိန်အေးတို့၏သား၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၂၈)ရပ်ကွက်အောင်ရိပ်သာ ငလမ်း၊ အမှတ် ၁၂(ဒေါ်သန်းသန်း)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးထိန်ဝင်း-ဒေါ်နုနုလှစိန်၊ ဦးမျိုးမြင့်-ဒေါ်ချိုချို၊ ဦးဝင်းထွန်း-ဒေါ်သင်းသင်းမြင့်၊ ဦးကျော်ထင်-ဒေါ်ခင်ဝေတို့၏မိခင်၊ မြေးခန့်စုံယောက်တို့၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားရမည့်နေ့ ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

မနုန်းအိမ် (ထားဝယ်-ရင်) အသက်(၃၀)

(ဦးသန်းမြိုင် - ဒေါ်ကျင်အေး)၊ (ဦးကျင်မောင် - ဒေါ်သန်းသန်း)တို့၏ မြေး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဝိဇ္ဇာလမ်း၊ (၉)မိုင်၊ အမှတ် ၂၅(ဦးကျင်-ဒေါ်ခင်မာ) မောင်မောင်စင်စင် (CME Engineer Ooredoo Co.,Ltd.)၊ မောင်မောင်စင်စင် (Cameo Co.,Ltd)တို့၏အစ်မ၊ ဦးမြင့်ဝင်း-ဒေါ်ဖြူဖြူအေး (ကထိက၊ မြန်မာစာပဌာန၊ တပ်မတော်သုကာပြုနှင့်ဆေးဘဝဉာဏ်တက္ကသိုလ်)၊ ဒေါ်မာမာဝင်း(အလယ်တန်းပြ)၊ အမက-၁၊ အင်စိန်)၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း (YESC ဝမ်းကုန်မြို့နယ်) တို့၏တူမသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၁၀:၃၀နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၃-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ပိုင် အသက်(၉၀)

ဦးစိုးဆိတ်-ဒေါ်မယ်သန့်တို့၏သမီး၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ စာကလမ်း၊ အမှတ် ၆၁၀(ဒေါ်အမာကြည်)စာစစ်စစ်၊ ငြိမ်း၊ ဒေါ်အမာကြည် (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ငြိမ်း၊ ၈၉ ဝတ်တိုင်း စာရင်းရုံး)၊ ဦးအောင်မြင့် (ခ) Richard - ဒေါ်မိမိပြုံး (Australia)၊ ဦးအောင်ထွန်းဦး (ခ) ညွန့်လှလေး - ဒေါ်မိမိချို(Australia)၊ ဦးထွန်းလင်းဦးတို့၏ မိခင်ကြီး၊ Australia နေ ဗဟိုစင်သော်၊ နေ့၊ မောင်ကြည်စံခင်သန့်တို့၏အဘွားအဘကြီးသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ဉ:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားရမည့်နေ့ ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀:၃၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ မွှာရုံ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်မြစိန်(ခ)ဒေါ်ဦးညွန့်စိန် အသက်(၈၄)နှစ်

ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ (၂၀)ရပ်ကွက်၊ ဖွယ်တော်လမ်း၊ အမှတ် ၆၀/ကနေ ဦးစံသိမ်း (စာရေးဆရာ သီဟအေး၊ သဒ္ဒမ္မဇောတိက)၏ဇနီး၊ ဦးအောင်မြတ်သိမ်း-(ဒေါ်စန်းရီ)၊ (ဦးအောင်မြတ်သိမ်း) - ဒေါ်အေးအေး၊ ဒေါ်ချမ်းရီသိမ်း (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ်) တို့၏မိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်၊ မြစ်ဝင်းယောက်တို့၏အစ်မသည် ၁၂-၁၀-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ရက် (ပုဒွဟူးနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ကိုဗိုလ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမျိုးခင် (ကစလ) ကြည်မြင်တိုင် အသက်(၇၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ (၂၀)ရပ်ကွက်၊ အောင်သိန္နီလမ်း၊ အမှတ် ၁၆၀(က)နေ (ဦးအောင်စိန်-ဒေါ်အေးမျှင်)တို့၏သား၊ ဦးမျိုးမြင့်မောင်၏ညီ၊ ဒေါ်ခင်သန်း၏မောင်၊ (ဦးကျော်မြ)၊ (ဒေါ်စန်းဌေး)၊ ဦးအောင်မြင်စိန်၊ ဒေါ်ခင်မြင့်အောင်တို့၏အစ်မကို၊ ဦးမြင့်ကြည်-ဒေါ်သုဇာဦးမျိုးနိုင်ဦး၊ မောင်နေလင်းဦး၊ မသက်အိမ်တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးငါးယောက်၊ မြစ်နစ်ယောက်တို့၏အဘိုး၊ ဦးအောင်မြင်အောင်စိန်သည် ၁၂-၁၀-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၆:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ရက်(ပုဒွဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၃နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ ကိုဗိုလ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးစန်းဝင်း (ရန်ကင်း) အသက်(၅၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ (၄၁)တိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ ဦးစိစာရလမ်း၊ တော်ဝင်အိမ်ရာတိုက် ၈၊ အခန်း ၂၆(ဦးလှမြင့်-ဒေါ်ကြင်မြင့်)တို့၏သား၊ (ဦးသန်းမောင်-ဒေါ်အုန်းကြည်)တို့၏သား၊ ဒေါ်ညိုညိုမောင်၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ ဦးအောင်မြင်အောင်စိန်သည် ၁၂-၁၀-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၃:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ရက် (ပုဒွဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူခြင်း

သဲအင်းဂူဆရာတော် ဦးမုန့်နွဲ့ (ကျိုက်ပိုင်)၊ သက်တော်(၇၃)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၇၃)ပါ

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ မင်းဓမ္မလမ်း၊ သဲအင်းဂူကမ္မဋ္ဌာန်းကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးဗဟုဓနာယက၊ ရန်ကုန်တစ်မြို့လုံးဆိုင်ရာ သဲအင်းဂူ သာသနာပြုအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ၊ ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ နယ်လှည့်ဓမ္မကထိက မူလသဲအင်းဂူ ဆရာတော်ကြီး၏ အဇ္ဈောပါသိက တပည့်ရင်း ဘဒ္ဒန္တမုန့်နွဲ့(ကျိုက်ပိုင်ဆရာတော်)သည် (၁၃၇၇ခုနှစ် တော်လင်းလပြည့်ကျော် ၁၀ရက်) ၈-၁၀-၂၀၁၅ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥက္ကဋ္ဌကလောင်တော်ကို (၁၃၇၇ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၀ရက်) ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ရက် (ပုဒွဟူးနေ့) နံနက် ၈နာရီတွင် အနိမ္မိတဂူရာမနာသဘာဝ ဆက်လက်ကျင်းပ၍ ဧည့်ပရိသတ်များအား ကျေးဇူးတော်ဖြင့် မွန်းလွဲ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရန်ကုန်တစ်မြို့လုံးဆိုင်ရာ သဲအင်းဂူသာသနာပြုအဖွဲ့ မိုးကောင်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

ဦးထွန်းအောင် အသက်(၉၃)နှစ် B.A, B.L, D.M.A, D.E.P

ပို့ဆောင်ရေးချုပ်(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဦးဘိုးသိုက်-ဒေါ်ဖျားခင်တို့၏သား၊ (ဒေါ်အိ)၏မိခင်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၂)ရပ်ကွက်၊ အင်းလျားမြစ်လမ်း၊ အမှတ်(၄၇-က)နေ ဦးစောအောင်ကြီး (MRTV-4 ဘာသာပြန်ဌာန)-ဒေါ်ခင်ခင်မြ(ခ) ဆရာမ (Rose V.C.F)၊ ဦးခင်ခင်-ဒေါ်အေးအေးခင်တို့၏မိခင်၊ ကိုခင်ဇော် (M.K Group) - မေပိုင်စု (Child's Place Group International Preschool)၊ မေမေခင်(2nd Year T.O သန်လျင်)၊ မခင်ဆုမွန်အောင်(ခ) Charity (Rose V.C.F)၊ ဦးခင်ခင်-ဒေါ်အေးအေးခင်တို့၏ဘိုးဘိုးသည် ၁၁-၁၀-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၄-၁၀-၂၀၁၅ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပေးသွင်းပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သွားရမည့်နေ့ ၁၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးလှတင် (ဟင်္သာတ) အသက်(၈၈)နှစ်

ဦးကျော်ဝင်း(ဦးစီးအရာရှိ၊ ငွေစာရင်း) တည်ဆောက်ရေး(၅)ဆည်မြောင်း ဦးစီးဌာန၏မခင် ဦးလှတင် အသက်(၈၈)နှစ်သည် ၇-၁၀-၂၀၁၅ရက် (ပုဒွဟူးနေ့) ညနေ ၅:၃၀နာရီတွင် ဟင်္သာတမြို့၊ ပန်းဘဲတန်းရပ်ကွက်၊ ပန်းပေါင်း ၂လမ်း၊ အမှတ် ၇၄၄နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါမည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငွေစာရင်း) နှင့်ငွေစာရင်းဝန်ထမ်းများ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးစိုးတင့် အသက်(၇၇)နှစ်

အငြိမ်းစား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ စီမံကိန်းနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၊ သစ်တော ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပါမောက္ခချုပ်ဟောင်း၊ သစ်တောတက္ကသိုလ်၊ ရေဆင်း-နေပြည်တော် ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အနောက်ကြို့ကုန်း၊ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ငလမ်း၊ အမှတ် ၁၀၄(ဒေါ်တင်တင်)၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ ဒေါ်မိမိစိုး (အလယ်တန်းပြ) TTC ကမာရွတ်မြို့ (Norstar Shipmanagement) - ဒေါ်နုနုဝင်းတင်၊ သားသမက် ဦးဖေချစ်(ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ သစ်တောဦးစီးရုံးချုပ်)၊ နေပြည်တော်၊ ဥပဒေနယ်၊ သစ်တောဘူရီ-ဒေါ်သီသီစိုး၊ ဦးဟန်းစိုး (Miraco Shipping) - ဒေါ်တင်စိုးဝေတို့၏မိခင်၊ ကျွန်တော်တို့၏ ဆရာသခင် ကျေးဇူးရှင်သည် ၁၀-၁၀-၂၀၁၅ရက်(စနေနေ့) မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်တကွ ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါမည်။ ၁၉၉၃ခုနှစ်၊ သစ်တောဘူရီကျောင်းသားများ



